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Stryków | Inwestycje gminne

Jest pozwolenie  
na budowę kompleksu 
szkolno-sportowego
Na tę decyzję władze gminy 
Stryków czekały od dawna. 
W piątek, 26 października, 
Starostwo Powiatowe  
w Zgierzu  
wydało pozwolenie  
na budowę kompleksu  
szkolno-sportowego  
za Hotelem 500.

Ostateczną stanie się ona po 
upływie 14 dni od momentu,  
w którym doręczona została stro-
nom postępowania, o ile nie wnio-
są one odwołań. Jeśli tę formalność 
gmina będzie miała za sobą, może 
czynić przygotowania do rozpo-
częcia budowy. Należy jednak 
pamiętać, że warunkiem oddania 
do użytku obiektu jest przebudo-
wa skrzyżowania drogi krajowej  
nr 14 z ul. Cegielnianą, czyli do-
datkowa inwestycja gminy, której 
realizacja okazała się konieczną  
z punktu widzenia bezpieczeń-
stwa dojazdu, na co uwagę zwró-
ciła Generalna Dyrekcja Dróg 
Krajowych i Autostrad. O spra-
wie, która nie dla wszystkich stry-
kowskich radnych była oczywista, 
pisaliśmy na naszych łamach kilka 
tygodni temu. 

Obszerna informacja dotyczą-
ca stanu zaawansowania przygo-
towań do realizacji inwestycji zo-

stała przedstawiona na ostatnim 
w tej kadencji posiedzeniu komi-
sji rewizyjnej Rady Miejskiej 16 
października. Jak przypomnia-
ła radnym Grażyna Popczyńska, 
naczelnik Wydziału Inwestycji 
UM Stryków, umowa z wyko-
nawcą projektu, firmą Architekt 
Radosław Guzowski, wyłonio-
nym w drodze przetargu wszczę-
tego w kwietniu ubiegłego roku, 
podpisana została we wrześniu. 
Stosunkowo późny termin pod-
pisania umowy był konsekwen-
cją konieczności zabezpieczenia 
w budżecie gminy dodatkowych 
pieniędzy na realizację zadania. 
Oferta warszawskiego architekta 
opiewała na 1.020.900 zł brutto. 
 str. 8
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Stryków | Urząd Miejski

Wiceburmistrz Motylińska zrezygnowała
ze stanowiska
Opustoszał fotel 
wiceburmistrza Strykowa.  
W czwartek, 25 października,  
wiceburmistrz  
Bożena Motylińska 
potwierdziła docierające  
do redakcji doniesienia  
o tym, że zrezygnowała  
ze swojego stanowiska.

Z kolei burmistrz Andrzej Jan-
kowski poinformował nas, że od 
poniedziałku, 29 października, 
udziela swojej zastępczyni urlo-
pu, a co będzie dalej, ma się oka-
zać po drugiej turze wyborów. 

Z ust wiceburmistrz Boże-
ny Motylińskiej usłyszeliśmy, że 
powodem jej decyzji są względy 
osobiste i zdrowotne, odmówi-
ła ona jednocześnie dalszych ko-
mentarzy w tej sprawie. 

Z naszej ubiegłotygodniowej 
rozmowy z przebywającym na 
urlopie burmistrzem Andrzejem 
Jankowskim wynika, że rezygna-
cja wiceburmistrz Bożeny Moty-
lińskiej została złożona we wto-
rek, 23 października. 

Jak tłumaczy burmistrz, decy-
zji w sprawie rozpatrzenia rezy-
gnacji jeszcze nie podjął, odkła-
dając ją na „po wyborach”. 
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Rzut oKIEm | U NAS cIEPłO, ALE TAM jESZcZE GORęcEj

Poniżej 26oC w ciągu dnia nigdy nie spadła temperatura w maladze, podczas pobytu tam młodzieży 
z głowieńskiego „cebertowicza”. co tam robili i jak wspominają pobyt – przeczytasz na str. 31.

warunkiem  
oddania do użytku  
obiektu jest 
przebudowa 
skrzyżowania  
drogi krajowej nr 14  
z ulicą cegielnianą

Stryków | Przed drugą turą wyborów na burmistrza

Czy wsparcie kandydatów 
przełoży się na decyzje
przy urnie?
Na ostatnią prostą wchodzi kampania przed drugą  
turą wyborów na burmistrza Strykowa. W niedzielę, 
4 listopada, mieszkańcy miasta i gminy Stryków 
zdecydują, czy gospodarzem gminy przez kolejnych 
5 lat będzie Andrzej Jankowski czy Witold Kosmowski. 
Zarówno ubiegający się o reelekcję burmistrz,  
jak i startujący w wyborach na to stanowisko po raz 
pierwszy jego były współpracownik, obecnie sekretarz 
gminy Ozorków, przez ostatnich 10 dni nie tracili czasu.

Obydwaj zachęcali mieszkań-
ców do wzięcia udziału w dru-
giej turze, każdy na swój sposób 
zabiegał o przychylność dla swo-
ich kandydatur. Potwierdziły się 
składane tuż po drugiej turze de-
klaracje wsparcia, pojawiły próby 
pozyskania nowych. Kampania 
jeszcze trwa, choć nadchodzące 
święta raczej ją wyhamują. Do 
momentu zamykania bieżące-

go wydania WG, nie wyklarowa-
ła się kwestia ewentualnej debaty 
z udziałem obydwu kandydatów. 
Wygląda na to, że każdy z nich 
poprzestanie na indywidualnych 
spotkaniach z mieszkańcami  
i próbach bezpośredniego dotar-
cia do jak największej ilości osób. 
Te ostatnie przybierały różne for-
my. Burmistrz Andrzej Jankowski 
pojawił się na przykład ze swoimi 
ulotkami na targowisku miejskim, 
tam również nagrał spot wybor-
czy, o którym w dalszej części. 

Obydwaj kandydaci deklaru-
ją, że w terenie właściwie chcą 
zakończyć swoją aktywność już 

dziś, 31 października. Biorąc jed-
nak pod uwagę, że do ciszy wy-
borczej jest jeszcze kilka dni, a 
strykowska kampania intensyw-
nie toczy się również w interne-
cie, na zostanie świadomym albo 
bardziej świadomym niż przed 
pierwszą turą wyborcą, zostało 
jeszcze trochę czasu. W niedzie-
lę, 4 listopada, w mieście i gminie 
Stryków lokale wyborcze czekać 
będą na wszystkich w godz. 7-21, 
w tych samych miejscach co 2 ty-
godnie wcześniej. 

Przypomnijmy, że w pierw-
szej turze wyborów Andrzej 

Jankowski otrzymał 2.747 
głosów (45,91%), zaś Wi-
told Kosmowski – 2.067 
(34,54%). Debiutująca w wy-
borach samorządowych Aneta 
Kurczewska z KWW Niezależ-
ni Stryków zanotowała wynik na 
poziomie 10,83%, natomiast za-
prawiony w samorządzie Krzysz-
tof Bandurowicz idący do wy-
borów z listy PiS – tylko 8,72%. 
Witold Kosmowski ubiegał się 
jednocześnie o mandat radnego 
Rady Miejskiej Strykowa, który 
uzyskał. 

str. 4

W II turze wyborów na burmistrza Strykowa spotkają się: ubiegający 
się o reelekcję burmistrz Andrzej jankowski (z prawej) oraz jego były 
współpracownik, obecnie sekretarz gminy Ozorków witold Kosmowski.

LiLianna JóźWiak
-STaSzeWSka

lila.staszewska@lowiczanin.info
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Głowno | Komisja Gospodarki i Budżetu 

Autobusy elektryczne
jednak zbyt drogie? 
O tym, czy na potrzeby Głowna ostatecznie 
zostaną zakupione autobusy elektryczne  
orzeknie nowa Rada Miejska – taką decyzję 
podjęli członkowie Komisji Gospodarki  
i Budżetu podczas posiedzenia, jakie odbyło się  
w poniedziałek, 29 października, w dworku.

Z propozycją rezygnacji z zaku-
pu autobusów elektrycznych wy-
stąpił podczas posiedzenia pełnią-
cy funkcję burmistrza Wojciech 
Baleja. Swój wniosek uzasadniał 
on kosztami przekraczającymi fi-
nansowe możliwości miasta. Po 
wpłynięciu oferty przetargowej 
okazało się bowiem, że koszt za-
kupu dwóch elektrobusów prze-
kracza przeznaczony na ten cel 
budżet o blisko milion złotych. 

Przypomnijmy, że całkowi-
ty koszt wspomnianej inwestycji 
miałby wynosić 4 057 073,27 zł, 
z uwzględnieniem dotacji unijnej 
w wysokości 2 828 890, 67 zł oraz 
wkład własny z wysokości 1 228 
182, 60zł. Zdaniem występujące-
go z wnioskiem Wojciecha Balei, 
miasta nie stać na to, by do wspo-
mnianej inwestycji dołożyć bra-
kującą kwotę, dlatego wystąpił on  
z propozycją, by w miejsce elek-
trobusów zakupić autobusy trady-
cyjne, których koszt wynosi ok. 
400 tysięcy za sztukę. W jego opi-
nii, wynikającą z analizy budże-
tu różnicę finansową w tej sytu-
acji należałoby przeznaczyć na 
inwestycje, których zaplanowanie 
możliwe jest na rok 2019. 

– Od samego początku byłem 
zdecydowanym przeciwnikiem 
tych zabawek, zaś teraz, kiedy 
okazało się, że oferta przetargo-
wa zdecydowanie przekracza nasz 
budżet, uważam że to zbyt droga 
inwestycja. Mówimy o wydatku, 
który nie przeniesie miastu żad-
nych korzyści – przekonywał Ba-
leja. 

Większość radnych zgodziła 
się z opinią, że zakup autobusów 
elektrycznych nie jest miastu po-
trzebny. W toku dyskusji zauwa-
żyli oni, iż wspomniana inwesty-
cja jest droga, niezbyt pewna, zaś 
mówiąc o ekologii najpierw na-
leży zwrócić uwagę na to czym  
i w jaki sposób palimy w piecach.

– Od początku byłem przeciw-
nikiem tego pomysłu. Moje wąt-
pliwości, poza oczywiście kosz-
tem, wzbudza również okres 
żywotności takich akumulatorów, 
które po jakimś czasie trzeba prze-
cież wymienić. Pamiętajmy, że 

autobus nie był na ulicach Głowna 
testowany zimą, więc nie wiemy, 
jak będzie funkcjonował o tej po-
rze roku – zauważył Przemysław 
Kobacki. 

Z przedstawioną opinią zgo-
dził się również Krzysztof Parol, 
wskazując jednocześnie na ko-
nieczność podjęcia decyzji w tej 
sprawie w możliwie najszybszym 
czasie. 

– To, że autobus jeździł po 
Głownie przez kilka miesięcy nie 
oznacza, że nasza wiedza na jego 
temat jest wystarczająca. Dodat-
kowo, musielibyśmy dołożyć do 
tego interesu. Niemniej, biorąc 
pod uwagę przeciągającą się od 
3 lat procedurę oraz to, że miasto 
ma od tego czasu permanentne 
kłopoty z komunikacją miejską, 
uważam, że decyzja w tej sprawie 
powinna zostać podjęta jak naj-
szybciej – przekonywał. 

Głos w tej sprawie zabrał rów-
nież Maciej Lisowski, zdaniem 
którego rozważając kwestię pla-
nowania budżetu, sposób funkcjo-
nowania miasta należy porównać 
do sposobu funkcjonowania go-
spodarstwa domowego. 

– Nikt z nas nie zakupił dla sie-
bie samochodu elektrycznego, bo 
zdajemy sobie sprawę z tego, że to 
zbyt drogi zakup, zaś w dłuższej 
perspektywie się to nie opłaca. 
Ekologia jest tematem istotnym, 
ale by o niej mówić, najpierw po-
winniśmy zwrócić uwagę na pro-
blem zadymienia, który w związ-
ku ze zbliżającą się zimą za chwilę 
powróci – apelował. 

Mimo, że radni w większości 
zgodni pozostawali co do możli-
wości rezygnacji z zakupu autobu-
sów elektrycznych, ich wątpliwo-
ści wzbudziła zasadność podjęcia 
tak istotnej decyzji tuż przed roz-
poczęciem kadencji nowej Rady 
Miejskiej. Jako pierwszy uwagę 
na to zwrócił Przemysław Kobac-
ki, proponując odłożenie wspo-
mnianej decyzji do czasu jej ukon-
stytuowania się.

Ostatecznie, większością gło-
sów uchwalono, że o ewentual-
nym zakupie autobusów zdecydu-
je nowo wybrana Rada Miejska. 
Za tym pomysłem głosowało 6 
osób, zaś od głosu wstrzymało się 
5 spośród obecnych członków ko-
misji.  aw

KRoNIKA PoLICYJNA | 24.10.2018 – 28.10.2018

NASI DzIENNIKARzE Do WASzEJ DYSPozYCJI 
oD 8.30 Do 15.30
Telefon redakcyjny 534 013 030 
e-mail: agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info
agnieSzka WoJCieSzek

Nad kwestią ewentualnej rezygnacji z zakupu autobusów 
elektrycznych długo dyskutowano podczas posiedzenia Komisji 
Gospodarki i Budżetu. 

Od samego początku 
byłem zdecydowanym 
przeciwnikiem tych 
zabawek, zaś teraz, 
kiedy okazało się, że 
oferta przetargowa 
zdecydowanie 
przekracza nasz 
budżet, uważam że to 
zbyt droga inwestycja. 
Mówimy o wydatku, 
który nie przeniesie 
miastu żadnych 
korzyści

Wojciech Baleja
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Stryków i okolice
 �25 października o godz. 10.00 

na strykowskim odcinku autostrady 
A-2 patrol z Komendy wojewódzkiej 
Policji w łodzi zatrzymał kierujące-
go Nissanem 40-latka z pow. prusz-
kowskiego, który miał w organizmie 
0,2 promila alkoholu, co oznacza 
stan po użyciu alkoholu, traktowany 
jako wykroczenie. Sprawę przeka-
zano do KP w Strykowie do dalsze-
go postępowania. 

 �26 października o godz. 7.30 
w Sierżni kierujący Skodą 42-latek 
z łodzi jadąc od Brzezin w kierun-
ku Strykowa uderzył w sarnę, która 
wbiegła wprost przed jego samo-
chód. Zwierzę padło na miejscu. 
Kierowca był trzeźwy. 

 �27 października o godz. 14.25 
w Nowostawach Górnych funkcjo-
nariusze KP w Strykowie zatrzymali 
kierującego osobowym Mercede-
sem 44-letniego obywatela Ukrainy, 

który w organizmie miał 2,55 promi-
la alkoholu.

głowno i okolice
 �24 października o godz. 7.00 

na ul. łódzkiej (DK nr 14) w Głow-
nie kierujący Peugeotem 39-latek  
z pow. zgierskiego jadąc w kierunku 
Strykowa nie zauważył przechodzą-
cych przez przejście dla pieszych 
dwóch kobiet i jedną z nich, 29-lat-
kę z Ukrainy, potrącił lewym luster-
kiem. Przewiózł poszkodowaną do 
szpitala w Głownie, gdzie okazało 
się, że nie ma ona obrażeń wyma-
gających leczenia szpitalnego po-
wyżej 7 dni. Zdarzenie zostało więc 
zakwalifikowane jako kolizja drogo-
wa, a jej sprawcę ukarano manda-
tem. Był trzeźwy. 

 �27 października o godz. 12.50 
w Głownie na ul. Targowej kierują-
cy Audi 29-latek z pow. łowickie-
go podczas wykonywania skrętu  

w prawo z ul. Żeromskiego nie 
udzielił pierwszeństwa jadącemu 
Targową w kierunku Rudniczka 
Oplowi, kierowanemu przez 36-lat-
ka z pow. zgierskiego, doprowadza-
jąc do zderzenia pojazdów. Obyło 
się bez obrażeń, kierujący byli trzeź-
wi, sprawcę ukarano mandatem. 

 �28 października o godz. 14.30 
w Karasicy kierujący Skodą 26-latek 
z pow. zgierskiego jadąc z Głowna 
w kierunku Bronisławowa na łuku 
drogi nie zachował toru jazdy po 
swoim pasie ruchu i doprowadził do 
zderzenia z Toyotą, kierowaną przez 
19-latka z pow. zgierskiego. Oby-
ło się bez obrażeń, kierujący byli 
trzeźwi. w toku policyjnego postę-
powania okazało się, że 26-latek nie 
posiada wymaganego prawa jazdy, 
został więc ukarany dwoma manda-
tami: za spowodowanie zagrożenia 
w ruchu drogowym oraz za kierowa-
nie samochodem bez uprawnień. 

Stryków | Autostrada A2

Ujawniono 44 wykroczenia
23 października w godz. 6.00-

10.00 funkcjonariusze Poli-
cji, Straży Granicznej, Inspekcji 
Transportu Drogowego, Krajowej 
Administracji Skarbowej, Woje-
wódzkiej Inspekcji Ochrony Śro-

dowiska oraz Powiatowego Le-
karza Weterynarii połączyli siły  
i wspólnie przeprowadzili kon-
trole drogowe na autostradzie A2 
przy punkcie poboru opłat w Stry-
kowie.

 Bramki autostradowe to jedno 
z miejsc, gdzie kierowcy pobie-
rając bilet lub uiszczając opłatę 
za korzystanie z autostrady mu-
szą zatrzymać pojazd. Takie miej-
sce daje więc możliwość przepro-
wadzenia szybkiej kontroli stanu 
trzeźwości, oraz sprawdzenia sta-
nu technicznego pojazdów i prze-
wożonego ładunku. W przypadku 
wątpliwości lub ujawnienia niepra-
widłowości podczas akcji 23 paź-
dziernika, pojazdy były kierowane 
na bardziej drobiazgową kontrolę. 

W czasie kilkugodzinnych 
działań mundurowi sprawdzi-
li trzeźwość 3.950 kierowców. 
Skontrolowali także 89 TIR-
-ów, ujawniając 44 wykroczenia 
oraz wszczynając 6 postępowań  
w związku z naruszeniami Usta-
wy o transporcie drogowym. Pod-
sumowując działania, wszystkie 
służby potwierdziły gotowość do 
kontynuowania podobnych akcji 
w najbliższym czasie.  oprac. ewr

Głowno | Kradzież naklejek

Miał chętkę na „słodziaki”
Głowieńscy policjanci 
zatrzymali 25-latka 
podejrzanego o kradzież 
869 naklejek, które można 
wymieniać na pluszowe 
maskotki w ramach 
akcji lojalnościowej sieci 
Biedronka.

Jak informuje oficer prasowy 
KPP w Zgierzu Magdalena No-
wacka, podejrzany o kradzież męż-
czyzna został zatrzymany dzięki 
czujności obsługi sklepu, gdy po-
nownie przyszedł tam na zakupy.

Do kradzieży doszło w sobotę 
20 października, kiedy to 25-latek 
podczas robienia zakupów zabrał 
ze stoiska kasowego 869 naklejek, 
które upoważniają posiadaczy do 
wymiany ich na pluszowe zabaw-
ki. Wartość naklejek została osza-
cowana na 869 zł (1 naklejka = 
1zł). Gdy trzy dni później mężczy-
zna wrócił do tego samego sklepu 
na ul. Kopernika, żeby zrobić za-
kupy został rozpoznany przez ob-
sługę. Pracownicy wezwali na 

miejsce policjantów, którzy doko-
nali zatrzymania podejrzanego. 

Podczas przeszukania u zatrzy-
manego, funkcjonariusze znaleź-
li i zabezpieczyli 457 naklejek. 
Mężczyzna w rozmowie z mun-
durowymi przyznał, że wziął te 
naklejki, jednak nie tłumaczył 
motywów swojego postępowania. 
25-latek noc spędził w celi zgier-
skiego aresztu. Usłyszał już zarzut 
kradzieży, za co grozi kara do 5 lat 
pozbawienia wolności.

W przeszłości podejrzany nie 
był notowany za konflikty z pra-
wem.  oprac. ewr

Stryków | Park nad Moszczenicą

Kradzież na budowie 
Dwa akumulatory, radio  

i 5-metrowy przewód zasilający 
padły łupem złodziei na nieogro-
dzonym terenie budowy parku 
nad Moszczenicą w Strykowie. 
Do kradzieży na szkodę wyko-
nawcy inwestycji doszło w okresie 
od popołudnia 26 października do 
poranka 29. Nieustaleni sprawcy 

z zaparkowanych na miejscu ma-
szyn budowlanych wymontowali 
dwa akumulatory i radio, a po wy-
biciu szyby w kontenerze skradli  
z wnętrza przewód zasilający. War-
tość skradzionego mienia oszaco-
wano na 2550 zł. Postępowanie  
w tej sprawie prowadzi Komisariat 
Policji w Strykowie.  ewr

Wspólne kontrole. Kilka instytucji połączyły siły i 23 października 
przeprowadziło wspólną akcję kontrolną na autostradzie A2.
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Część skradzionych naklejek 
była już wklejona do albumów.
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Niesułków | Dw 708

Wjechała przed samochód
Z policyjnych ustaleń wynika, 

że 29 października o godz. 8.10 na 
drodze wojewódzkiej 708 kierują-
ca rowerem 82-letnia mieszkanka 
pow. zgierskiego rozpoczęła ma-
newr skrętu w lewo bez uprzed-
niego zasygnalizowania takiego 
zamiaru. Tym samym wjechała 

przed jadący w kierunku Brzezin 
samochód marki Daewoo, kiero-
wany przez 33-lataka z pow. to-
maszowskiego. Mimo, że doszło 
do kontaktu miedzy pojazdami, 
udało się uniknąć obrażeń. Oby-
dwoje kierujący byli trzeźwi. Ro-
werzystkę ukarano mandatem. ewr
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Głowno | Sekcja Emerytów i Rencistów ZNP

Praca w oświacie była ich pasją
Emerytowani pracownicy 
głowieńskiej oświaty 
tradycyjnie spotkali 
się na uroczystości, 
zorganizowanej z okazji 
Dnia Edukacji Narodowej.

Odbyła się ona 18 paździer-
nika w Szkole Podstawowej nr 2  
w Głownie, ale wyborcza „go-
rączka” i nagromadzenie tematów 
z nią związanych przeciągnęło  
w czasie publikację relacji ze spo-
tkania na naszych łamach. Teraz, 
nadrabiając opóźnienie, informu-
jemy o nauczycielskim święcie, 
które, jak zawsze, zgromadziło 
tych, którzy, choć nie pracują już 
zawodowo, wciąż interesują się 
sprawami oświatowymi i wciąż 
czują się nauczycielami. Dziś 
spełniają się działając społecznie 
w Oddziałowej Sekcji Emerytów  
i Rencistów ZNP w Głownie, któ-
rej przewodniczy Zofia Ogórek, 
będąca równocześnie prezesem 
Stowarzyszenia „Senior”.

To ona powitała gości i uczest-
ników spotkania 18 październi-
ka. Na zaproszenie sekcji odpo-
wiedzieli m.in. członek Zarządu 
Powiatu Zgierskiego Wojciech 

Brzeski oraz burmistrz Głowna  
– dawny i nowo wybrany – Grze-
gorz Janeczek, na dzień uroczy-
stości – gł. specjalista ds. edukacji 
w Łódzkim Urzędzie Marszał-
kowskim. Obydwaj panowie mają 
na koncie wieloletnie doświadcze-
nia związane z pracą w oświacie, 
obydwaj też wśród uczestników 
spotkania mogli dopatrzyć się na-
uczycieli, których sami wspomi-
nają z lat szkolnych lub powie-
dzieć kilka ciepłych słów o tych, 
którzy już odeszli, ale pozostawili 
niezatarte wspomnienia. 

Prezes Oddziału ZNP w Głow-
nie Marzena Kowalska poin-
formowała zebranych, że na li-
stopadowym święcie Okręgu 
Łódzkiego ZNP prestiżową Zło-
tą Odznakę ZNP odbierze czło-
nek Sekcji Emerytów i Renci-
stów, a dawniej nauczyciel fizyki 
w LO w Głownie Jan Wieteska. 
Na tej samej uroczystości odzna-
ką za 50-letnią przynależność do 
Związku udekorowana zostanie 
Teresa Zgierska, wiceprzewodni-
cząca SEiR.  

str. 31
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uroczysta chwila. Alina Dick została 18 października udekorowana 
Odznaką za 50-letnią przynależność do ZNP. 
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Po wyborach | Z Głowna do województwa

Alicja Antczak radną sejmiku
W wyniku wyborów samorządowych z 21 października 
głownianka Alicja Antczak zdobyła mandat radnej Sejmiku 
Województwa Łódzkiego. 

W okręgu nr 2, czyli w powia-
tach: łowickim, zgierskim, kut-
nowskim i łęczyckim zagłosowa-
ło  na nią w sumie ponad 17,5 tys. 
wyborców.

Alicja Antczak w wyborach 
do sejmiku startowała z miejsca 
pierwszego na liście nr 10 Komi-
tetu Wyborczego Prawa i Spra-
wiedliwości. Zdobyła dokładnie 
17562 głosy – najwięcej spośród 

kandydatów w okręgu nr 2 z li-
sty PiS, z której mandaty uzyska-
li także Waldemar Wojciechowski 
z Wicia w pow. łowickim (9924 
głosy) i Zbigniew Linkowski ze 
Zgierza (9252 głosy). 

Alicja Antczak ma 51 lat, z za-
wodu jest specjalistą pracy socjal-
nej (posiada I i II stopień specja-
lizacji). Pracuje w Domu Pomocy 
Społecznej w Głownie praktycz-

nie od momentu powstania tej 
placówki, w której najpierw była 
opiekunem. Bardzo ceni so-
bie pracę z ludźmi, bo jest osobą 
otwartą, łatwo nawiązującą kon-
takt z innymi. W okresie, gdy DPS 
prowadziła fundacja, była jego dy-
rektorem. 

Do Prawa i Sprawiedliwości 
Alicja Antczak należy od 2004 
r. Już w roku 2014 startowała w 
wyborach do sejmiku, ale wów-
czas, choć osiągnęła wynik, któ-
ry określa jako dobry (ponad 3 
tys. głosów), to nie pozwolił on 
na uzyskanie mandatu. Jeśli tam-
ten wynik był dobry, to obecny jest 
naprawdę rewelacyjny.  

str. 4

Głowno | Stulecie niepodległości

Czy będzie dąb pamięci?
Posadzenie dębu pamięci z okazji stulecia 
odzyskania przez Polskę niepodległości  
– taki pomysł zrodził się w głowie jednego  
z lokalnych patriotów. 

Z inicjatywą posadzenia drze-
wa wystąpił Władysław Mar-
ciniak na facebookowej grupie: 
„Głowno – nasze miasto”. Idea 
spotkała się z entuzjazmem wielu 
mieszkańców naszego miasta. 

W ciągu ostatnich dni internau-
ci ochoczo dyskutowali nad ewen-
tualnym miejscem posadzenia 
drzewa pamięci, przesyłając wła-
sne propozycje odpowiednich, ich 
zdaniem, przestrzeni. Do chwili 
wydania bieżącego numeru „Wie-
ści” ostateczna decyzja w tej spra-
wie nie zapadła, jednak poważnie 
rozważano już tylko dwie lokali-
zacje: teren zielony przy skrzyżo-

waniu ulic: Zgierskiej, Swobody 
i Piątkowskiej, a także plac przed 
dworkiem, gdzie dąb miałby sta-
nąć tuż obok okazałej wierzby. 
Niebawem wybrane zostanie rów-
nież właściwe drzewko. 

By możliwe było posadzenie 
patriotycznego dębu, w piątek, 
26 października, zawiązano Akt 
Założycielski Komitetu Społecz-
nego „Głowieński Dąb Wolno-
ści 2018 r.”, w skład którego we-
szli przedstawiciele głowieńskiej 
społeczności: pomysłodawca ak-
cji Władysław Marciniak, a tak-
że Beata Pilarska i Michał Kmieć. 
Dodatkowo, Komitet został zare-
jestrowany w MSWiA, by umoż-
liwić przeprowadzenie publicznej 
zbiórki finansowej na wspomnia-
ny cel. Jeśli wszystkie formalności 
uda się załatwić, zbiórka na dąb 
pamięci prowadzona będzie w 

ciągu dwóch wskazanych uprzed-
nio dni, prawdopodobnie na tere-
nie centrum handlowego Galerii 
Głowno. 

– Mimo, że pomysł spodobał 
się wielu osobom, mamy spo-
re trudności z jego realizacją. W 
przeprowadzeniu akcji niewiele 
osób chce realnie pomóc, nie włą-
czają się do niej organizacje po-
zarządowe, na co liczyłem. Nie-
wykluczone, że sprawa ta będzie 
dyskutowana podczas najbliższej 
sesji Rady Miejskiej (w środę, 
31.10.br – przyp. red.) i być może 
wtedy coś się w tej kwestii zmie-
ni. Jestem dobrej myśli – podkre-
śla Władysław Marciniak.

Jeśli wszystko przebiegnie po-
myślnie, uroczyste posadzenie 
drzewa planowane jest w ponie-
działek, 12 listopada. Dzięki takie-
mu wyborowi terminu, mieszkań-
cy będą mogli w dniu narodowego 
święta uczestniczyć w obchodach 
ogólnopolskich, zaś dzień póź-
niej świętować w kręgu lokalnej 
społeczności. Pomysłodawca ak-
cji chciałby zaangażować w nią 
mieszkańców Głowna oraz przed-
stawicieli urzędów i instytucji 
miejskich, gdyż wierzy, że wspo-
mnianą ideę uda się przeobrazić w 
uroczystość społeczno-urzędową.

– Jubileusz odzyskania nie-
podległości jest momentem rado-
ści i chciałbym, byśmy właśnie  
w tym radosnym duchu świętowa-
li wspólnie. Uczczenie tak wyjąt-
kowej rocznicy mogłoby być dla 
głownian okazją integracji oraz 
społecznego scalenia. Nie ma nic 
piękniejszego w wymiarze patrio-
tycznym niż wspólnie przeżywa-
nie takich chwil – zauważa nasz 
rozmówca. 

Stryków | Urząd Miejski

Dyżur pracownika ZUS 
W najbliższy czwartek, 8 li-

stopada, w Urzędzie Miejskim 
przy ul. Kościuszki 27, w godzi-
nach od 8 do 12 dyżurował bę-
dzie pracownik ZUS. Zaintere-
sowane osoby mogą liczyć na 
pomoc w wypełnieniu wniosku 
o świadczenie emerytalno-ren-
towe oraz złożyć go na miejscu. 
Przedstawiciel ZUS będzie rów-
nież udzielał informacji na temat 

uzyskania praw do świadczeń 
emerytalno-rentowych, wyliczy 
szacunkową kwotę emerytury na 
podstawie kalkulatora emerytal-
nego, założy konto na Platformie 
Usług Elektroniczych. 

Osoby zainteresowane złoże-
niem wniosku lub zaczerpnię-
ciem informacji powinny posia-
dać przy sobie dowód osobisty. 
 opr. ljs

Rejon | wybory samorządowe 2018

Zmiany po 16 listopada
Osoby nowo wybrane na sta-

nowiska burmistrzów i wójtów 
obejmą swoje urzędy dopiero  
z chwilą uroczystego ślubowania 
na sesjach rad. Odbędzie się ono 
w ciągu 7 dni od daty zakończenia 
kadencji dotychczasowych burmi-
strzów i wójtów, która upływa 16 
listopada.

Wspomniana data obowiązu-
je w przypadku wszystkich sze-
fów miast i gmin, niezależnie od 
tury, w której zostali oni wybrani. 
W ciągu 7 dni komisarz wybor-
czy oficjalnie winien zwołać też 
pierwszą sesję nowych Rad Miej-
skich czy Rad Gminy, które rów-

nież rozpoczną wówczas swoją 
pracę. 

Przypomnijmy, że przy okazji 
tegorocznych wyborów samorzą-
dowych wprowadzono wydłuże-
nie kadencji wójtów, burmistrzów, 
prezydentów miast oraz radnych 
wszystkich szczebli z czterech do 
pięciu lat

Przed nami druga tura wybo-
rów. Odbędzie się w najbliższą 
niedzielę, 4 listopada. W naszym 
rejonie emocje będą w mieście 
i gminie Stryków, gdzie o urząd 
burmistrza, ubiegają się Andrzej 
Jankowski i Witold Kosmowski. 
 aw

BeaTa PiLarSka
członek Komitetu 
Społecznego „Głowieński 
Dąb Wolności 2018 r.” 

Pomysł posadzenia Dębu 
wolności z okazji 100-lecia 
Niepodległości od razu 
wywołał we mnie ogromny 
entuzjazm! To wspaniała, 
obywatelska, ale zarazem 
historyczna inicjatywa. 
wyjątkowy jubileusz 100-lecia 
odzyskania Niepodległości 
jest wymarzoną okazją do 
zaznaczenia przez głownian 
swej miłości do kraju, jak 
i naszej Małej Ojczyzny. 
Możliwość wzięcia w niej 
udziału to zaszczyt  
i wielkie wyróżnienie, które 
zdarza się raz na 100 lat!  
Z wielką radością przyjęłam 
zaproszenie p. Marciniaka 
do współtworzenia Komitetu 
Założycielskiego i już prace 
się rozpoczęły. Dla mnie 
osobiście to jeszcze jedna 
okazja do wpisania się  
w historię mojego rodzinnego 
miasta, bowiem jestem 
autorką flagi miasta Głowna. 
Mam nadzieję, że mieszkańcy 
chętnie włączą się  
w uroczystość posadzenie 
dębu, ale także hojnie wesprą 
zakup drzewa.

Stryków
Spektakl 
niepodległościowy

W czwartek, 8 listopada,  
o godz. 10., na scenie Domu Kul-
tury odbędzie się spektakl pt. „Z 
Kart Dziejów – Moja Ojczyzna 
1918-2018”. Przełomowe wyda-
rzenia w 100-letniej historii nie-
podległości Polski przedstawią ak-
torzy Teatru Edu-Artis z Krakowa. 
Organizatorem jest Gminna Bi-
blioteka Publiczna w Strykowie. ljs

Bratoszewice | Szkoła Podstawowa

Uczyli się pisać scenariusze
Uczniowie Szkoły Podstawo-

wej w Bratoszewicach mieli oka-
zję spotkać się ze Zbigniewem 
Masternakiem – pisarzem, dzien-
nikarzem, scenarzystą filmowym, 
autorem cyklu powieściowego 
„Księstwo”, na podstawie które-
go nakręcono film o tym samym 
tytule w reżyserii Andrzeja Ba-
rańskiego. Spotkanie odbyło się 
29 października. Pisarz przyjechał 
na zaproszenie Domu Kultury  
w Niesułkowie. 

Warsztaty dla klasy VIII i III 
gimnazjum miały na celu wpro-
wadzenie do sztuki tworzenia sce-
nariuszy filmowych. Prowadzący 
omówił konstrukcję scenariusza, 
postać głównego bohatera i bo-
haterów drugiego planu, punkty 
zwrotne w historii oraz sposób pi-
sania dialogów.

Później młodzież mogła samo-
dzielnie lub w grupach przygoto-
wać scenariusze według własnych 

pomysłów i przedstawić swoim 
rówieśnikom. Powstało kilka kon-
cepcji kryminalno – sensacyjnych 
a nawet horror, dla których głów-
nym miejscem akcji były Brato-
szewice i okolice Strykowa. We-
dług oceny prowadzącego forma i 
konstrukcja prac były poprawne, a 
niektóre historie mogłyby być nie-
złym materiałem na film.  opr. ljs

ta przestrzeń przy skrzyżowaniu ulic: zgierskiej, Swobody  
i Piątkowskiej jest miejscem, w którym wstępnie rozważane jest 
posadzenie dębu, upamiętniającego stulecie niepodległości.

uczestnicy warsztatów 
przygotowywali scenariusze 
według własnych pomysłów. 
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ojciec przeszedł 
przez hitlerowskie obozy
– syn o tym opowiada. str. 32

Stryków | Przed drugą turą wyborów na burmistrza

Czy wsparcie kandydatów  
przełoży się na decyzje przy urnie?

dokończenie ze str. 1

Jeśli druga tura wyborów na 
burmistrza przyniosłaby mu zwy-
cięstwo, wówczas strykowski 
okręg numer 1 czekają wybory 
uzupełniające do rady. 

Po ogłoszeniu wyników pierw-
szej tury Krzysztof Bandurowicz 
w rozmowie z nami poinformo-
wał, że w drugiej ma zamiar gło-
sować na kandydata, który, tak jak 
on, czuje potrzebę zmian w stry-
kowskim samorządzie, czyli Wi-
tolda Kosmowskiego. Zapowie-
dział, że o to samo zwróci się do 
swoich wyborców. Kolejne dni 

przyniosły potwierdzenie tych 
słów, ale i Andrzej Jankowski nie 
pozostawał bezczynny pod wzglę-
dem prób przysparzania sobie so-
juszników. 

kto kogo poparł 
KWW Andrzeja Jankowskie-

go w ostatnią sobotę, 27 paździer-
nika, zamieścił na swoim profi-
lu fb film, w którym ubiegający 
się o reelekcję burmistrz infor-
muje m.in., że podczas rozmów  
z mieszkańcami doszedł do wnio-
sku, iż warto byłoby włączyć do 
swojego programu wyborczego 
postulaty jego kontrkandydatki  

w pierwszej turze wyborów i obie-
cał, że je zrealizuje. 

Czy w ślad za tym poszły kon-
kretne rozmowy, co do poparcia 
burmistrza w drugiej turze wy-
borów? O to zapytaliśmy samą 
Anetę Kurczewską. W przysła-
nym do redakcji e-mailu napi-
sała ona, że odczuwa dużą sa-
tysfakcję, iż program wyborczy, 
który przedstawiła, spotkał się 
ze stosunkowo dużym popar-
ciem wśród wyborców. Kan-
dydatka z pierwszej tury pod-
kreśliła, że części wyborców, 
podobnie jak jej, brakowało sze-
rokiego zakresu konsultacji spo-

łecznych w sprawach ważnych 
dla rozwoju strykowskiej spo-
łeczności oraz szybkiej realizacji 
inwestycji. Tym bardziej cieszy 
ją fakt, że zaproponowany przez 
nią program został dostrzeżony 
przez burmistrza Jankowskiego. 

Z wypowiedzi Anety Kur-
czewskiej nie wynika jednak, 
by informację burmistrza można 
było interpretować jako sygnał 
zawarcia sojuszu przed druga 
turą. – Decyzję o wyborze wła-
ściwego kandydata każdy musi 
podjąć samodzielnie. Ze swojej 
strony jestem gotowa pomóc każ-
demu, kto chce i będzie realizował 

zawarte w moim programie postu-
laty – napisała Kurczewska. 

Andrzej Jankowski w tym sa-
mym filmie zadeklarował chęć 
przeprowadzenia natychmiasto-
wych konsultacji społecznych na 
temat lokalizacji Centrum Kultu-
ry. Dopytany przez nas o to, kiedy 
miałyby one nastąpić, odpowie-
dział, że po wyborach. 

Faktem jest natomiast sojusz 
wyborczy Witolda Kosmowskie-
go i Krzysztofa Bandurowicza, 
który do wyścigu o fotel burmi-
strza przystąpił popierany przez 
PiS i zaraz po przegranej zadekla-
rował poparcie dla kontrkandydata 

burmistrza Andrzeja Jankowskie-
go w II turze. W poniedziałkowej 
rozmowie z nami Krzysztof Ban-
durowicz podtrzymał wcześniej-
sze deklaracje. 

Witold Kosmowski podkreślił, 
że tak jak w przypadku pierw-
szej tury, tak i drugiej, nie zabiegał  
o względy żadnej z partii politycz-
nych i dlatego poparcia dla jego 
kandydatury ze strony Krzysztofa 
Bandurowicza również nie należy 
tak rozumieć. 

Kandydat na burmistrza zazna-
czył w rozmowie z nami, że przed 
ostatecznym głosowaniem prosi 
jeszcze raz o poparcie wszystkie 
osoby, którym, tak jak jemu, zale-
ży na zmianach, a o nich mówili 
również w swoim programie lu-
dzie zgromadzeni wokół kandy-
datury Krzysztofa Bandurowicza. 

Na ostatniej prostej w kampa-
nię na rzecz Witolda Kosmow-
skiego, jak sam nas o tym po-
informował, zaangażowało się 
również kilka osób z kręgu Nie-
zależni Stryków.  ljs

Głowno | wokół „Mieszkanie+” 

Partner do tanich 
mieszkań
24 października  
w Urzędzie Miejskim 
wyłoniono jedynego oferenta,  
który przystąpił do konkursu 
na inwestora finansowego 
i wspólnika w realizacji 
rządowego programu 
„Mieszkanie Plus”.

Wyłoniony podmiot to BGK 
Nieruchomości S. A., a dokładnie 
zarządzany przez niego Fundusz 
Sektora Mieszkań na Wynajem 
Fundusz Inwestycyjny Aktywów 
Niepublicznych Zarządzanych 
przez Towarzystwo Funduszy In-
westycyjnych BGK S.A. 

Jak dowiedzieliśmy się w urzę-
dzie, oferent został już powiado-
miony o wyborze, a następnym 
krokiem będzie zaproszenie go 
do negocjacji warunków utwo-
rzenia spółki celowej, która zo-
stanie powołana do realizacji in-
westycji na gruntach miejskich. 
Spółka ta będzie stanowiła odręb-

ny byt prawny, do którego miasto 
wniesie tereny pod budowę blo-
ków, a BGK Nieruchomości S. 
A. – kapitał finansowy To spół-
ka zleci projekt budynku wie-
lorodzinnego (lub budynków),  
w których powstaną tanie miesz-
kania, udostępniane pod wyna-
jem z możliwością wykupu na 
własność. Jawne postępowanie 
konkursowe zmierzające do wy-
łonienia inwestora finansowego 
było konieczne ze względów for-
malnych.

Przypominamy, że wstępnie  
w Głownie planowane jest wybu-
dowanie 45 lokali mieszkalnych  
o łącznej powierzchni szacowanej 
na około 2000 m2 oraz infrastruk-
tury towarzyszącej na działkach 
miejskich „za młynem” – przy ul. 
Łódzkiej 7. 

O tym, kto miałby szansę na 
mieszkanie z tego programu moż-
na wyczytać na stronie interneto-
wej http://mieszkanieplus.org.pl 
 ewr
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Głowno | wszystkich Świętych

Zmiana organizacji ruchu 
przy ul. Rynkowskiego

W związku z Dniem Wszyst-
kich Świętych i Dniem Zadusz-
nym, w dniach 31 października 
– 2 listopada, zmianie ulegnie or-
ganizacja ruchu w rejonie cmenta-
rza parafii św. Jakuba w Głownie. 

Ulica Rynkowskiego w Głow-
nie, przy której położony jest 
cmentarz stanie się w tym okre-
sie drogą jednokierunkową. Moż-
liwy będzie wjazd w ul. Rynkow-
skiego od strony ul. Łowickiej, zaś 

zamknięty wjazd od strony drogi 
krajowej nr 14. Wyjeżdżających 
z ul. Wojska Polskiego będzie 
obowiązywał skręt w lewo lub  
w prawo, bez możliwości jazdy na 
wprost, zaś kierowców jadących 
drogą krajową nr 14 – zakaz skrę-
tu w lewo (dla jadących od strony 
Łodzi) oraz zakaz skrętu w prawo 
(dla jadących od strony Łowicza). 
Zmiany obowiązywać będą do 2 
października włącznie.  aw

Głowno | Zmiana od 21 października

Nowy rozkład MZK
21 października wprowadzono 

nowy rozkład komunikacji miej-
skiej. Modyfikacje są niewiel-
kie, jednak warto przyjrzeć się im 
przed wyjściem z domu. Podob-
nie, jak dotychczas MZK prze-
widuje dziennie 8 kursów z Huty 
Józefów w stronę Zabrzeźni przez 
Sikorskiego, Kopernika, Łowic-

ką, dworzec PKP oraz Karasicką 
i Zabrzeźniańską, a następnie po-
wrotnych, dwa przedłużone o do-
datkową pętlę wokół ul. Wojska 
Polskiego i Sikorskiego (trasa B) 
oraz dwa krótsze z Huty Józefów 
do Placu Wolności (trasa Z). 

Szczegóły na www.glowno.pl 
oraz www.lowiczanin.info  aw

Po wyborach | Z Głowna do województwa

Alicja Antczak 
radną sejmiku

dokończenie ze str. 1
Czym Alicja Antczak zjedna-

ła sobie tak duże grono wybor-
ców? Na pewno otwartą postawą, 
komunikatywnością, udziałem  
w spotkaniach, a także wartościa-
mi, które ceni w życiu, a które sta-
ły się jej hasłami wyborczymi. Te 
wartości to: rzetelność, uczciwość, 
pracowitość i szacunek do drugie-
go człowieka. 

– Bardzo dziękuję wszystkim, 
którzy mnie wspierali i oddali na 
mnie swoje głosy. Będę godnie re-

prezentowała wyborców i nie za-
wiodę ich zaufania – deklaruje 
Alicja Antczak, ale o tym, czym 
konkretnie chciałaby się zajmo-
wać w sejmiku jeszcze nie mówi. 

Przyznaje, że zaskoczyło ją nie-
mal stuprocentowe poparcie wy-
borców w obwodzie głosowania 
nr 11 w Głownie, czyli w DPS, 
gdzie pracuje. Mówi, że tam żad-
nej kampanii wyborczej nie pro-
wadziła, bo mieszkańcy po prostu 
znają ją z codziennej pracy. Wzru-
szyło ją ich zgodne poparcie.  ewr
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Głowno | Problem przy ul. Kościuszki 

Bez ogrzewania przez trzy tygodnie 
– Od 7 października nie mamy ogrzewania.  
Po domu chodzimy w kurtkach, śpimy  
w rękawiczkach, a mimo to chorujemy – skarżyli 
się mieszkańcy komunalnego budynku  
przy ul. Kościuszki 32 w Głownie. 

W czwartek, 25 październi-
ka, kiedy okazało się, że pomimo 
tego, iż w budynku miało być już 
ciepło, sytuacja się nie zmieniła, 
z bezsilności zaalarmowali naszą 
redakcję. 

Wspomniany brak ogrzewa-
nia nastąpił 7 października br.,  
w konsekwencji awarii pieca cen-
tralnego ogrzewania, do jakiej do-
szło w tym budynku. Wedle na-
szych ustaleń piec pękł, więc od 
samego początku nie było mowy 
o jego naprawie, a jedynie o zaku-
pie i dostarczeniu nowego. Tuż po 
awarii zapewniano mieszkańców, 
że problem uda się rozwiązać  
w ciągu dwóch tygodni, jednak po 
upływie trzech w mieszkaniach 
nadal było zimno. 

– To są kpiny. Przez cały rok 
płacimy czynsz, a teraz dodatko-
wo będziemy musieli uregulować 
wysokie rachunki za prąd, bo nim 
dogrzewamy pomieszczenia. Czy 
nikogo nie interesuje to, że nara-
ża się osoby starsze na wysokie 

koszty oraz utratę zdrowia?– pyta-
li mieszkańcy. 

Pomysłów na utrzymanie cie-
pła mieli sporo: przez cały dzień 
funkcjonowali w mieszkaniu 
w kurtkach, spali w rękawicz-
kach, palili świece. Większość  
z tych praktyk nie była jednak 
skuteczna, biorąc pod uwagę 
fakt, że – jak nasi rozmówcy de-
monstrowali – na termometrach 
w czwartkowe przedpołudnie  
w ciągu dnia w pomieszcze-
niach utrzymywała się tempera-
tura 15°C. Niewykluczone, że  
w tej sytuacji zachowaliby oni 
cierpliwość, gdyby nie fakt, że 
– ich zdaniem – w budynku od 
dawna występują problemy, któ-
rych nikt nie rozwiązuje.

– Od lat nikt niczego tu nie na-
prawia. W łazienkach po każdym 
deszczu woda leje się po ścia-
nach. Nie dość, że w mieszka-
niach panuje ogromna wilgoć, to 
jeszcze nie mamy gdzie suszyć, 
bo od tygodni jest zimno. W fa-
talnym stanie są też nasze komór-
ki, w których wszystko przecieka,  
a my tam postawiliśmy szafy, 
żeby mieć gdzie przechowywać 
ubrania. W deszczowe dni usta-

wiamy tam miski, żeby rzeczy 
nie przemokły – podkreśliła jedna  
z mieszkanek budynku. 

Niektórzy z naszych rozmów-
ców wskazali także na inne pro-
blemy: brak pomocy ze strony 
zarządcy, liczne zaniedbania po-
mimo podwyżek czynszu, ko-
nieczność wyboru pomiędzy bra-
kiem ciepła w pomieszczeniach 
a zamontowaniem okien PCV 
we własnym zakresie i na własny 
koszt. 

– Ten budynek jest pechowy od 
samego początku. Potwierdza to 
choćby przypadek braku ogrze-

wania. W ciągu 15 lat piec wymie-
niany jest po raz trzeci. Poprzedni 
piec był zbyt mały, więc w budyn-
ku ciągle było zimno. Potem go 
zmienili i okazało się, że po kil-
ku latach pękł – zauważa jeden  
z mieszkańców. 

– Jest już prawie zima. Nie zro-
zumie nas ten, kto w domu ma 
ciepło – wtórowali mu inni. 

Jak udało się nam ustalić,  
o kłopocie od samego początku 
wiedział zarządca budynku, czy-
li Miejski Zakład Komunalny.  
Z jego dyrektorem, Jackiem 
Skwierczyńskim, udało się nam 

porozmawiać jeszcze tego same-
go dnia, 25 października. 

Wówczas powiedział nam, 
że problemy nie są uzależnione 
od zakładu, lecz od czynników 
zewnętrznych. Okazało się, że 
wskutek pęknięcia pieca nie było 
mowy o naprawie. MZK stanęło 
przed koniecznością zakupu no-
wego pieca, który nie był dostęp-
ny na stanie.

– Jest sezon, co oznacza, że 
czas oczekiwania na realizację ta-
kiego zamówienia może wynosić 
nawet miesiąc. Nam i tak udało się 
przyspieszyć tę procedurę. Obie-

cano, że piec zostanie dostarczony 
w niedzielę, 28 października. Li-
czę, że dostawca dotrzyma słowa 
i w poniedziałek będzie już ciepło 
– powiedział nam wtedy dyrektor. 

We wskazanym terminie nasz 
reporter ponownie pojawił się na 
miejscu, by ustalić, że w budynku 
jest już ciepło, zaś problem miesz-
kańców – przynajmniej ten jeden, 
z brakiem ogrzewania – został 
rozwiązany. 

– Była to trudna sytuacja i nie-
dobrze, że mieszkańcom było  
w budynku zimno, jednak mówi-
my tu o zdarzeniu losowym, któ-
re trudno było przewidzieć. Nie 
mieliśmy na nie wpływu. Pro-
blem rozwiązaliśmy najszyb-
ciej jak było to możliwe. Dobrze, 
że zdarzyło się to jesienią, a nie  
w największe zimowe mrozy  
– podsumowuje Jacek Skwier-
czyński – tyle że inne problemy 
do rozwiązania pozostają. 

oburzeni mieszkańcy budynku komunalnego przy ul. Kościuszki 32. Ogrzewania nie mieli przez trzy 
tygodnie. 
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Od lat nikt niczego 
tu nie naprawia. 
w łazienkach po 
każdym deszczu 
woda leje się po 
ścianach. Nie dość, 
że w mieszkaniach 
panuje ogromna 
wilgoć, to jeszcze nie 
mamy gdzie suszyć, 
bo od tygodni  
jest zimno.

agnieSzka
WoJCieSzek

agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info
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Gmina Stryków | Inwestycje wspólne

Do magazynów już nie gruntówką
W październiku do ruchu 
dopuszczony został  
nowy odcinek asfaltu,  
który ułatwił dojazd  
do pracy w podstrykowskich 
magazynach tym, 
którzy muszą dotrzeć tam  
od północnej strony gminy. 

Biegnąca do tej pory w kierun-
ku kompleksu magazynowego  
w Smolicach gruntówka o długo-
ści ok. 700 m po utwardzeniu stała 
się jezdnią o szerokości 7 m prze-
znaczoną do regularnego użytku 

przez samochody osobowe o ła-
downości do 10 t. Wzdłuż biegnie 
ścieżka dla pieszych i rowerów. 
Są również dwie zatoki autobuso-
we. Wykonano wjazdy na posesje 
i działki oraz odwodnienie drogi. 

Inwestycja jest wynikiem po-
rozumienia, jakie w czerwcu 
2016 roku gmina Stryków zawar-
ła z jedną z firm budujących swoje 
magazyny w parku logistycznym 
w Smolicach. Koszty związane 
z budową wzięła na siebie firma, 
gmina wniosła aportem potrzeb-
ną do jej urządzenia działkę. In-
westycja wymagała ponadto wy-
kupienia działek prywatnych, trwa 
procedura związana z wypłatą  
odszkodowań, co również leży po 
stronie gminy.  ljs
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Gmina Głowno | Urząd

Rozstrzygnięto dwa nabory
8 października w Urzędzie 

Gminy Głowno rozstrzygnięto na-
bór na stanowisko radcy prawne-
go. Została na nie wybrana Justy-
na Krawczyk ze Strykowa.

Kandydatka pozytywnie prze-
szła dwuetapową procedurę na-
boru. Po pierwszym etapie – we-
ryfikacji złożonych dokumentów 
– znalazła się w gronie 4 osób, 
które spośród 5 zgłoszonych kan-
dydatów spełniły wymogi formal-
ne i zakwalifikowały się do roz-
mowy kwalifikacyjnej. Po niej 
komisja wybrała Justynę Kowal-

czyk, absolwentkę prawa oraz sto-
sunków międzynarodowych.

Tego samego dnia w Urzędzie 
gminy Głowno rozstrzygnięto na-
bór na stanowisko urzędnicze ds. 
pozyskiwania środków zewnętrz-
nych, współpracy ze stowarzy-
szeniami, organizacjami poza-
rządowymi oraz promocji gminy.  
Na stanowisko to została wybra-
na Anna Marciniak, jedyna kan-
dydatka, absolwentka admini-
stracji, posiadająca wcześniejsze 
doświadczenie w pracy w tym 
urzędzie.  ewr

Rzut oKIEm | STąD DO SZKOły

taki bałagan rankiem 19 października zastał na przystanku  
w Antoniewie mieszkaniec gm. Głowno, przy którym zatrzymuje się 
szkolny autobus. Ta zadaszona wiata, nieco oddalona od zabudowań, 
w porze nocnej jest najwyraźniej miejscem spotkań towarzyskich, 
obejmujących konsumpcję alkoholu. Zaśmiecenie jej to podobno nie 
jednorazowy incydent, a i inne przystanki, np. na drodze do Mąkolic, nie 
wyglądają lepiej. Poza śmieceniem zdarzają się akty dewastacji. – czy 
naprawdę dzieci czekające na autobus muszą na to patrzeć? czy gmina 
nie może tego posprzątać, a policja nie może częściej patrolować nocą 
tras, by odstraszyć wandali? – pyta czytelnik. ewr

Stryków | Urząd Miejski

Wiceburmistrz Motylińska 
zrezygnowała ze stanowiska

dokończenie ze str. 1
Uprzedzając nasze pytanie  

o ewentualną nową obsadę stano-
wiska, Andrzej Jankowski poin-
formował, że nie czyni aktualnie 
żadnych ruchów i nie prowadzi 
rozmów, bo jakiekolwiek kroki  
w tym względzie determinuje cze-
kająca go druga tura głosowania. 

W dalszym toku rozmowy 
usłyszeliśmy, że burmistrz Stry-
kowa nie ma obecnie kandydatu-
ry, która byłaby brana pod uwa-
gę na zwalniające się stanowisko, 

ale jeśli już, to powierzyłby je ko-
muś młodemu. Dementuje on jed-
nak spekulacje, jakoby pod uwagę 
brany był Jakub Mielczarek, Se-
kretarz Województwa Łódzkiego, 
który w wyborach 21 październi-
ka uzyskał mandat radnego Rady 
Miejskiej Strykowa z okręgu nr 
13, obejmującego wsie Dobra  
i Dobra Nowiny. Sam Jakub Miel-
czarek powiedział nam, że na ten 
temat nikt z nim nie rozmawiał. 
Podkreślił on, że po pierwsze jest 
Sekretarzem Województwa Łódz-

kiego, a po drugie uzyskując man-
dat Rady Miejskiej Strykowa zdo-
był zaufanie wyborców, którego 
nie wyobraża sobie teraz zawieść. 

Burmistrz Andrzej Jankowski 
poinformował również, że w przy-
padku przyjęcia rezygnacji jego 
zastępczyni nie będzie wypłaty 
żadnej odprawy. Przypomnijmy, 
że na przełomie stycznia i lutego 
tego roku wiceburmistrz Boże-
na Motylińska została odwołana  
z powodu przejścia na emerytu-
rę, a następnie ponownie powoła-

na na to samo stanowisko przez 
burmistrza Andrzeja Jankowskie-
go. O finansowych aspektach tych 
decyzji, do których nawiązuje in-
formacja burmistrza, pisaliśmy  
w WG nr 5 z 1 lutego 2018. 

Wiceburmistrz Bożena Moty-
lińska w tegorocznych wyborach 
samorządowych była kandydatką 
do Sejmiku Województwa Łódz-
kiego z listy PSL. Zdobyła 1.611 
głosów, czyli 1,01% głosów waż-
nych w skali całego okręgu nr 2, 
mandatu jednak nie uzyskała.  ljs 

Droga do magazynów w Smolicach to efekt porozumienia gminy 
z prywatnym inwestorem. 

LI
LI

A
N

N
A

 j
ó

źw
IA

K
-S

TA
S

ZE
w

S
K

A



REKLAMA | biuro reklamy: 46 837 46 57 | reklama@lowiczanin.info 7    nr 44      31 października 2018

Preparat sprawdzony przez 62 900 osób

„Gdyby nie ten prepa-
rat, musiałabym poddać 
się amputacji lewej stopy. 
Na szczęście zaufałam córce – farma-
ceutce. Po 10 dniach kuracji lekarz  
potwierdził, że zmiany miażdżycowe 
zniknęły, a do stopy wróciło prawidło-
we ukrwienie. Nogi przestały drętwieć, 
nie mam trudności z chodzeniem  
i znów mogę spacerować bez bólu.”

Wiesława G. 71 lat, Białystok

ć 
py. 

Usuń zatory żylne w24h

Innowacyjna kuracja prof. 
Braxtona zapowiada prawdzi-
wą rewolucję w domowym, 
skutecznym i nieinwazyjnym 
zwalczaniu miażdżycy. Choro-

ba, która przez lata podstępem ata-
kowała niemal 75% społeczeństwa 
w każdym wieku, doprowadzając do 
poważnych chorób, zawałów, uda-
rów i amputacji kończyn, dziś może 
zostać wyleczona w kilkanaście dni 
bez żadnej operacji. „9 na 10 osób 
po zastosowaniu preparatu wraca do 
pełni zdrowia już w ciągu 2 tygodni” 
– informował na Konferencji Top 
Medica prof. George Braxton, twórca 
kuracji przeciwmiażdżycowej, która 
wprost ze Stanów Zjednoczonych 
dotarła właśnie do Polski.

Przełomowa kuracja Braxtona roz-
szerza światło tętnic, poprzez usunię-
cie z nich blaszki miażdżycowej zbu-
dowanej głównie z cholesterolu. 

Już w ciągu 24 h od zażycia prepa-
ratu, przepływ krwi w naczyniach 
krwionośnych ulega poprawie –
zgromadzone w ścianach tętnic zło-
gi zostają zmniejszone, a następnie 
usunięte z organizmu, dzięki czemu 
ryzyko niedotlenienia narządów spa-
da niemal do zera, a serce staje się 
odciążone i nie musi już pracować na 
podwyższonych obrotach.

To dlatego aż 99 osób po kuracji 
deklaruje natychmiastową poprawę 
zdrowia i samopoczucia, a ich wyniki 
badań polepszają się z każdym dniem. 

Preparat wykazuje 100% skutecz-
ność także w  zaawansowanym 
stadium miażdżycy, ratując pa-
cjentów przed wszczepieniem 
by-passów, a nawet amputacją 

niedotlenionych kończyn.

Przełomowa kuracja Braxtona rozsze-
rza światło tętnic, poprzez usunięcie  

z nich blaszki miażdżycowej zbu-
dowanej głównie z cholesterolu. 
Już w ciągu 24 h od zażycia prepa-
ratu, przepływ krwi w naczyniach 
krwionośnych ulega poprawie 

– zgromadzone w ścianach tętnic 
złogi zostają zmniejszone, a następnie 
usunięte z organizmu, dzięki czemu 
ryzyko niedotlenienia narządów spada 
niemal do zera, a serce staje się odcią-
żone i nie musi już pracować na pod-
wyższonych obrotach.

Specjaliści przyznają, że rozwój miaż-
dżycy bywa niezauważalny. Warto 
mieć świadomość, że to podstępna 
choroba, która niepokojące sygnały 
wysyła dopiero wtedy, gdy żyły i tętni-
ce są zatkane już w połowie! To spra-
wia, że zawał zazwyczaj pojawia się 
niespodziewanie, w stanie pozornego 
zdrowia. Nie warto lekceważyć nawet 
drobnych objawów. Preparat Braxtona 
powstał po to, by zażegnać zagrożenie 
w domowym zaciszu, bez ingerencji 
chirurgicznej, w 100% bezpiecznie  
i naturalnie.

Wykorzystaj swoją szansę i pokonaj miażdżycę w 14 dni!

PROMOCYJNYCH

„Według danych 
Światowej Organizacji 
Zdrowia, choroby naczyń krwiono-
śnych są obecnie pierwszą przyczyną 
zgonów na świecie. Opatentowana 
przez nas kuracja natychmiast roz-
bija blaszki miażdżycowe zalega-
jące w tętnicach, rozszerza światło 
naczyń krwionośnych i chroni przed 
utworzeniem się zatoru żylnego. Już 
po zażyciu 1 kapsułki poziom złego 
cholesterolu zostaje obniżony śred-
nio o 55%, a krew zaczyna krążyć 
poprawnie już po 7-10 dniach, obni-
żając niemal do zera ryzyko nagiego 
zawalu, czy udaru.”

kardiolog

i 
olski.

P
cji
aczyń krwiono

Działaj szybciej, niż miażdżyca!

,,Odkąd biorę preparat 
Braxtona, skończyły się 
trudności z oddychaniem i bóle 
w klatce piersiowej, a poziom cho-
lesterolu wrócił do normy, mimo 
że nie zmieniłem diety. Po co łykać 
tony pigułek i zatruwać wątrobę, 
gdy wystarczy 1 kapsułka prepara-
tu, by odzyskać zdrowie!”

Jan Z. 75 lat, Wałbrzych

rza ś
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d
Ju
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W k r

Odebrałam70% żniżki  na preparat  i pokonałam  miażdżycę!ęę
 73 lata

-

Likwidacja monocytów 
(komórek wypełniających się 
złym cholesterolem)
Rozbicie i zmniejszenie 
grubości blaszki miażdżycowej
Regeneracja, wzmocnienie 
i uelastycznienie ścian żył 
oraz tętnic

1

2

3

EKSTRA 

 
 

Kuracja nowatorskim preparatem 
odtyka żyły i tętnice już po 1. za-
stosowaniu. Gdy blaszka miażdży-
cowa zostaje skruszona, naczynia 
krwionośne odzyskują drożność, 
a krew bez przeszkód dotlenia 
wszystkie narządy.

7 LISTOPADA 2018 r.,  
 

za 

70% TANIEJ DLA PIERWSZYCH 150 OSÓB

81 300 34 19
Oferta ważna do 7 listopada 2018

pon.-pt. 08:00 - 20:00, sob.-nd. 09:00 - 20:00
Zwykłe połączenia lokalne bez dodatkowych opłat.

94%
Nowatorski ŚRODEK na miażdżycę
zmniejsza ryzyko zawału serca o
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Stryków | Inwestycje gminne

Jest pozwolenie na budowę
kompleksu szkolno-sportowego 

dokończenie ze str. 1

Procedury, procedury
Pierwotny termin wykona-

nia opracowania ustalono na 17 
marca 2018 roku, ale później zo-
stał on przedłużony dwoma ko-
lejnymi aneksami. 15 marca 2018 
roku został przekazany do Urzę-
du Miejskiego projekt budowlany 
szkoły i hali sportowej wraz z bo-
iskami przyszkolnymi i zagospo-
darowaniem terenu, a gmina wy-
stąpiła do Starostwa Powiatowego  
w Zgierzu o wydanie pozwolenia 
na budowę dla części tych obiek-
tów. Równocześnie toczyło się po-
stępowanie w sprawie uzyskania 
decyzji środowiskowej na wyko-
nanie rozbudowy obiektu o boiska 
sportowe z trybunami i parkinga-
mi. Jak wyjaśniła naczelnik Po-
pczyńska, tylko w tym zakresie 
była ona wymagana. 

Decyzję łódzkiego RDOŚ gmi-
na uzyskała 21 czerwca. Po złoże-
niu wniosku w starostwie o wyda-
nie pozwolenia, 25 maja starostwo 
wydało jednak postanowienie  
w sprawie uzupełnienia wnio-
sku o opinię GDDKiA w kwestii 
zmiany sposobu zagospodarowa-
nia terenu przyległego do drogi 
krajowej nr 14. GDDKiA odmó-
wiła uzgodnienia skomunikowa-
nia inwestycji z drogą krajową, w 
związku z czym, po rozmowach 
z GDDKiA ustalono, iż gmina 
przygotuje koncepcję przebudo-
wy skrzyżowania ul. Cegielnianej 
z ulicą Warszawską. 

20 czerwca nastąpiło zawie-
szenie postępowania o wyda-
nie pozwolenia na budowę ze 
względu na niemożliwość przed-
łożenia dokumentu uwzględ-
niającego skomunikowanie 
wydane przez GDDKiA. W mię-

dzyczasie prowadzone były dzia-
łania w zakresie przygotowania  
i uzgodnienia koncepcji prze-

budowy skrzyżowania. Po za-
akceptowaniu koncepcji przez 
GDDKiA Rada Miejska w Stry-
kowie podjęła uchwałę w sprawie 
przyjęcia zadania polegającego  
na przebudowie skrzyżowa-
nia. Po wejściu w życie uchwały 
uzgodniono i podpisano porozu-
mienie z GDDKiA, a następnie 
uzyskano pozytywną decyzję  
w sprawie uzgodnienia zmia-
ny zagospodarowania terenu  
w związku z budową kompleksu. 

Po uzyskaniu tej decyzji 9 paź-
dziernika w starostwie został zło-
żony wniosek o odwieszenie po-
stępowania i wydanie decyzji 
pozwolenie na budowę, co sta-
ło się w miniony piątek, 26 paź-
dziernika. 

Jak poinformowała naczelnik 
Popczyńska, od początku obo-
wiązywania umowy z architektem 
trwały uzgodnienia szczegółów 
projektu wykonawczego. Odby-
wały się spotkania z dyrektorami 
szkół, udział w nich brała również 
część radnych. Ustalano szczegóły 
w takich kwestiach jak: rozmiesz-
czenia i wyposażenia klas i szatni, 
technologii gastronomii, rodzaju 
podłóg, wyglądu balustrad, szatni, 
rozmieszczenia tablic interaktyw-
nych czy monitoringu. 

komisja pytała  
o rozwiązania i koszty
Komisja zapoznała się rów-

nież z projektem zagospodarowa-
nia całego terenu, na którym na 

przyszłość pozostawiono również 
miejsce na basen. Radnych intere-
sowało m.in. to, jak do kompleksu 
obiektów ma się zrekultywowane 
wysypisko śmieci, ile miejsc par-
kingowych zaplanowano, czy bu-
dowa skrzyżowania ze światłami 
na „czternastce” do reszty nie za-
korkuje Strykowa, ile będzie ono 
kosztować oraz ile w końcu ma 
kosztować cały kompleks. 

Z udzielonych radnym odpo-
wiedzi wynika, że na wysypi-
sku śmieci zaprojektowane tere-
ny zielone. Zaplanowano ok. 300 
miejsc parkingowych. Na chwi-
lę obecną nie ma jeszcze kosz-

torysu inwestorskiego komplek-
su, wstępnie zakładano 45 mln 
zł, ale to może się zmienić po 
przetargu, a ten miałby się odbyć  
w przyszłym roku. Realizacja 
miałaby być etapowana i rozpo-
częta od szkoły oraz hali sporto-
wej budowanych jednocześnie, 
który to etap może potrwać ok. 
24 miesięcy. Terminy nie zosta-
ły jeszcze nakreślone. W kwestii 
finansowania skrzyżowania na 
„czternastce” konkretna kwota 
nie padła, choć wcześniej mocno 
szacunkowo i niezobowiązująco 
mówiło się o rzędzie wielkości od 
1,5 mln zł do 2 mln zł. Burmistrz 
Andrzej Jankowski poinformo-
wał radnych, że nie wyklucza 
partnerstwa publiczno-prywat-
nego, ponieważ zarówno była 
cegielnia, jak i obszar położony 
dalej, stanowią tereny inwestycyj-
ne. Dalsze losy inwestycji leża-
ły będą już w rękach gospodarza 
gminy, który wybrany zostanie 
podczas drugiej tury wyborów,  
a ta odbędzie się w najbliższą nie-
dzielę, 4 listopada. ljs

REKLAMA

Rzut oKIEm | SPEDIMEX wyRóŻNIONy

Burmistrz Strykowa Andrzej Jankowski wyróżnił firmę Spedimex, 
jedną z pierwszych, która postanowiła zainwestować w tym rejonie 
z związku z budową skrzyżowania autostrad. wręczenie statuetki 
odbyło się na sesji Rady Miejskiej Strykowa 18 października. Odebrali ją 
prezes Spedimexu Marcin Bąk oraz manager departamentu Zarządzania 
Zasobami Ludzkimi Ewa Salamończyk. Burmistrz Andrzej jankowski 
mówił o korzyściach płynących ze współpracy gminy z biznesem, zaś 
przedstawiciele firmy zaznaczyli, że obecnie ich największą bolączką jest 
brak ludzi do pracy, którzy pochodzą z tego terenu i na nim mieszkają. 
Do słów uznania, jakie padły w kierunku logistycznej firmy zatrudniającej 
obecnie ok. 1,2 tys. osób, dołączył się również radny Bogdan walczak. ljs
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Nad planami kompleksu szkolno-sportowego podczas posiedzenia komisji rewizyjnej dyskutują: 
burmistrz Andrzej jankowski, radny jarosław włodarczyk, radna Marzena Skwarko, naczelnik wydziału inwestycji 
Grażyna Popczyńska oraz jego pracownik Anna Kaźmierczak. 
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Obecnie nie ma 
jeszcze kosztorysu 
inwestorskiego 
kompleksu, wstępnie 
zakładano 45 mln zł, 
ale to może się zmienić 
po przetargu,  
a ten miałby się odbyć  
w przyszłym roku.
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REKLAMA

Gmina Głowno | jak wykorzystano granty sołeckie?

Trzy sołectwa, trzy projekty
Mięsośnia, Ziewanice 
i Ostrołęka w gminie 
Głowno wzbogaciły się 
o nowe elementy służące 
rekreacji mieszkańców, 
dzięki skorzystaniu 
z dofinansowania 
pozyskanego z budżetu 
Województwa Łódzkiego.

Każde z sołectw na realiza-
cję swojego projektu pozyska-
ło z Urzędu Marszałkowskiego 5 
tys. zł i około 5,7 tys. zł z Urzędu 
Gminy. Udział własny, w każdym 
przypadku w kwocie 300 zł, po-
chodził ze zbiórki przeprowadzo-
nej wśród mieszkańców danej wsi. 

W Mięsośni, o czym w Wie-
ściach wspominaliśmy przy oka-

zji informacji o wyborach nowe-
go sołtysa, zrealizowano projekt 
pod nazwą „Świetlica przyjazna  
i bezpieczna mieszkańcom”, któ-
ry polegał na zagospodarowa-
niu terenu przy świetlicy wiej-
skiej oraz doposażeniu zaplecza 
kuchennego w szafę na naczynia  
i zmywarkę. Przy świetlicy wybu-
dowano drewnianą altanę, a teren 
ogrodzono. W prace budowlane 
i ogrodnicze (sadzenie krzewów) 
włączyli się mieszkańcy sołectwa. 

W Ziewanicach zrealizowa-
no projekt pod fantazyjną nazwą 
„Naszą strażnicę w Ziewanicach 

odmienimy, tujami teren obsadzi-
my, o formę zdrowotną zadbamy 
a przy grillu porozmawiamy”,  
w ramach którego na placu przy 
budynku OSP fragment parkin-
gu został utwardzony kostką bru-
kową, a przy ogrodzeniu wykona-
no nasadzenia. Mieszkańcy sami, 
z materiałów zakupionych dzięki 
pozyskanym pieniądzom, wybu-
dowali murowanego grilla i skrę-
cili ławki. Przy strażnicy zamon-
towane zostały też dwa elementy 
siłowni zewnętrznej: orbitrek  
i urządzenie typu „wyciąg i wyci-
skanie”. 

O kamienny grill, nowe ław-
ki i nasadzenia roślin ozdobnych 
wzbogacił się także teren przy 
remizie OSP w Ostrołęce, gdzie  
z kolei zrealizowano projekt „Zie-
lono i bezpiecznie wokół nas, 
razem spędźmy wolny czas”. 
Oprócz wymienionych elemen-
tów, udało się uzupełnić piasek 
w piaskownicy dla dzieci, posiać 
świeżą trawę, a rabaty z młodymi 
krzewami wysypać korą. 

Wszystkie projekty realizo-
wane były w okresie od 1 lip-
ca do 15 października br., żaden 
nie powiódłby się bez społeczne-

go zaangażowania i wkładu pra-
cy mieszkańców sołectw, którzy 

zmobilizowali się i znaleźli czas 
na wspólne działanie.  oprac. ewr

Budowa grilla w ziewanicach. Dotację wydano na materiały, prace budowlane mieszkańcy wsi wykonali 
nieodpłatnie. 

zielono i bezpiecznie. Prace nad nasadzeniami krzewów wokół  
świetlicy w Mięsośni. 

wszystkie projekty 
realizowane były  
w okresie od 1 lipca 
do 15 października br., 
żaden nie powiódłby 
się bez społecznego 
zaangażowania 
i wkładu pracy 
mieszkańców.

Koronacja grilla. Mieszkańcy sołectwa Ostrołęka podczas montowania 
kopuły nowego grilla.
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Punkt zapalny

REKLAMA

Głowno | wnioskodawca spowalniaczy ruchu odpowiada ich przeciwnikom

To nie progi są przyczyną kolizji!
Dwa tygodnie temu na łamach nr 42/2018 Wieści 
pisaliśmy o tym, że 26 mieszkańców ul. Wojska 
Polskiego w Głownie zażądało na piśmie demontażu 
progów zwalniających. Teraz wnioskodawca  
ich założenia wyjaśnia, dlaczego o to zabiegał  
i dlaczego warto wspólnie zastanowić się nad 
takim rozwiązaniem, które skutecznie i bezpiecznie 
postawi tamę piratom drogowym.

To ważny głos w dyskusji nad 
progami, który powinien być 
wzięty pod uwagę przez urząd 
przed podjęciem decyzji o zde-
montowaniu lub pozostawieniu 
spowalniaczy. 

Przedsiębiorca z ul. Wojska Pol-
skiego, Jerzy Lenart, który zgłosił 
się do naszej redakcji 24 paździer-
nika, wyjaśnia, że powodem zło-
żenia wniosku o zamontowanie 
na jezdni elementu spowalniają-
cego ruch była kolizja drogowa 
z 16 stycznia br., w wyniku któ-
rej jadące z nadmierną prędkością 
Audi, którego kierowca stracił pa-
nowanie na zakręcie drogi około 
100 metrów wcześniej, z impetem 
rozbiło się na bramie jego posesji. 
Brama została wyrwana. Samo-
chód co prawda ominął słup elek-
tryczny, ale kilkadziesiąt metrów 
przejechał po chodniku. Działo 
się to przed 14.00, a więc w porze, 
gdy zwykle pracownicy przedsię-
biorcy wychodzą przed posesję. 
Tego dnia mieli akurat wolne, co 
uchroniło ich przed wypadkiem.

Po tamtym zdarzeniu Jerzy Le-
nart wnioskował o zainstalowanie 
poduszek spowalniających ruch 
na odcinku od skrzyżowania ze 
Słowackiego do skrzyżowania  
z DK 14. Pod jego pismem, zło-
żonym do Urzędu Miejskiego  
w Głownie 12 lutego, podpisali się 
także pracownicy firmy i czwór-
ka mieszkańców okolicznych do-
mostw, właścicielka pracowni 
analityki medycznej i dyrektor po-
łożonego przy równoległej ul. Ko-
ściuszki Zespołu Szkół Licealno-
-Gimnazjalnych w Głownie. 

Nie do końca jest więc tak, jak 
piszą teraz osoby żądające de-
montażu spowalniaczy, że za-
montowano je na wniosek jednej 
osoby – owszem, to pan Jerzy był 
wnioskodawcą, ale jego inicja-
tywa zyskała określone poparcie 
społeczne. Zaznacza on, że fakt, iż 

ktoś nie zauważa znaku i spowal-
niaczy, nie może być argumentem 
za tym, że są one niepotrzebne, bo 
w ten sposób można podważyć 
zasadność każdej regulacji, np. 
znaku Stop. 

Co do innego argumentu, pod-
noszonego przez przeciwników 
progów, czyli hałasu generowa-
nego w czasie zbyt szybkiego po-
konywania przeszkód przez auta, 
to nasz rozmówca przekonuje, że 
większy hałas powodują motocy-
kle i samochody ruszające z pi-
skiem opon, mające niejednokrot-
nie przerobione tłumiki.

Zamiast spowalniaczy, sygna-
tariusze petycji o ich likwidację, 
zaproponowali ustawienie zna-
ku pionowego ograniczającego 
prędkość i wzmożenie policyj-
nych kontroli drogowych w tym 
rejonie. Także i do tych argumen-
tów Jerzy Lenart odnosi się kry-
tycznie: „Postawienie znaku ogra-
niczającego prędkość mija się  
z celem, gdyż jest to obszar zabu-

dowany i prędkość ograniczona 
jest z mocy ustawy, ale co niektó-
rych kierowców ponosi fantazja,  
a ustawienie znaku ograniczają-
cego prędkość do np. 30 km/h jest 
iluzją, poprawiającą ewentualne 
samopoczucie składających pe-
tycję, że przecież coś zrobiliśmy. 
Tutaj chodzi o zapewnienie bez-
pieczeństwa na tym odcinku uli-
cy wszystkim uczestnikom ruchu 
przez cały czas, a nie tylko przez 
pół godziny w ciągu roku, kie-
dy stanie tu patrol policji...” – ar-
gumentuje w piśmie, które sam 
wystosował do urzędu na wieść 
o inicjatywie demontażu progów.  
W rozmowie z nami zwrócił uwa-
gę, że spowalniacze są zamon-
towane na ul. Sikorskiego (przy 
przedszkolu) i Karasickiej (przy 
szkole), a przy Wojska Polskiego 
w budynku gimnazjum powstaje 
przecież żłobek. Pan Jerzy mówi, 
że jak dla niego to spowalniacze 
mogą zostać zdemontowane, ale 
chciałby, żeby w zamian zosta-
ło wypracowane inne skuteczne 
rozwiązanie problemu samocho-
dów rozwijających na Wojska Pol-
skiego nadmierną prędkość. Może 
warto skonsultować temat z fa-
chowcami, przyjrzeć się, jak pora-
dziły z tym sobie inne samorządy, 
co sprawdziło się gdzie indziej? 

Zarówno wnioskodawca usta-
wienia progów, jak i zwolenni-
cy ich likwidacji, wspominają  
o wrześniowej kolizji. Dla jednych 
jest ona argumentem przeciw spo-
walniaczom (piszą, że kierowca 
stracił panowanie nad pojazdem, 
nie zatrzymując się przed ogra-
nicznikami), a pan Jerzy wskazu-
je, że to nie progi zawiniły, tylko 

ułańska fantazja młodych ludzi, 
którzy jechali autem. Zastanawia 
się, czy gdyby nie spowalniacze, 
ich szaleńcza jazda nie zakończy-
łaby się jeszcze gorzej...

Temat krytykowanych progów 
zwalniających na ul. Wojska Pol-
skiego powrócił w kampanii wy-
borczej. Na konwencji KWW 
Magdaleny Szajder wypowiadał 
się na ten temat kandydujący na 
radnego policjant Zbigniew Wy-
krętowicz. Do rady nie wszedł, 
ale warto mieć na uwadze także 
i jego zastrzeżenia dotyczące fak-
tu, że Wojska Polskiego jest ulicą 
wyjazdową ze szpitala, a progi nie 
powinny być montowane w oko-
licach szpitali ani na drogach do-
jazdowych, ani wyjazdowych dla 
ambulansów. 

Co zatem zamiast klasycznych 
spowalniaczy? Kwestię bezpie-
czeństwa ruchu na ul. Wojska Pol-
skiego na pewno trzeba wnikliwie 
przeanalizować, by znów nie sta-
ła się ona torem wyścigowym dla 
pojazdów chcących zdążyć przed 
zmiana świateł na skrzyżowaniu  
z „czternastką”. 

jak dla niego to 
spowalniacze mogą 
zostać zdemontowane, 
ale chciałby, żeby 
w zamian zostało 
wypracowane 
inne skuteczne 
rozwiązanie problemu 
samochodów 
rozwijających na 
wojska Polskiego 
nadmierną prędkość.

Progi zwalniające. Ograniczniki prędkości na wojska Polskiego  
w Głownie, stan na 16 października. 
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Audi stratowało bramę. Kolizja z 16 stycznia br. zmobilizowała 
właściciela posesji z rozbitą bramą do wystąpienia o montaż poduszek 
spowalniających ruch na ul. wojska Polskiego w Głownie. 
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Głowno | Uciążliwe sąsiedztwo Solanu

Ziemniaki lecą w powietrze!
O uciążliwości sąsiedztwa producenta granulatu ziemniaczanego Solan Investment 
w okolicy nikogo nie trzeba przekonywać. Na nieprzyjemny zapach unoszący się 
często nad ulicami, a nawet w mieszkaniach, wielokrotnie skarżyli się naszym 
redaktorom mieszkańcy ul. Łódzkiej, Zabrzeźniańskiej czy Swobody.  
Kilka miesięcy temu pojawił się nowy problem: nalot, osadzający się na pobliskich 
budynkach, szybach okiennych oraz zaparkowanych w pobliżu samochodach.

O występującym kłopo-
cie powiadomili naszą redakcję 
mieszkańcy osiedla przy ul. Dą-
browskiego, która znajduje się  
w bezpośredniej bliskości przed-
siębiorstwa. 

– Osad jest wszędzie: na pa-
rapetach naszych mieszkań,  
na balkonach, parkingach i sa-
mochodach. Większość sąsiadów 
rozpoczyna dzień od szorowania 
samochodowych szyb. Codzien-
nie tracą na to mnóstwo czasu  
– zauważa jedna z mieszkanek. 

Nasza rozmówczyni wskazuje 
nie tylko na uciążliwość występu-

jącego problemu, lecz także na za-
grożenia, jakie on ze sobą niesie. 

– Zdarza się, że oklejonej tą 
mazią szyby nie da się w pełni do-

czyścić. Nawet po kilkunastu mi-
nutach czyszczenia niewiele przez 
nią widać. Nie wyobrażam sobie 
co będzie, gdy przyjdą niskie tem-
peratury i osad do szyb przymar-
znie. Taka jazda będzie przecież 
bardzo niebezpieczna – stwierdza. 

Jak udało się zauważyć naszym 
rozmówcom, wspomniany pro-
blem nasila się przede wszystkim 
w czasie weekendu. Sugerują oni 
więc, że jego przyczyna występu-
je jedynie wtedy, gdy w przedsię-
biorstwie nie ma już pracowników 
administracji. Nie domyślają się 
jednak jakie może być źródło tego 
problemu. 

Na osiedlu przy ul. Dąbrow-
skiego poniedziałek jest dniem 
powszechnego mycia okiem oraz 
czyszczenia parapetów. Wydaje 
się jednak, że takie rozwiązanie 

może być kłopotliwe, zwłaszcza 
w przypadku osób starszych czy 
kobiet w ciąży. Jedna z mieszka-
nek zwraca uwagę na to, że takie 
osoby często skazane są na funk-
cjonowanie pośród uporczywego 
brudu. Przez osad na szybach nie-
wiele widzą przez okno, zaś z bal-
konu, którego, jej zdaniem, nigdy 
nie będzie już można doczyścić,  
w ogóle nie korzystają. 

– Nie potrafię zrozumieć tego 
zjawiska. Rozumiem, że pro-

blem może wystąpić tymczasowo, 
wskutek jakiejś awarii. Od wielu 
miesięcy te ziemniaki lecą jednak 
w powietrze! To przecież nie tylko 
problem brudu dla nas, ale i stra-
ty dla przedsiębiorstwa. Czy nikt 
tego nie dostrzega? – pyta miesz-
kaniec osiedla.

Problem został częściowo do-
strzeżony w połowie września, 
kiedy to mieszkańcy osiedla wy-
stąpili do zarządu firmy z szere-
giem oficjalnych skarg, najpierw 

ustnych, potem zaś pisemnych. 
Efekt był taki, że na koszt firmy 
dwukrotnie umyto parkowane  
w pobliżu samochody. To jednak 
na dłuższą metę nie rozwiązało 
problemu, a dziś – jak przekonu-
ją mieszkańcy – nikt się tą sprawą 
nie interesuje. 

Do spotkania naszego repor-
tera z oburzonymi przedstawi-
cielami osiedla doszło w piątek, 
12 października. Od tego czasu 
nie udało się nam skontaktować 
z nikim, kto z ramienia Solan In-
vestment mógłby udzielić kilku 
słów wyjaśnienia i opowiedzieć 
jak sprawa wygląda z perspekty-
wy przedsiębiorstwa. Przez cały 
ten czas Zarząd był niedostęp-
ny, a jego przedstawiciele nie od-
powiedzieli również na pytania, 
które przesłaliśmy na adres fir-
my w formie wiadomości elek-
tronicznej. 

– Pozostajemy bezradni. Od 
wielu lat obrywamy z powodu 
tego uciążliwego sąsiedztwa. Już 
nawet nie zwracamy uwagi na to, 
że z przedsiębiorstwa przez więk-
szość czasu unosi się nieprzyjem-
ny zapach. Wiemy, jaka jest jego 
specyfika i akceptujemy to. Na 
wszechobecny brud nie chcemy 
się jednak zgodzić. Nie wymaga-
my cudów. Chcielibyśmy po pro-
stu mieć czyste okna i samochody 
– stwierdzają mieszkańcy. 

Rzut oKIEm | ŚMIETNISKO – OPONOwISKO

Każdy, kto chciałby odwiedzić 
miejsce pamięci poświęcone 
ofiarom II wojny światowej  
w glinnickim lesie, może po 
drodze napotkać na taki widok. 
Ogromna ilość starych, zużytych opon 
wyrzucona została na działce Lasów 
Państwowych. Podobno sterta ta zalega 
tam od dłuższego czasu. wygląda 
na to, że jakiś „przedsiębiorczy” 
serwis, nie nękany przez nikogo, 
uczynił sobie z lasu śmietnisko. 
wraz z zaniepokojonymi miłośnikami 
przyrody z Głowna apelujemy do 
Nadleśnictwa Grotniki o podjęcie 
działań zmierzających do oczyszczenia 
lasu i ukarania sprawców jego 
zanieczyszczania. ewr

Głowno | Zmiana od 21 października 

Nowy rozkład MZK
Pasażerowie korzystający  
z usług komunikacji 
miejskiej mogą się zdziwić, 
kiedy okaże się, że 
wyczekiwany autobus nie 
pojawi się o standardowej 
godzinie.

21 października wprowadzo-
no nowy rozkład komunikacji 
miejskiej. Modyfikacje w rozkła-
dzie są niewielkie, jednak warto 
przyjrzeć się im przed wyjściem 
z domu. Podobnie, jak dotych-
czas MZK przewiduje dziennie 

8 kursów z Huty Józefów w stro-
nę Zabrzeźni przez Sikorskiego, 
Kopernika, Łowicką, dworzec 
PKP oraz Karasicką i Zabrzeź-
niańską, a następnie powrotnych, 
dwa przedłużone o dodatkową 
pętlę wokół ul. Wojska Polskiego 
i Sikorskiego (trasa B) oraz dwa 
krótsze z Huty Józefów do Placu 
Wolności (trasa Z).  aw

Szczegółowy rozkład jazdy 
dostępny jest na stronie www.
glowno.pl. Prezentujemy go 
również na naszej stronie: lowi-
czanin.info  E
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Dla mieszkańców tego bloku przy ul. Dąbrowskiego poniedziałek jest 
dniem powszechnego mycia okien, parapetów oraz samochodowych szyb. 

agnieSzka
WoJCieSzek

agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info
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w połowie września 
mieszkańcy osiedla 
wystąpili do zarządu 
firmy z szeregiem 
skarg. Efekt był taki, 
że na koszt firmy 
dwukrotnie umyto 
parkowane w pobliżu 
samochody.
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Kiernozia | Fundacja BGK dofinansuje dwa ciekawe projekty 

Nie tylko ogrodzenie cmentarza 
i „magiczny dywan” dla szkoły
Dwa ciekawe projekty  
z gminy Kiernozia 
znalazły się wśród 40 
dofinansowanych w ramach 
drugiej edycji programu 
grantowego Fundacji Banku 
Gospodarki Krajowej „Moja 
Mała Ojczyzna”. Projekty  
są różne i odnoszące się  
do różnych zagadnień,  
ale obydwa są ciekawe.

Gminny Ośrodek Kultury  
w Kiernozi otrzyma 30 tysięcy 

złotych na dokończenie renowacji 
ogrodzenia cmentarza wojskowe-
go w Kiernozi. 

Przypomnijmy, że w ubie-
głym roku wymieniona została 
stara brama wejściowa na cmen-
tarz wojskowy w Kiernozi oraz 
część chodnika od strony wejścia 
na cmentarz. Samorządowi wtedy 
udało się uzyskać na te roboty do-
finansowanie z Ministerstwa Kul-
tury i Dziedzictwa Narodowego. 
Całkowita wartość wykonanych 
w październiku ubiegłego roku 
robót wynosiła 18.450 zł, w tym 

dotacja ministerialna – 10 tysięcy 
złotych. 

Cmentarzem opiekuje się, we-
spół z samorządem Szkoła Pod-
stawowa w Kiernozi. Nie miało 
to jednak wprost przełożenia na 
kolejny projekt grantowy, który 
pozyskała gmina na rzecz szko-
ły. Otóż szkoła otrzyma blisko 30 
tys. zł na „Utworzenie centrum 
multimedialnego w Szkole Pod-
stawowej w Kiernozi”. Do owe-
go centrum zakupionych będzie  
6 komputerów, tablica multime-
dialna oraz urządzenie określane 

„magicznym dywanem” czy też 
„podłogą interaktywną”. Umiesz-
czony pod sufitem specjalny pro-
jektor tworzy wirtualny „dywan”, 
łącząc wyświetlanie obrazów, tek-
stów, animacji, muzyki i wideo. 
Interaktywną podłogę dzieci ob-
sługują dzięki systemowi czujni-
ków oraz specjalnego oprogra-
mowania za pomocą ruchów rąk 
i nóg. 

Po zorganizowaniu sali multi-
medialnej szkoła zamierza wyjść 
z ofertą zajęć dla osób z lokal-
nego środowiska. – Myślimy na 
przykład o zorganizowaniu kur-
sów komputerowych dla seniorów  
z klubu działającego w naszej 
gminie – zapowiada dyrektor 
Szkoły Podstawowej w Kiernozi 
Marek Radaszkiewicz.  mak 

Gmina Chąśno | Podsumowanie kadencji

Pożegnanie radnych
Na ostatniej w kończącej się 
kadencji sesji Rady Gminy 
Chąśno 26 października 
władze gminy podziękowały 
tym, którzy pracę  
w radzie kończą.

W tej gminie zmian jest wy-
jątkowo mało, w nowej kadencji 
zmieni się tylko 3 radnych.

Wiesław Skomiał żegna się  
z radą po 20 latach (z przerwa-
mi), Dominik Uczciwek po 8 la-
tach, a Piotr Malczyk po 4 la-

tach. Każdy z nich nie znajdzie się  
w niej z innego powodu – Wie-
sław Skomiał tym razem przegrał 
wybory w swoim okręgu, Domi-
nik Uczciwek nie startował w wy-
borach, zaś Piotr Malczyk wystar-
tował tym razem do Rady Powiatu 
Łowickiego, do której się dostał. 

W sposób szczególny podzię-
kowano też za współpracę dotych-
czasowej radnej powiatowej Irenie 
Kolos. 

Podziękowania z upominkami 
otrzymali też wszyscy radni i soł-
tysi tej gminy.  tm

Przed ostatnią sesją kadencji 2014-2018 radni zrobili sobie 
pamiątkowe zdjęcie. 

Łowicz | Dla uczczenia niepodległości

Mobilne Muzeum Multimedialne 
przyjedzie na Nowy Rynek
W przyszłym tygodniu, 
6 i 7 listopada, na Nowy 
Rynek w Łowiczu 
zawita Mobilne 
Muzeum Multimedialne 
przygotowane z inicjatywy 
prezydenta RP Andrzeja 
Dudy z okazji Narodowych 
Obchodów 100-lecia 
odzyskania przez Polskę 
niepodległości.

Ekspozycja dostępna będzie  
6 listopada od 12.00 do 18.00  
i 7 listopada od 10.00 do 16.00. 
Zwiedzanie będzie bezpłatne. 

Mobilne muzeum wyposażo-
ne jest w nowoczesne urządzenia,  
w których zgromadzono setki ar-
chiwalnych fotografii i dokumen-
tów, fragmenty historycznych fil-
mów. Posiada też hologramy, 
nowoczesne animacje i interak-
tywne aplikacje, dzięki którym 

można „wędrować” w czasie  
i przestrzeni. 

Poprzez ekrany dotykowe 
każdy zwiedzający może samo-

dzielnie wybrać zakres ekspozy-
cji, która go interesuje. Tematy-
ka wystawy to głównie okres II 
Rzeczypospolitej, czas odbudo-
wy struktur i potencjału gospo-
darczego, społecznego, kultural-
nego państwa polskiego. To także 
prezentacja wybitnych Polaków, 
którzy osiągnęli sukces i uznanie 
w świecie. 

Atrakcjami wizyty w muzeum 
będą: możliwość samodzielne-
go wykonania odcisku pieczę-
ci z wizerunkiem pięciu prezen-
towanych orłów z różnych epok, 
w tym obowiązującego wzo-
ru godła, wykonania w fotobud-
ce zdjęcia z sześcioma twórcami 
niepodległości i wysłania go na 
swojego maila, wzięcia udzia-
łu w grze planszowej „Dumni  
z Niepodległej – poznaj II RP” 
czy złożenia podpisu w oko-
licznościowej księdze, powstałej  
z okazji stulecia odzyskania nie-
podległości.  mwk

Wewnątrz mobilnego muzeum, dzięki interaktywnym aplikacjom 
i urządzeniom, można wędrować w czasie i przestrzeni.
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Domaniewice | Początek inwestycji w przyszłym roku 

Będzie rozbudowa Gminnego Ośrodka Kultury
Sala widowiskowa z większą sceną, zaplecze 
artystyczne z garderobą oraz kącik kuchenny  
– takimi możliwościami za jakiś czas będą mogli 
cieszyć się użytkownicy Gminnego Ośrodka  
Kultury w Domaniewicach. 

W środę, 10 października, wójt 
gminy Paweł Kwiatkowski podpi-
sał umowę na rozbudowę obiektu. 

W ramach wspomnianej inwe-
stycji po południowej stronie do-
tychczasowej sali dobudowana 
zostanie sala widowiskowa wraz 
z większą sceną, dostosowaną do 

potrzeb Zespołu Pieśni i Tańca 
„Kalina”. Docelowo sala ma po-
mieścić 180 miejsc siedzących. 
Ponadto, obiekt zostanie wypo-
sażony w zaplecze artystyczne  
z garderobą, istniejąca zaś kuchnia 
zostanie powiększona i unowo-
cześniona z myślą o potrzebach 

gminnych Kół Gospodyń Wiej-
skich. 

– Plan rozbudowy przygotowa-
no uwzględniając potrzeby róż-
nych osób i grup społecznych, 
które mogłyby się w ośrodku roz-
wijać. Większe możliwości będą 
mieli m.in.: tancerze z zespołu 
„Kalina”, gospodynie z KGW czy 
przedstawiciele OSP – zapowiada 
wójt Paweł Kwiatkowski. 

Realizację wspomnianej inwe-
stycji przewidziano na dwa naj-
bliższe lata. W 2019 roku ogłoszo-
ny zostanie przetarg, a następnie, 

po wyłonieniu najkorzystniejszej 
oferty, prowadzone będą na tere-
nie obiektu prace ziemne. Wła-
ściwą rozbudowę ośrodka przewi-
dziano z kolei na rok 2020. 

Szacunkowy koszt rozbudowy 
obiektu wynosi ok. milion złotych, 
jednak ostateczną cenę poznamy 
dopiero po wyłonieniu oferty prze-
targowej. Całość zrealizowana zo-
stanie ze środków Programu Roz-
woju Obszarów Wiejskich na lata 
2014-2020, przeznaczonych na in-
westycje w obiekty pełniące funk-
cje kulturalne.  aw

tak dziś prezentuje się GoK w Domaniewicach. Za dwa lata budynek 
zostanie rozbudowany. 

Kiernozia | Porządkowanie gospodarki wodno-ściekowej 

Kanalizacja na Żychlińskiej prawie gotowa
Posesje przy ulicach: Żychliń-

skiej, Nowy Rynek i Przytargowej 
w Kiernozi mają mieć w tym roku 
dostęp do sieci kanalizacji sanitar-
nej. Większość robót ziemnych 
została zakończona, teraz trwają 
procedury administracyjne zwią-
zane z uzyskaniem niezbędnych 
pozwoleń oraz przeprowadzeniem 
badań. W ul. Żychlińskiej i Przy-
targowej wybudowana została sieć 
kanalizacji z rur o średnicy 200 
mm i długości blisko 1,5 km wraz 
z 52 odejściami bocznymi. 

Niejako przy okazji poprawiana 
była nitka wodociągu, a oddanie 
wodociągu do użytkowania wiąże 
się z koniecznością m.in. przepro-
wadzenia szeregu badań jakości  
i przydatności wody do spożycia. 

Przebudowana została sieć wodo-
ciągowa o długości ok. 1 km wraz 
z odejściami bocznymi w ul. Ży-

chlińskiej i na Nowy Rynku. Ter-
min zakończenia robót był ustalo-
ny na koniec października.  mak  

Gmina Chąśno | Z sesji rady gminy

Podatki o 3% w górę
Kilka dni po wyborach,  
bo 26 października, 
odbyła się ostatnia sesja 
w kończącej się kadencji 
Rady Gminy Chąśno. Radni 
musieli na niej zmierzyć 
się z zawsze niewygodnym 
tematem podatków dla 
mieszkańców gminy.

Już na wcześniejszym połączo-
nym posiedzeniu stałych komisji 
radni podjęli decyzję, że wszystkie 
zależne od nich stawki podatków 
zostaną od stycznia przyszłego 
podwyższone o 3%. Od 1 stycznia 
2019 roku wzrosną więc podatki 
od nieruchomości. Od 1 m2 grun-

tów związanych z prowadzeniem 
działalności gospodarczej miesz-
kańcy zapłacą nie 50 groszy (jak 
było od stycznia 2017 roku), a 52 
grosze. Podatek od gruntów pod 
wodami wzrósł z 4,54 zł do 4,68 zł 
z 1 ha, pozostałych gruntów z 23 
do 24 groszy za 1 m2. Od 1 m2 bu-
dynków mieszkalnych mieszkań-
cy będą płacić 36, a nie 35 groszy. 
Od budynków zajętych na działal-
ność gospodarczą 14,94 zł, a nie 
14.50 zł od 1 m2, a jeśli chodzi  
o działalność w zakresie obro-
tu materiałem siewnym, podatek 
wzrósł z 8,60 zł do 9,96 zł od 1 m2. 
Podatek od budowli to w dalszym 
ciągu 2% jej wartości.

W przypadku podatku rolnego 
średnia cena skupu żyta została 

przez radnych przyjęta w wysoko-
ści 41,2 zł za kwintal (czyli 103 zł 
za hektar). Rok wcześniej było to 
40 zł, co w praktyce czyni różni-
cę 3 zł więcej podatku od hektara. 
Średnia cena za kwintal podana 
w tym roku przez GUS jest sporo 
większa – wynosi 54,36 zł. 

Również o 3% radni podnieśli 
wszystkie stawki podatku trans-
portowego.

– Każda podwyżka boli, ale 
musimy wiedzieć, że płacimy po-
łowę tego, co mogłoby być przy-
jęte maksymalnie, według rządo-
wych wyliczeń – stwierdził wójt 
Dariusz Reczulski. Wyjaśniając 
dlaczego przyjęto akurat 3%, za-
znaczył, że 2,3% to koszty inflacji, 
które trzeba było zredukować.  tm

ulica Żychlińska – budowa kanalizacji została prawie zakończona. 
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Proszę o gło
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Bardzo dziękuję, że zechcieliście Państwo tak 
licznie wziąć udział w wyborach samorządowych 
21 października. Bardzo dziękuję za okazane 
zaufanie i aż 5209 głosów! To świetny wynik, a Pań-
stwa poparcie motywuje mnie do jeszcze energicz-
niejszej pracy na rzecz naszego Łowicza. 

Jestem głęboko wdzięczny za to, że grupa osób startu-
jąca z komitetu KWW Łączy nas Łowicz i Powiat Łowicki 
zyskała liczne uznanie w Państwa oczach. Zapewniam,                
że znając przyszłych radnych, będą oni Państwa solidny-
mi reprezentantami zarówno w mieście, jak i powiecie.

Proszę o poparcie mojej kandydatury w II turze wyborów na 
burmistrza Łowicza 4 listopada 2018.

Moją partią jest Łowicz, a najważniejsze decyzje dotyczące 
naszego miasta zapadać nadal będą przy Starym Rynku 1                     
w Łowiczu, a nie w Warszawie.

           



14  www.lowiczanin.info31 października 2018      nr 44

MATERIAł wyBORcZy SPONSOROwANy

Powiat łowicki | ZEc chciał zwolnić radnego powiatu

Radni murem za Michałem Śliwińskim
Zakład Energetyki Cieplnej 
w Łowiczu chciał rozwiązać 
stosunek pracy z Michałem 
Śliwińskim. Ponieważ 
ten jest radnym powiatu 
łowickiego, zgodę  
na rozwiązanie stosunku 
pracy musiała wyrazić rada  
– nie wyraziła.

ZEC chciał zwolnić Michała 
Śliwińskiego, radnego PSL, po-
przez likwidację zajmowanego 
przez niego stanowiska główne-
go specjalisty ds. techniczno-in-
westycyjnych. Argumentem miała 
być długa absencja w pracy. Mi-
chał Śliwiński – co nie jest żadną 
tajemnicą – od dłuższego zmaga 
się z problemami zdrowotnymi. 
W tym roku nie było go w pracy 
przez 182 dni (zwolnienie lekar-
skie). Od 5 lipca otrzymuje świad-
czenie rehabilitacyjne przyznane 
do końca tego roku.  Prezes zarzą-

du ZEC Robert Florczak stwier-
dza, że trzy miesiące pobierania 
świadczenia przez Michała Śli-
wińskiego upłynęły 3 październi-
ka. „W związku z sytuacją organi-
zacyjną pracodawcy rozwiązanie 
stosunku pracy jest celowe i ko-
nieczne” – czytamy w piśmie Ro-
berta Florczaka do RPŁ.

Zupełnie inaczej oceniła sy-
tuację Zakładowa Organizacja 
Związkowa NSZZ Ciepłowników 
w Polsce przy ZEC, który zwra-
ca uwagę, że zgodnie z kodek-
sem pracy pracodawca nie może 
wypowiedzieć umowy o pracę w 
czasie usprawiedliwionej nieobec-
ności. Związkowcy dodają, że Śli-
wiński jest pracownikiem sumien-
nym, prawidłowo wykonującym 
swoją pracę i dobrze ocenianym 
przez bezpośrednich przełożo-
nych oraz współpracowników.

Rada Powiatu Łowickiego gło-
sowała nad prośbą ZEC na se-
sji 29 października. 19 spośród 
20 obecnych radnych głosowa-
ło przeciwko zwolnieniu z pracy 
radnego Śliwińskiego, tylko on 
sam wstrzymał się od głosu.     tm

michał Śliwiński zmaga się z problemami zdrowotnymi, stąd nie dziwi 
duża liczba dni (usprawiedliwionych), w których opuścił pracę.  
czy mimo sprzeciwu rady powiatu i związku zawodowego ZEc będzie 
próbował go zwolnić? 

Sanniki | Druga tura wyborów 

Kogo popierają 
kandydaci z I tury?
Grzegorz Geisler  
– 61-letni kandydat  
na burmistrza miasta  
i gminy Sanniki (z Komitetu 
Wyborczego Siemowit IV), 
który nie przeszedł  
do II tury wyborów „raczej 
nie zamierza” wskazywać 
wyborcom na kogo 
głosować. 

Kandydat ten uzyskał 326 gło-
sów (10,91%) w wyborach na bur-
mistrza Sannik, co dało mu czwar-
ty wynik wśród kandydatów na 
ten urząd. O to, czy zamierza ofi-
cjalnie poprzeć któregoś z kandy-
datów pytaliśmy bezpośrednio po 
ogłoszeniu wyników wyborów 
oraz kilka dni później. Najpierw 
kandydat rozważał udzielenie po-
parcia jednemu z kandydatów, 

później postanowił, że wybór po-
zostawi tylko i wyłącznie wybor-
com. 

O to, kogo oficjalnie poprze  
w drugiej turze wyborów pytali-
śmy również 26-letnią kandydat-
kę z pierwszej tury wyborów na 
urząd burmistrza Sannik, Joan-
nę Milczarską, która startowała  
z komitetu PiS. Uzyskaliśmy od-
powiedź, że kandydatka nie udzie-
la oficjalnego poparcia żadnemu  
z kandydatów. – Pozostawiam wy-
borcom rozstrzygnięcie tej kwestii 
wg ich uznania – odpowiedziała 
nam. W pierwszej turze uzyskała 
331 głosów (11,07%). 

Dotychczasowy burmistrz Ga-
briel Wieczorek uzyskał poparcie 
1.205 osób (40,31%), a jego kontr-
kandydat, z którym spotka się 4 li-
stopada w drugiej turze wyborów 
burmistrza – Dariusz Wachowicz 
– 1.127 głosów (37,70%).  mak 

Wybory samorządowe | Kiedy będą pierwsze sesje rad gmin? 

Komisarz zwoła sesję 
Pierwszą sesję wybranych  

21 października rad gmin zwo-
ła komisarz wyborczy na dzień 
przypadający w ciągu siedmiu dni 
po upływie kadencji dotychczaso-
wej rady. Formalnie kadencje rad 
kończą się 16 listopada i to od tego 
dnia należy liczyć owe 7 dni. Wła-
ściwym terytorialnie dla rad gmin 
z terenu powiatu łowickiego jest 

Komisarz Wyborczy w Łodzi II. 
Ponadto Państwowa Komisja Wy-
borcza zobowiązała komisarzy 
wyborczych do uwzględnienia  
w porządkach obrad pierwszych 
sesji zaprzysiężenia (złożenia 
ślubowania) wójtów czy burmi-
strzów. Oznacza to, że wójtowie 
czy to wybrani w pierwszej, czy 
to w drugiej turze wyborów zosta-

ną zaprzysiężeni po 16 listopada. 
Przypomnijmy, że druga tura wy-
borów, odbędzie się w niedzielę,  
4 listopada. 

Zgodnie z wykładnią przepi-
sów przytaczaną przez PKW ka-
dencja dotychczasowych wójtów 
kończy się z dniem zakończenia 
kadencji przez radę gminy, czyli 
16 listopada.  mak 

Sprostowanie
Przepraszam Pana Henryka 

Bakalarskiego z Bełchowa, rad-
nego gminy Nieborów i wszystkie 
zainteresowane osoby, za pomył-
kę w tekście „Jarosław Papuga 
będzie wójtem”. Przypisałem mu 
ilość głosów oddaną na jego kon-
kurenta w okręgu wyborczym – 
Marka Sekułę. Henryk Bakalarski 
otrzymał 184 głosy, co oznacza, że 
poparło go 51,98 % głosujących.

 tomasz Bartos

Łowicz | wybory samorządowe

Decydowała liczba obwodów
Prawdziwym pechowcem tych 

wyborów jest Adam Myszkow-
ski, startujący do Rady Miejskiej 
w Łowiczu w okręgu nr 3. Zdobył 
tyle samo głosów co jego kontr-
kandydat z tego samego komitetu 
(Porozumienie Łowickie) Łukasz 
Jażdżyk – mieli po 126 głosów. 

Problem w tym, że głosy na komi-
tety rozłożyły się tak, że wejść do 
rady mógł tylko jeden z nich. Nie 
była potrzebna żadna dogrywka – 
decydowało to, który z nich wy-
grał w większej liczbie obwodów, 
a pod tym względem Łukasz Jaż-
dżyk wygrał 4-1. tm 
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zduńska Dąbrowa | V Forum Ekologiczne

Z ekologią za pan brat
,,Ratując pszczoły  
– ratujesz ludzkość”  
– to hasło przewodnie  
V Forum Ekologicznego, 
które 24 października 
zostało zorganizowane  
w Zespole Szkół Centrum 
Kształcenia Rolniczego 
w Zduńskiej Dąbrowie.
Udział w nim wzięli 
uczniowie technikum 
oraz zaproszeni 
gimnazjaliści. 

W tematykę forum wprowa-
dził przybyłych dyrektor Stani-
sław Kosmowski, podkreślając 
jak ważną rolę w ekosystemie od-
grywają pszczoły. 

Potem przyszła kolej na pre-
zentację wykładów zaproszonych 
gości. Prelegentami byli: Czesław 
Korpysa – pszczelarz, pasjonat 
pszczół i wieloletni pracownik 
Mazowieckiego Centrum Ho-
dowli i Unasienniania Zwierząt w 
Łowiczu, Damian Kapka – wła-
ściciel firmy ,,Pszczelinka” oraz 
Magdalena Bajena – nauczy-
ciel przedmiotów zawodowych  
w Zduńskiej Dąbrowie. 

Zaproszeni goście mówili 
m.in. o biologii rodziny pszcze-
lej, codziennej pracy pszczelarza, 
sposobie pozyskiwania miodu 
oraz o znaczeniu i możliwościach 

wykorzystania pszczoły murarki 
ogrodowej w rolnictwie. 

Głos zabrał również Marek 
Boroski, prezes Mazowieckiego 
Związku Pszczelarzy i Regional-
nego Koła Pszczelarzy w Łowi-
czu. Po części wykładowej i wy-
stępach młodzieży z ZS CKR  
w Zduńskiej Dąbrowie, przyszedł 
czas na podsumowanie konkur-
su ,,Rola pszczół w przyrodzie”, 
który wcześniej były ogłoszony  
w związku z forum. 

Miejsce I zajęła w nim Wero-
nika Maciejewska – uczennica 
Szkoły Podstawowej z Witoni, II  

– Weronika Kosman z SP nr 2  
w Łowiczu, równorzędne III 
miejsca zajęli Szymon Taraska i 

Aleksandra Dylewska – oboje z 
SP nr 2 w Łowiczu. 

Komisja konkursowa też przy-
znała pięć wyróżnień, które 
otrzymali: Zuzanna Łykowska z 
ZS CKR w Zduńskiej Dąbrowie, 
Karina Muras i Zuzanna Majer 
– ze Szkoły Podstawowej w No-
wych Zdunach, Alicja Szymczyk 
ze Szkoła Podstawowej w Wito-
ni, Łukasz Sałuda ze Szkoły Pod-
stawowej w Popowie oraz Tatiana 
Wojtera ze Szkoły Podstawowej 
w Bielawach. Laureaci otrzyma-
li dyplomy i atrakcyjne nagrody 
rzeczowe.

Po zakończeniu części ofi-
cjalnej uczestnicy Forum wzię-
li udział w biegu terenowym na 
orientację oraz mieli możliwość 
zwiedzenia szkoły i gospodar-
stwa. W trakcie trwania całej uro-
czystości można też było spróbo-
wać zdrowego żytniego chleba ze 
smacznymi dodatkami w ramach 
obchodów „Tygodnia Żytniego 
Chleba”.  opr. mwk

uczestnicy Ekoforum w zduńskiej Dąbrowie byli częstowani zdrowym 
jadłem, przygotowanym w ramach obchodów „Tygodnia Żytniego 
chleba”. 
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Łowicz | NSZZ „Solidarność”

Pamiętali o „swoim” kapelanie
Przedstawiciele sześciu zakła-

dowych organizacji NSZZ „Soli-
darność” w Łowiczu działających 
w łowickim szpitalu, BGŻ, DPS 
w Borówku, ZUK, Opakomecie 
i PGE Dystrybucji oraz burmistrz 
19 października złożyli kwiaty 
i odmówili modlitwę przy pomni-
ku ks. Jerzego Popiełuszki przy 
kościele pijarskim. 

Dlaczego akurat tego dnia? 
Otóż 19 października 1984 roku 
ks. Jerzy – kapelan Solidarności 

– został porwany przez oficerów 
Służby Bezpieczeństwa z IV De-
partamentu MSW. Po brutalnym 
pobiciu oprawcy wrzucili księ-
dza do Wisły na tamie koło Wło-
cławka. 

Tego dnia podczas mszy świę-
tych wierni modlili się o rychłą 
kanonizację bł. ks. Jerzego. Ks. 
Jerzy Popiełuszko został beaty-
fikowany 6 czerwca 2010 roku. 
Obecnie trwa jego proces kano-
nizacyjny.  mak 

Przedstawiciele sześciu komisji zakładowych Solidarności  
oraz burmistrz złożyli kwiaty przy pomniku przy kościele pijarskim. 
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Mieszkanka Brodnego Józefowa w gminie 
Kiernozia, Marianna Więcek z domu Zimecka, 
przeżyła 104 lata. Zmarła w sobotę, 29 września 
2018 roku. Była najstarszą mieszkanką  
gminy Kiernozia. Ostatnie lata przebywała  
pod troskliwą opieką rodziny. 

Mimo zaawansowanego wieku, 
zachowała jasność umysłu oraz 
chciała – nawet jak już ze wzglę-
dów zdrowotnych nie powin-
na czy też nie mogła – pomagać  
w pracach w domu i przy gospo-
darstwie. Gorzej było ze słuchem, 
na który narzekała od dawna. 

Setną rocznicę urodzin pani 
Marianna Więcek obchodziła 29 
maja 2014 roku. Z tej okazji jej 
ośmioro dzieci, wnuczęta, pra-
wnuczęta oraz praprawnuczę-
ta zorganizowały pani Marian-
nie huczne urodziny. Odbyły się 
w świetlicy wiejskiej w budynku 
po dawnej szkole w Brodnym Jó-
zefowie. Mieliśmy przyjemność 
uczestniczyć w tej uroczystości, 
rozmawiać z Jubilatką oraz jej 
liczną rodziną. Były też władze 
gminy (wójtem był wtedy Zenon 
Kaźmierczak) oraz przedstawi-
ciele Kasy Rolniczego Ubezpie-
czenia Społecznego. Oprócz spo-
tkania rodzinnego, w kościele 
w Kiernozi odprawiona została 
msza w intencji 100-latki oraz ro-
dziny. 

Pani Marianna urodziła się 29 
maja 1914 roku we wsi Wygoda  
– ale nie tej znajdującej się w gmi-
nie Łowicz, co może czytelnikom 
przyjść na myśl. Obecnie są to le-
żące w gminie Kiernozia Chru-
śle. Była córką Piotra Zimeckiego  
i Józefy z domu Kowalskiej. 

Urodziła aż 13 dzieci, z których 
do chwili obecnej żyje 8: czte-
ry córki i czterech synów. Troje 
zmarło wiele lat temu, będąc jesz-
cze dziećmi. – To były inne cza-
sy, nie było takiej opieki lekarskiej 
jak teraz. Dzieci umierały znacz-
nie częściej niż obecnie – wspo-
minali członkowie rodziny. Naj-
starsza córka ś.p. pani Marianny 
ma obecnie 85 lat. Mąż pani Ma-
rianny, Jan Więcek, również zmarł 

wiele lat temu, we wrześniu 1991 
roku, ukończywszy 82 lata. Gdy-
by żył, miałby obecnie 109 lat. 

Pani Marianna mieszkała przez 
ostatnie lata z najmłodszym sy-
nem Markiem, opiekowały się nią 
również mieszkające nieopodal, 
w tej samej miejscowości, córki. 
Pani Marianna doczekała i wielo-
krotnie pomagała wychowywać, 
dbała i zapraszała do siebie na 
wieś 41 wnuków, 49 prawnuków  
i 14 praprawnuków. 

Wnukowie wspominali jak 
przyjeżdżali do babci w wakacje. 
– Świeżego mleka prosto od kro-
wy można było się napić, czystej 
wody ze studni, pierogów z twa-
rogiem własnej roboty zjeść, po-
bawić się na podwórku i prosiaka 
z patykiem poganiać... – wspomi-
nali.

– Chleba nam nigdy nie brako-
wało – opowiadał nam syn Ma-
rian, rocznik 1948. Mąż pani Ma-
rianny – Jan – zajmował się przede 
wszystkim gospodarstwem rol-
nym. Dorabiał też tłukąc kamie-
nie, z którym powstawały później 
mury wielu budynków gospodar-
czych. Pani Marianna zajmowa-
ła się głównie gospodarstwem, 
domem oraz opieką nad dzieć-
mi. – Wychować nas tylu, to nie 
była prosta sprawa – wspominał 

syn Marian. Od dzieci wymaga-
ła pracowitości, tego, by pomaga-
ły w domu oraz w gospodarstwie. 
Było przecież wtedy znacznie 
mniej maszyn rolniczych, które 
ułatwiałyby prace gospodarskie, 
więc liczyła się wtedy każda para 
rąk do pracy. Każde z dzieci już  
w wieku kilku lat poznawało zasa-
dy pracy w gospodarstwie, ponad-
to dziewczęta uczyły się przygoto-
wywać posiłki. Kilkuletnie dzieci 
zaczynały od prostych czynności 
pomocniczych, by w wieku lat 
kilkunastu wiedzieć o pracy w go-
spodarstwie prawie wszystko. 

Państwo Więckowie gospoda-
rowali przed laty na około 7-hek-
tarowym gospodarstwie. W latach 
60-tych postawili nowy dom oraz 
wybudowali stajnię. – To byli do-

brzy gospodarze. Koń był, prosia-
ki były – dodaje syn Władysław. 

Większość spośród ośmior-
ga dzieci pani Marianny mieszka 
w gminie Kiernozia i okolicach. 
Wnuczki i wnuczkowie, których 
jest łącznie aż 41 – mieszkają  
w różnych miejscach Polski i poza 
jej granicami. Jeden z prawnu-
ków śp. pani Marianny wypro-
wadził się na stałe do Anglii, inni 
pracuje w Niemczech. Wnuków 
i prawnuków ś.p. pani Marianny 
można odnaleźć również m.in.  
w okolicach Radomska, Szczeci-
nie i w wielu innych miejscach. 

Wiele razy, a w okresie gdy 
pani Marianna zbliżała się do set-
nych urodzin z coroczną regular-
nością, z okazji imienin, które 
przypadały 15 sierpnia, odbywa-
ły się rodzinne spotkania w Brod-
nym Józefowie. Bywało też tak, 
że uczestniczyło w nich nawet po 
około 60 osób. Było to okazje nie 
tylko do świętowania imienin śp. 
pani Marianny, ale do rodzinnych 
spotkań. 

W ostatnich latach życia pani 
Marianny bywały – pod wzglę-
dem zdrowotnym – lepsze i gor-
sze dni. Kiedy seniorka czuła się 
dobrze, do wszystkich się uśmie-
chała i dziękowała za obecność, za 
opiekę i sama rwała się do tego, 
żeby coś robić. Chciała pomagać, 
angażować się w prace przy go-
spodarstwie. Oczywiście domow-
nicy nie pozwalali jej pracować  
i przeciążać się. – To nie ten 
wiek... Daj babcia spokój – mó-
wili. Pani Marianna wychodziła 
więc na podwórko, by pospace-
rować, popatrzeć jak się krzątają 
inni. Widać było, że gospodarstwo 
było dla niej ważne i że lubiła ak-
tywność. Nie każdego dnia jed-
nak czuła się aż tak dobrze. Bywa-
ły dni, a nawet tygodnie, że była 
słaba, większość czasu leżała, pra-
wie nie podnosiła się. Przez cały 
czas była otoczona bezinteresow-
ną opieką najbliższych. 

Pogrzeb najstarszej mieszkan-
ki gminy odbył się w pierwszych 
dniach października. Została po-
chowana w grobie rodzinnym na 
cmentarzu w Kiernozi.  mak 

WSPomNIENIA | POZOSTANą w NASZEj PAMIęcIoDESzLI oD NAS | 12.10. – 26.10.2018
  12 października:  

Marian wojda, l.59;  
julianna Maciejewska, l.93.

  13 października:  
Marcin janicki, l.40.

  14 października:  
Marian Grzanka, l.85;  
Marek Pietrzak, l.58, Sadówka.

  15 października:  
Roman Krzysztof Radomiak, 
l.39, Głowno.

  16 października:  
jerzy Kramarz, l.66; Grzegorz 
łuczyński, l.56, łowicz.

  17 października:  
helena ciesielska, l.90. 

  18 października:  
Zofia Szwarocka, l.88.

  19 października:  
jadwiga Zimna, l.85; 
Genowefa Dudek, l.89.

  20 października:  
jarosław Markowski, l.50; 
janina humka, l.95;  
Krystyna Olesiak, l.80.

  22 października:  
Agnieszka Panek, l.47.

  24 października: józef 
Antoni hejna, l.82, Osiny; 
Stanisława Szymajda, l.78.

  25 października:  
Zbigniew Śmiałek, l.62; 
Mateusz Madanowski, l.24.

  26 października: Marianna 
Śliwińska, l.90; Stanisława 
Kłos, l.85, Sadówka.

REKLAMA

Marianna Więcek (1914-2018) 

wielokrotnie pomagała 
wychowywać, dbała  
i zapraszała do siebie 
na wieś 41 wnuków,  
49 prawnuków  
i 14 praprawnuków.

 marianna Więcek
(1914-2018)

Pani Marianna była 
najstarszą mieszkanką 
gminy Kiernozia.  
Dożyła sędziwego wieku 
104 lat. Urodziła aż  
13 dzieci, niektóre z nich  
nie żyją. Doczekała  
i wielokrotnie pomagała 
wychowywać, dbała  
i zapraszała do siebie  
na wieś 41 wnuków,  
49 prawnuków  
i 14 praprawnuków.  
w ostatnich latach 
swojego życia była 
cały czas otoczona 
bezinteresowną opieką 
najbliższych. 

zduny | Stowarzyszenie Seniorów

Pamiętając o tych,  
co odeszli
Z inicjatywy  
Krystyny Guzek  
– prezes Stowarzyszenia  
Seniorów Gminy Zduny,  
26 października  
w Domu Kultury Gminy 
Zduny zorganizowane 
zostało spotkanie  
pod nazwą „Pamiętamy”.

Poświęcone było ono człon-
kom stowarzyszenia, którzy ode-
szli w latach 2007-2018 czyli w 
okresie, gdy obecna prezes pełni 
tę funkcję. 

Osób takich było 53. Wszyst-
kie nazwiska wypisano na kar-
tach przypominających nekrologi. 
Odczytano je i każdemu zapalono 
symboliczną świecę. 

W gronie osób wspominanych 
byli m.in. Józefa Strzałkowska 
– założycielka Koła Rencistów  
i Emerytów w Zdunach, Jani-
na Pykacz – która kontynuowała 
jego prowadzenie, Zofia Kamiń-
ska i Józefa Wasilewska – ludowe 
artystki oraz Leszek Byczkowski, 
Marian Kostrzewski i Stanisław 
Rosół – członkowie Wokalnego 
Zespołu Seniorów „Wrzos”, Bar-
bara Rożniata – sekretarz stowa-
rzyszenia oraz Daniela Papuga – 
wieloletnia skarbnik. 

Pamięć o tych i pozostałych 
zmarłych seniorach uczczono 
chwilą ciszy. W czasie spotkanie 
przedstawiono też wiersze o ży-
ciu i przemijaniu, w podobnych 
nastroju zaśpiewał „Wrzos” oraz 
zaproszona przez seniorów orga-
nistka ze Śleszyna, z którą senio-
rzy wspólnie zaśpiewali „Upływa 
szybko życie”. 

Termin spotkania nie był przy-
padkowy – ponieważ nawiązywa-
ło ono do uroczystości Wszystkich 
Świętych.Pomysł – jak tłumaczy 
Krystyna Guzek, wyniknął z po-
trzeby serca.  mwk

Krystyna Guzek i Ryszard 
Łukawski podczas spotkania 
„Pamiętamy” na scenie  
DK Gminy Zduny. 
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WItAmY WŚRóD NAS | URODZILI SIę
w tej rubryce zamieszczamy fotografie noworodków, które w dniach 
poprzedzających wydanie tego numeru tygodnika urodziły się w szpitalach  
w łowiczu i w Głownie. Dziękujemy rodzicom, którzy zgodzili się na publikację  
i życzymy dużo radości z powiększenia rodziny. Każde nowo narodzone 
dziecko witamy serdecznie w naszej lokalnej społeczności. A jeśli wasze 
dziecko urodziło się w tych dniach w jakimś innym szpitalu – prosimy, 
przyślijcie nam fotografię i dane (redakcja@lowiczanin.info) – także  
z przyjemnością je zamieścimy. Redakcja

MATERIAł wyBORcZy SPONSOROwANy

marysia matuszewska,  
ur. 12.10.2018 r., godz. 7.15,  
dł. 55 cm, waga 3.100 g,  
córka Anny i Filipa, zam. Anielin.

zuzia Walczak,  
ur. 13.10.2018 r., godz. 15.35,  
dł. 57 cm, waga 4.760 g,  
córka Oli i Darka, zam. Zgierz.

Jan mardofel,  
ur. 16.10.2018 r., godz. 21.15,  
dł. 53 cm, waga 3.100 g,  
syn Barbary i Kamila, zam. Rulice.

Lena Iga Czekaj,  
ur. 17.10.2018 r., godz. 12.20, 
dł. 58 cm, waga 3.520 g,  
córka Anny i Rafała, zam. łowicz.

oliwier Wielec,  
ur. 18.10.2018 r., godz. 12.10,  
dł. 59 cm, waga 3.400 g, syn 
Marty i jakuba, zam. Stachlew.

Amelka Pastusiak,  
ur. 22.10.2018 r., godz. 11.45, 
dł. 57 cm, waga 3.800 g, córka 
Agnieszki i Sylwestra, zam. helin.

martyna Boroska,  
ur. 23.10.2018 r., godz. 22.00, 
dł. 58 cm, waga 3.800 g, córka 
Moniki i Bernarda, zam. Bełchów.

Wiktor Grzywacz,  
ur. 23.10.2018 r., godz. 10.30,  
dł. 52 cm, waga 2.800 g, syn 
wiktorii i Grzegorza, zam. łowicz.

Rzut oKIEm | SENIORZy wZMAcNIALI KONDycję w TATRAch 

Członkowie koła turystyki 
górskiej, działającego przy 
Łowickim uniwersytecie 
trzeciego Wieku od 4 do 8 
października przebywali na 
treningowym wyjeździe  
w Zakopanem. Siedmioosobowej 
grupie w składzie: Mirosława 
Kolary, Dominika Kolas, jadwiga 
Szkup, Alicja jackowska-Szot, 
Stanisław Kosmana i józef 
czapnik przewodził Ryszard 
Kolary – opiekun koła. To 
nowa sekcja łUTw, której 
pomysł utworzenia zrodził się 
w czerwcu tego roku, podczas 
jednego z wyjazdów koła 
rowerowego „Dynamo”. już wtedy 
zaplanowano jesienny wyjazd 
w Tatry. Na górskich szlakach 
seniorzy wzmacniali kondycję  
i podziwiali tatrzańskie krajobrazy. 
Przed każdym kolejnym wyjazdem 
seniorzy zamierzają ćwiczyć 
kondycję, spacerując lub jeżdżąc 
rowerem w każdy czwartek po 
Ziemi łowickiej. oprac. aa U

Tw

towarzyszące imprezie wręczenie „odznak Sołtysów” i listów 
gratulacyjnych od marszałka województwa odbyło się w remizie OSP 
Zamiary. 
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zamiary | Spotkanie integracyjne gospodyń i strażaków  

Odznaki dla sołtysów i potrawy z ziemniaków
Spotkanie integracyjne 
pań z Kół Gospodyń 
Wiejskich oraz strażaków 
z jednostek Ochotniczych 
Straży Pożarnych z gminy 
Kiernozia, podczas którego 
został rozstrzygnięty konkurs 
na „Najlepszą tradycyjną 
potrawę z ziemniaka” 
oraz wręczono „Odznaki 
Sołtysów” i listy gratulacyjne 
od marszałka województwa 
odbyło się w remizie 
OSP Zamiary.

Organizatorem spotkania był 
Gminny Ośrodek Kultury w Kier-
nozi, a partnerem regionalnym 
województwo łódzkie w ramach 
kampanii Łódzkie Promuje – skąd 

też – po napisaniu stosownego 
projektu – udało się pozyskać pie-
niądze m.in. na nagrody. 

8 Kół Gospodyń Wiejskich 
działających w gminie zaprezen-
towało dania konkursowe, które 
oceniała komisja, w skład której 
weszli przedstawiciele lokalnych 
władz oraz twórczyni ludowa – 
laureatka tegorocznej „Gwiozdy 
Łowickiej” Zofia Mycka. Komisja 
nie wybrała zwycięzcy. – Zgodnie 
stwierdzono, że potrawy są tak 
różne, a każda z nich tak smacz-
na, że nie będzie w tym konkur-
sie przegranych – powiedzia-
ła nam Beata Lewaniak z GOK 
Kiernozia. Każde z kół otrzymało  
w związku z tym po 800 zł na za-
kup garnków, patelni czy też inne-
go wyposażenia kuchni.  opr. mak 

Gmina Łowicz | SP Popów

Nowe Puchatki,  
Smerfy i Krasnale
19 października Szkoła 
Podstawowa 
w Popowie uroczyście 
przywitała nowych 
przedszkolaków. 

W tym roku do oddziałów 
przedszkolnych zostało przyję-
tych 26 nowych dzieci: 20 przed-
szkolaków do najmłodszej gru-
py „Puchatki”, zaś po 3 osoby 
do grup 4 i 5-latków „Krasnale” 
oraz 5 i 6-latków „Smerfy”. Uro-
czystość rozpoczęła się od pro-

gramu wierszy i piosenek, który 
wykonały dzieci ze wszystkich 
grup przedszkolnych. Następnie 
dyrektor szkoły Grażyna Sobie-
szek pasowała każde dziecko na 
przedszkolaka, poprzez symbo-
liczne dotknięcie wielkim ołów-
kiem. 

Akademia była okazją do wrę-
czenia nagród w przedszkolnym 
konkursie plastycznym pt. „Jak 
dbam o swoje bezpieczeństwo”. 
Wszystkie dzieci biorące w nim 
udział otrzymały nagrody książ-
kowe.  oprac. aa 

Po zakończeniu uroczystości pasowania, przedszkolaki pozowały 
do pamiątkowych zdjęć.
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Łowicz | Parafia Dobrego Pasterza

Noc Wszystkich Świętych 
Parafia Chrystusa Dobrego Pa-

sterza już po raz czwarty zapra-
sza młodszych i starszych miesz-
kańców Łowicza i okolic na 
Noc Wszystkich Świętych. Roz-
pocznie się ona 31 października  
o godz. 19 w kościele przy ul. Jana 
Pawła II. Trwać będzie około 2 
godzin. Jak nam powiedział ks. 
Jacek Zieliński, duszpasterz mło-
dzieży, który przygotowuje przed-
sięwzięcie, w tym roku głównym 
patronem modlitewnego spotka-
nia spotkania będzie bł. ks. Je-
rzy Popiełuszko. Uczestnikom 
przyświecać będzie hasło „Wol-
ni w drodze do świętości”. Noc 
Wszystkich Świętych ma na celu 

wprowadzenie wiernych w nastrój 
uroczystości Wszystkich Świę-
tych i uświadomienie, że wszyscy 
jesteśmy powołani do świętości. 
Co roku spotkaniu patronuje inna 
postać.   

Będzie czas na wspólną mo-
dlitwę, ale też obejrzenie występu 
przygotowanego przez scholę pa-
rafialną oraz przez grupę „Ema-
nuel”, w których będą też akcen-
ty dziękczynne, nawiązujące do 
100-lecie odzyskania przez Polskę 
niepodległości.  Ks. Jacek Zieliń-
ski zachęca dzieci do przebrania 
się za wybranego świętego – moż-
na za swojego patrona, ale nieko-
niecznie.  mwk

Rzut oKIEm | BAL jESIENI w „SłONKU”

około 40 osób bawiło się 24 października w świetlicy integracyjnej 
Słonko na Balu Jesieni. Podopieczni świetlicy zaprosili do zabawy 
młodzież i wychowawców SOSzw w łowiczu oraz Medyka, wolontariuszy 
oraz przyjaciół placówki. Gościem był nauczyciel wychowania fizycznego 
z SP w Mastkach, Arkadiusz Przyżycki, który opowiedział o korzyściach 
wynikających z uprawiania sportu i zaprosił wszystkich do zabawy  
w konkursach sprawnościowych. Zabawa taneczna, która nastąpiła 
później, była przeplatana kolejnymi konkursami. Dopełnieniem balu był 
stół ze słodkim poczęstunkiem i napojami. tb
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Łowicz | Muzeum na 100-lecie

Wystawa i warsztaty
Wystawa „Drogi do 
niepodległej” oraz warsztaty 
rodzinne „Świętujemy 
niepodległą” – to propozycje 
Muzeum w Łowiczu z okazji 
100. rocznicy odzyskania  
przez Polskę niepodległości.

Wystawa jest współorganizo-
wana z łowickim oddziałem Ar-
chiwum Państwowego w Warsza-

wie oraz Muzeum Niepodległości 
w Warszawie. Ekspozycja w skró-
cie pokazuje takie wydarzenia jak 
rewolucja lat 1905-1907, wkrocze-
nie I Kompanii Kadrowej na teren 
zaboru rosyjskiego, walki Legio-
nów Polskich i POW, powstanie 
w Lozannie Komitetu Narodowe-
go Polskiego, czy wydarzenia z 11 
listopada 1918 r. oraz podpisanie 
traktatu wersalskiego.  str. 24
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Łowicz – Paryż | Udział w targach SIAL

Promocja łowickiej żywności
na międzynarodowych targach
Łowickie firmy 
były obecne na 
Międzynarodowych 
Targach SIAL Paris, 
które trwały  
od 21 do 25 października. 

W gronie 7.000 wystawców 
z całego świata, polskich firm 
było około 200. Łowickich – kil-
ka: Okręgowa Spółdzielnia Mle-
czarska w Łowiczu, związana  
z miastem przez zakład przy 
ul. Sikorskiego Grupa Maspex,  
a także Firma Bracia Urbanek 
oraz Spółka Ogrodniczo-Pszcze-
larska „Pszczółka”. 

Wyjazd dwóch ostatnich orga-
nizowany był przez Wydział Stra-
tegii Rozwoju i Obsługi Przed-
siębiorców Urzędu Miejskiego  
w Łowiczu, w ramach projektu 
pn. „Łowicz – centrum przetwór-
stwa rolno-spożywczego”, na re-
alizację którego Łowicz pozyskał 
unijną dotację. 

Targi obywają się co dwa lata  
i są jednymi z największych  
i najbardziej prestiżowych targów 
rolno-spożywczych na świecie. 
Udział w nich to okazja do poka-

zania swoich produktów oraz pod-
trzymywania i nawiązywania kon-
taktów biznesowych. Obecność 

firm na znanych międzynarodo-
wych targach wpływa na budowa-
nie marki i wiarygodności. Poza 

tym poznając ofertę rynkowych li-
derów mniejsze firmy mają szansę 
na ulepszenie własnych produk-

tów. Jak nam powiedział Norbert 
Zwierz z Firmy Bracia Ubranek, 
udział w targach był bardzo tra-
fionym przedsięwzięciem. Firma 
promowana była na dwóch sto-
iskach – wspólnym z Urzędem 
Miasta w Łowiczu i odrębnym. 
Na tym drugim prowadzona była 
degustacja wyrobów, pierwsze – 
położne w dobrym miejscu, zwra-
cało uwagę swoją łowicką kolo-
rystyką. Gdy ktoś na nim pytał  
o wyroby – był kierowany do sto-
iska firmowego. 

Norbert Zwierz miał okazję 
przekonać się, jak dobrze są od-
bierane produkty z łowickiej fir-
my, którą reprezentował, z nowo-
ści – gotowe zupy, z tradycyjnych 
– konserwowe ogórki i patisony. 
Okazuje się, że szczególnie zupy 
podobały się mieszkańcom Eu-
ropy Zachodniej, którzy z braku 
czasu na gotowanie często sięga-
ją po gotowe produkty. To poka-
zuje, że firma tworząc taką markę 
idzie w dobrym kierunku. Udział 
w targach może zaowocować kon-
taktem z odbiorcą z Francji. Co 
ciekawe, jeśli zostanie zawarty 
kontrakt, to specjalnie na ten ry-
nek zostanie opracowana recep-
tura zupy, która będzie zgodna  

z oczekiwaniami tamtejszych kon-
sumentów. Jak się dowiedzieli-
śmy, podobnie było w przypadku 
Wielkiej Brytanii, dokąd trafiają 
zupy, które dla większości Pola-
ków byłyby niesłone i niedopra-
wione. 

Konsumenci Europy Zachod-
niej poszukiwali też produktów 
bio, z których firma działającą 
na Katarzynowie ma już w ofer-
cie kukurydzę i groszek, ale ofertę  
w tej dziedzinie warto będzie roz-
szerzać.

Udział w targach przedsta-
wiciele Firmy Bracia Urbanek 
wykorzystali również na nawią-
zanie kontaktów z dostawca-
mi warzyw bio oraz opakowań. 
To również może zaowocować  
w przyszłości.    

Norbert Zwierz pochwalił też 
zaangażowanie i profesjonalizm w 
przygotowaniu wyjazdu ze strony 
pracowników Urzędu Miejskiego. 
Współpraca z nimi była bardzo 
dobra, obie strony sobie pomaga-
ły i wspierały się zdobytą wiedzą  
i doświadczeniem.  mwk

Wyjazd łowickich firm do Paryża to jedno z przedsięwzięć realizowanych w ramach projektu „łowicz – 
centrum przetwórstwa rolno-spożywczego”. 

Kocierzew Płd. | w tym roku pod hasłem „Mamy Niepodległą!”

Biwak zaprzyjaźnionych szkół 
26 i 27 października  
w Szkole Podstawowej 
w Kocierzewie Płd. odbył 
się międzyszkolny biwak  
z udziałem uczniów  
ze szkoły Podstawowej  
nr 4 w Łowiczu. 

To już szóste takie spotkanie 
zaprzyjaźnionych szkół. W tym 
roku nawiązywało do 100-lecia 
odzyskania niepodległości przez 
Polskę i przebiegało pod hasłem 
„Mamy Niepodległą!”. 

W biwaku wzięli udział ucznio-
wie kl. Vb, VIb i VIIa ze szkoły 
w Kocierzewie Płd. oraz ich ko-
ledzy z kl. IVa i VIb w SP nr 4  
w Łowiczu. Pierwszego dnia 

wszyscy wzięli udział w integra-
cyjnym ognisku z pieczeniem 
kiełbasek i zabawą karaoke, któ-
rej tematem były piosenki patrio-
tyczne. Zwieńczeniem dnia była 
dyskoteka. Po niej dzieci ułożone 
już do snu, wysłuchały opowieści 
o udziale harcerzy w walce o nie-
podległość. 

W sobotę po śniadaniu ucznio-
wie zostali podzieleni na gru-
py, w których wykonywali zada-
nia. Pierwsza grupa brała udział 
w  warsztatach plastycznych, na 
których można było nauczyć się 
robienia kwiatów z bibuły. Zajęcia 
poprowadziły Anna Burzyńska 
i jej córka Agnieszka. W tym sa-
mym czasie druga grupa rozwią-
zywała zadania związane z od-

zyskaniem niepodległości, a były 
to m.in. krzyżówka, uzupełnienie 
luk w tekście hymnu Polski oraz 
puzzle z portretem Józefa Piłsud-
skiego. W drugiej części odbyły 
się rozgrywki sportowe pod tytu-
łem „Start do Niepodległej”. 

Następnie grupy zamieniły się 
wykonywanymi zadaniami. 

Po obiedzie uczniowie odebrali 
upominki i ok. godz. 14.00 wszy-
scy rozjechali się do swoich do-
mów. Kolejny biwak, za rok ma 
odbyć się w Szkole Podstawowej 
nr 4 w Łowiczu. Tegoroczne spo-
tkanie przygotowały nauczycielki 
ze Szkoły Podstawowej w Kocie-
rzewie Płd.: Karina Pilna, Karina 
Wójcik, Paulina Lus i Beata Rze-
śna.  aa 

Pijarskie Lo | wyjazd do Rumunii

Dalszy ciąg przekraczania granic
Grupa uczniów  
Pijarskiego LO w Łowiczu  
od 15 do 19 października 
przebywała w Rumunii. 

Wyjazd był kolejnym etapem 
realizowanego przez cztery szko-
ły przedsięwzięcia „Crossing 
borders with modern media and 
drama” w ramach programu Era-
smus+. Przypomnijmy, że w mar-
cu tego roku placówkę przy ul. 
Pijarskiej odwiedziło 18 uczniów 
z Rumunii, Bułgarii i Włoch. Te-
raz przyszedł czas na kolejne spo-
tkanie, którego gospodarzem była 
szkoła rumuńska, a konkretnie Li-
ceum Teoretyczne Radu Vladescu 
w Patarlagele,

W wyjeździe wzięło udział sze-
ścioro uczniów z łowickiej szkoły 
– Martyna, Weronika, Julia, Ste-
fania, Jakub i Borys, a także na-
uczycielki koordynujące projekt 
– Agnieszka Bochniak i Emilia 
Wolska. Wraz z kolegami z innych 
państw zwiedzili m.in. Bukareszt, 
Braszów, pałac Peleş (dawna re-
zydencja królewska), zamek  
w Branie (kojarzony głównie – 
niesłusznie zresztą – z postacią 
mrocznego hrabiego Drakuli), 

Uczniowie wzięli udział w de-
bacie na temat dobrych i złych 
stron nowoczesnych form komu-
nikacji, w warsztatach poetyc-
kich z wykorzystaniem metod da-
daistów (pochodzący z Rumunii 
Tristan Tzara był jednym z ojców 
tego nurtu), a także zaprezentowa-
li dobrze przyjęte scenki teatralne 
w humorystyczny sposób przed-
stawiającą szkołę. Wszystkie zaję-

cia projektowe odbywały się w ję-
zyku angielskim.  

Jak mówią sami uczestnicy wy-
cieczki – rumuńscy gospodarze 
okazali się niezwykle gościnni, co 
zapewne mają w genach i w kultu-
rze. Poza tym bardzo lubią rywa-
lizować, więc chcieli wypaść jak 
najlepiej na tle pozostałych szkół 
– a w marcu Łowicz zawiesił po-
przeczkę wysoko.     tm

Poznając ofertę 
rynkowych liderów 
mniejsze firmy 
mają szansę 
na ulepszenie 
własnych 
produktów.

Grupa z Łowicza przed pałacem Peleş w miejscowości Sinaia  
(około 50 km na południe od Braszowa). 

Konkurencja sprawnościowa, polegająca na karmieniu koleżanki z zawiązanymi oczami. 
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Łowicz | Dziś bal maskowy „holy wins”

Święci zamiast demonów
Podobnie jak w ubiegłym roku, 

ojcowie pijarzy z Łowicza przy-
gotowują dzisiaj, 31 październi-
ka, „bal świętych” pod hasłem 
„Holy wins”. Przyjść może każ-
dy, a wskazane jest przebranie się 
za postać dowolnego świętego. 
Nie demony lecz święci, nie mrok 

lecz jasność i nie śmierć lecz życie 
– proponowana przez pijarów za-
bawa z założenia ma być katolic-
ką alternatywą dla coraz częściej 
celebrowanego przez polską mło-
dzież święta Haloween. 

Uczestnicy spotkają się o godz. 
16.40 przed bram kościoła ojców 

pijarów. Przed zabawą, odmówią 
ostatni w październiku różaniec. 
Bal potrwa do około godz. 19.

Uczestnicy proszeni są o przy-
noszenie czegoś na poczęstunek. 
Nic nie stoi na przeszkodzie, aby 
w kostiumach bawili się także do-
rośli.      tm
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Łowicz | Kwesta po raz dziewiąty

Aby uratować 
niszczejący nagrobek 
Jana Konopackiego
W czwartek i piątek, 1 i 2 listopada na łowickich 
cmentarzach po raz dziewiąty spotkamy 
kwestujących na rzecz ratowania niszczejących 
zabytkowych nagrobków. 

Tym razem pieniądze zebra-
ne w czasie kwesty mają pokryć 
koszt rozpoczęcia w tym roku 
prac konserwatorskich grobowca 
Jana Konopackiego artysty ma-
larza, związanego z Łowiczem  
i zmarłego w 1994 roku.

Akcję od początku prowadzi 
oddział Polskiego Towarzystwa 
Turystyczno-Krajoznawczego  
w Łowiczu.Jeden z jej inicjatorów, 
przewodnik turystyczny Jacek Ry-
bus powiedział nam, że udział w 
kweście zgłosiło prawie 140 osób, 
podczas gdy potrzeby oblicza-
no na 120. Podkreślił, że stało się 
tak dzięki mocnemu zaangażowa-
niu się w tym roku szkół, w tym 
uczniów Szkoły Podstawowej nr 2 
i Zespołu Szkół na Blichu. Oprócz 
tego w kweście udział wezmą 
członkowie różnych organizacji 
społecznych oraz przedstawiciele 
władz miasta.

Kwesta odbędzie się w godzi-
nach 9.00 do 17.00, przed bra-
mami cmentarzy: katedralne-
go i ewangelicko-augsburskiego 
na Korabce, Świętego Ducha 
„Emaus” i Chrystusa Dobre-
go Pasterza na Bratkowicach. 
2 listopada kwestujących przy 
cmentarzu katedralnym będzie 
znacznie mniej, ze względu na to,  
że jest to normalny dzień pracy. 
Kwestujący otrzymają identy-
fikator i puszkę, dyżur każdego  
z nich w wyznaczonym przez or-
ganizatorów miejscu będzie trwał 
2 godziny.

Co roku organizatorzy akcji 
wyjmują z puszek kwestarskich 
od 9 do 14 tys. zł. Kwota ta w du-
żej mierze zależy od pogody i ilo-
ści osób odwiedzających bliskich. 
Dotąd pieniądze te pozwoliły wy-
remontować 9 różnej wielkości, 
starych grobowców na cmenta-
rzu Emaus i katedralnym. Pienią-
dze z kwesty przeprowadzonej  
w 2018 roku pozwoliły rozpocząć 
renowację grobowca Jana Kono-
packiego. Zabezpieczono obelisk  
z piaskowca, który zostanie pod-
dany pracom konserwatorskim. 

Pieniądze z obecnego roku zosta-
ną wydane na remont pozostałej 
części grobowca. 

Warto też zaznaczyć, że aktu-
alnie na cmentarzu Emaus trwa-
ją prace konserwatorskie obelisku 
Marcina Szyikowskiego z począt-
ku XIX – są to prace gwarancyj-
ne prowadzone przez wykonaw-
cę po pracach przeprowadzonych  
w 2017 roku. O przypadku tym pi-
saliśmy kilka tygodni temu, alar-
mując, że nowy tynk odpada od 
niego wielkimi płatami. Jacek Ry-
bus powiedział nam, że w 2019 
roku obelisk odzyska prawidłowy 
wygląd.  tb

Rozmowy Nowego Łowiczanina
– przerwa na wybory

MATERIAł wyBORcZy SPONSOROwANy

Historia i teraźniejszość | czego nas uczy ostatnie 100 lat

Wychodzenie z systemu
Dziś 43. odcinek naszego cyklu „Nieskończenie Niepodległa”, 
realizowanego przy współpracy z niezależnym ośrodkiem dokumentacji  
i najnowszych dziejów Polski „Karta”. Piszemy w nim o załamywaniu się 
komunizmu pod koniec lat 80., strajkach roku 1988, inicjatywie Okrągłego 
Stołu i pierwszych, częściowo wolnych, wyborach 4 czerwca 1989 roku.

Załamanie gospodarcze blo-
ku komunistycznego, przegry-
wana wojna Kremla w Afgani-
stanie, groźba nowej fali oporu 
społecznego, jak solidarnościowy 
1980/81, śmierć poprzedników – 
skłania Michaiła Gorbaczowa, 
przywódcę Sowietów, do złago-
dzenia w polityce KPZR ostrza 
totalitarnego. Od 1987 roku dysy-
denci nie trafiają do łagrów. W Pe-
erelu, we wrześniu 1986, ostatnia 
grupa więźniów politycznych wy-
chodzi na wolność, zamykając tak 
okres podziemnej walki w stanie 
wojennym.

Kraj jest po traumie, społeczeń-
stwo obezwładnione. Inicjatywa 
Lecha Wałęsy, by w maju 1987 
zebrać elitę opozycji, przynosi sfo-
mułowanie programu, a powstały 
z czasem Komitet Obywatelski 
określa drogę przemian. Po straj-
kach 1988 roku władze okazują 
się gotowe do negocjacji, z udzia-
łem Kościoła. Po Okrągłym Stole 
(luty–kwiecień 1989), w uzgod-
nionych na 4 czerwca 1989 wybo-
rach, opozycja wchodzi do parla-
mentu.

 11 września 1986 – na wol-
ność wychodzą ostatni więźnio-
wie polityczni stanu wojennego.

 31 maja 1987 – zebrana w 
Warszawie z inicjatywy Lecha 
Wałęsy grupa kilkudziesięciu in-
telektualistów i działaczy związ-
kowych podpisuje oświadczenie 
przed trzecią pielgrzymką Jana 
Pawła II do Polski.

Z oświadczenia 62. intelektu-
alistów i działaczy związkowych 
zebranych na zaproszenie Lecha 
Wałęsy:

W oczekiwaniu, że trzecia piel-
grzymka Jana Pawła II do Ojczy-
zny będzie wydarzeniem o donio-
słym znaczeniu i dalekosiężnych 
skutkach, […] pragniemy dać wy-
raz naszemu wspólnemu następu-
jącemu stanowisku:

1. Polacy – jak każdy naród 
świata – mają prawo do niepod-
ległości; „Nie może być sprawiedli-
wej Europy bez niepodległej Polski 
na jej mapie”. […]

2. Polacy – jak każdy naród 
świata – mają prawo do życia  
w demokracji, wolności, prawdzie, 
poszanowaniu prawa. […]

3. Polacy – jak każdy naród 
świata – mają prawo do samo-
dzielnie kształtowanego ładu go-
spodarczego, który nadaje sens 
pracy, zapewnia skuteczność ini-
cjatyw ludzkich, pozwala uczest-
niczyć w pożytkach rozwoju cywi-

lizacyjnego, gwarantuje godziwe 
warunki życia, podtrzymuje praw-
dziwe relacje między człowiekiem 
a środowiskiem naturalnym. […]

Zasadą naszych działań na 
rzecz tych praw jest wyrzeczenie się 
stosowania przemocy. Taki jest sens 
doświadczenia „Solidarności”. 

Warszawa, 31 maja 1987 

 18 grudnia 1988 – gro-
no intelektualistów i związkow-
ców zebrane w Warszawie na po-
nowne zaproszenie Lecha Wałęsy 
tworzy Komitet Obywatelski przy 
Przewodniczącym NSZZ „Soli-
darność” Lechu Wałęsie (później: 
Komitet Obywatelski „Solidar-
ność”).

 6 lutego 1989 – rozpoczy-
nają się obrady Okrągłego Stołu 
czyli negocjacje między przedsta-
wicielami władz PRL, opozycją  
a Kościołem. Obrady odbywają 
się w różnych zespołach i trwają 
2 miesiące. Łącznie bierze w nich 
udział ponad 700 osób. Zapadają 
decyzje o powołaniu senatu, utwo-
rzeniu urzędu prezydenta i czę-
ściowo wolnych wyborach.

Lech Wałęsa w prze-
mówieniu, zamykają-
cym obrady Okrągłego 
Stołu: Dziewięć tygodni 
rozmów o najważniej-
szych sprawach naszej 
ojczyzny pozwoliło nam 
dojść do przekonania, że 
w sytuacji, w której się 
znajdujemy, nie ma już 

mowy o handlu między różnymi 
stronami, ale tylko o wielkim ryzy-
ku, które ponoszą wszyscy, którzy 
czują się odpowiedzialni za Polskę. 
Albo potrafimy jako naród budo-
wać – w sposób pokojowy – nie-
podległą, suwerenną, bezpieczną 
równoprawnymi sojuszami Polskę, 
albo utoniemy w chaosie demagogii 
i w rezultacie w wojnie domowej,  
w której nie będzie zwycięzców. [...]

Zabiegaliśmy o konkretne usta-
lenia, które mogą zostać wcielone  
w życie natychmiast. Takie jak lega-
lizacja „Solidarności”, „Solidarno-
ści Rolników”, Niezależnego Zrze-

szenia Studentów. Te postulaty 
zostały przez stronę rządowo-koali-
cyjną przyjęte. [...]

Po raz pierwszy rozmawiali-
śmy ze sobą posługując się siłą ar-
gumentów, a nie argumentami siły. 

Warszawa, 5 kwietnia 1989 

 4 czerwca 1989 – w Pol-
sce odbywają się wybory parla-
mentarne – pierwsze częściowo 
wolne wybory po II wojnie świa-
towej. Obóz władzy PRL ponosi 
porażkę.

Jacek Kuroń:
Zrozumiałem od razu, nad ra-

nem 5 czerwca, że dalej komuniści 
nie będą mogli rządzić. Nie moż-
na bowiem rządzić, kiedy jest ja-
sne, że nie ma się żadnego popar-
cia społecznego, kiedy brak tego 
poparcia został tak wyraźnie za-
demonstrowany. Chyba że będzie 
znowu stan wojenny. Ale tego, po 
Okrągłym Stole, już się nie dało 
wprowadzić [...].

Tej nocy, 5 czerwca, zrozumia-
łem więc, że musimy wziąć rząd  
i zaraz sobie i innym wytłumaczy-
łem, że go wziąć nie możemy. [...] 
Byliśmy do tego zupełnie nieprzy-
gotowani.

Warszawa, 5 czerwca 1989 

Jerzy Urban:
[Włodzimierz] Czarzasty, nasz 

orzeł od kampanii wyborczej, któ-
ry jeszcze poprzedniego dnia mar-
twił się, by zwycięstwo PZPR-u nie 
było zbyt przytłaczające, zrefero-
wał wyniki – masakra.

Napisałem na kartce oświad-
czenie o przegranych wyborach 
oraz zaakceptowaniu ich wyników 
przez partię i kartkę tę podałem 
Jaruzelskiemu.

Jaruzelski głośno ją odczy-
tał i wtedy przeżyłem największy 
wstrząs. Jaruzelski zapytał, czy są 
uwagi. I nikt nie miał żadnych.

Oddanie władzy nastąpiło więc 
bez dyskusji.

Warszawa, 5 czerwca 1989 

Plakat nawołujący do bojkotu wyborów parlamentarnych  
w czerwcu 1989 roku. 
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Plakaty wzywające do głosowania na kandydatów „Solidarności”  
w wyborach parlamentarnych w czerwcu 1989 roku.
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znaczki niezależnych 
wydawnictw 
nawiązujące do wyborów 
parlamentarnych  
w czerwcu 1989 roku. 

„trybuna Ludu” z 6 lutego 1989 roku 
z relacją z pierwszego dnia obrad 
Okrągłego Stołu. 

Pierwszy numer „Gazety Wyborczej”  
z 8 maja 1989 roku. 

To już ostatni tydzień, w którym, ze względu na ilość  
materiałów wyborczych, zawiesiliśmy druk naszych rozmów  
o Polsce, jaką jest w 100-lecie odzyskania niepodległości.  
Powrócimy do nich za tydzień. Redakcja

PTTk zaPraSza  
na SPaCer  
Po CmenTarzaCh

Oddział PTTK w łowiczu 
po raz dziesiąty zaprasza 
osoby ciekawe historii 
trzech łowickich cmentarzy: 
parafii katedralnej, 
położonego obok cmentarza 
ewangelicko-augsburskiego 
i cmentarza Świętego 
Ducha na spacer szlakiem 
zabytkowych pomników 
i pochówków osób 
zasłużonych dla miasta.  
3 listopada  
o godz. 14. spod bramy 
cmentarza katedralnego, 
wyruszy spacer, który 
poprowadzi przewodnik 
PTTK Piotr Zakrzewski  
a 4 listopada o godz. 14. 
wyruszy spacer spod bramy 
obok kaplicy cmentarza 
Emaus, poprowadzi  
go przewodnik PTTK 
Krzysztof M. wiśniewski. 
Udział w spacerze jest 
nieodpłatny. Spacery są też 
formą podziękowania dla 
mieszkańców miasta za ich 
wsparcie w organizowanej 
przez PTTK kweście na 
rzecz ratowania zabytkowych 
grobów łowickich cmentarzy.

Diecezja łowicka | Kwesta 

Klerycy też będą kwestować 
Podobnie jak w latach 
ubiegłych, 1 listopada,  
w uroczystość Wszystkich 
Świętych kwestować będą 
także klerycy z Wyższego 
Seminarium Duchownego 
w Łowiczu.

Spotkać ich będzie można na 
cmentarzu katedralnym oraz na 

cmentarzach parafialnych, w po-
bliżu ich macierzystych parafii, do 
których wyjadą na święto. Klery-
ków będzie można łatwo poznać: 
będą ubrani w sutanny, a ci jeszcze 
nie obłóczeni – w garnitury i kom-
że oraz zapewne okrycia wierzch-
nie. 

Dochód zebrany podczas kwe-
sty zostanie przeznaczony na po-
trzeby WSD w Łowiczu.  aa 
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Łowicz | II Ogólnopolski Festiwal Muzyki chóralnej im. Mikołaja Zieleńskiego

13 chórów w sali barokowej i w katedrze
Chór Mieszany Risonanza Continua z Zabrza pod dyrekcją Adama Kujawy 
zdobył Grand Prix II Ogólnopolskiego Festiwalu Muzyki Chóralnej 
im. Mikołaja Zieleńskiego, który został zorganizowany 27 października  
w Łowiczu. Było to wydarzenie na wysokim poziomie – niestety,  
niewielu mieszkańców skorzystało z okazji, by w nim uczestniczyć.

Festiwal rozpoczął się w sobotę 
rano przesłuchaniami prowadzo-
nymi w sali barokowej muzeum, 
niestety przy skromnej widowni. 
Na występ każdego zespołu orga-
nizatorzy przewidzieli 20 minut. 
W programie festiwalu uczestni-
ków miało być 14, ale było osta-
tecznie 13. Łącznie wystąpiło  
w nim około 200 śpiewaków. Do 
Łowicza nie dojechał – z powodu 
choroby dyrygenta – Chór Męski 
Towarzystwa Śpiewaczego Lira 
im. Stefana Wasiaka z Warszawy. 

Zakończeniem festiwalu była 
wieczorna msza św. w katedrze, 
podczas której chóry śpiewały, 
po jej zakończeniu – także przy 
skromnej widowni – ogłoszono 
werdykt jury i zapowiedziano III 
edycję. Zaplanowano, że kolejny 
festiwal odbędzie się 26-27 paź-
dziernika 2019 roku w Łowiczu. 
Był to czas podziękowań dla orga-
nizatorów i uczestników. 

Występy chórów w muzeum 
oceniało jury składające się z wy-
kładowców Akademii Muzycz-
nej w Łodzi pod przewodnictwem 
prof. Katarzyny Sokołowskiej,  
w składzie: prof. Anna Domań-
ska, dr Iwona Wiśniewska-Sala-

mon i dr Michał Sławecki. Na im-
prezie nie był obecny, z powodu 
choroby, jej pomysłodawca, prof. 
Jerzy Rachubiński, którego zastę-
pował Krzysztof Kozłowski. Od-
czytał on list od prof. Rachubiń-
skiego i prosił, aby wspierać go 
dobrą myślą i modlitwą. 

Przed odczytaniem werdyktu 
jury prof. Katarzyna Sokołowska 
podsumowała festiwal. Wyraziła 
słowa uznania wobec chórzystów, 
dyrygentów, którzy słuchaczy 
przenieśli w inny świat – kon-
frontacji różnych technik i marzeń 

kompozytorskich, pokazując mu-
zykę dawną, bliższą i współczesną. 
– Każda prezentacja była inna, ale 
wszystkie na bardzo wysokim po-
ziomie. Miałam to szczęście i ra-
dość pracować w jury konkursu  
w ubiegłym roku i z pełną odpo-
wiedzialnością chciałabym oznaj-
mić, że tegoroczna edycja prze-
rosła oczekiwania wszystkich 
jurorów jeśli chodzi o poziom, 
odpowiedzialność przygotowania 
materiału muzycznego, tych pięk-
nych interpretacji muzycznych. 
Przyjechały tu bardzo dobre chó-
ry i oby tak było w przyszłym roku  
i w następnych latach. 

Podziękowała też Krzysztofo-
wi Sokołowskiemu za prowadze-

nie imprezy. Zacytowała też, co 
powiedziała jedna z chórzystek, 
pytana o to, dlaczego przychodzi 
na próby. – Cudownie dziewczy-
na odpowiedziała, że to spotka-
nie z muzyką, ze starym śpiewem,  
a przede wszystkim z drugim 
człowiekiem, z którym razem coś 
budujemy, razem tworzymy. Od 
siebie dodała: – Kłaniam się mło-
dym ludziom bardzo nisko. Jeste-
ście wspaniali!

Eugeniusz Strycharski, prezes 
Łowickiego Towarzystwa Mu-
zycznego im. Mikołaja Zieleń-
skiego, przyznał, że jego marze-
niem jest, aby w Łowiczu również 
powstał chór, który mógłby za 

rok wystąpić na festiwalu. Chciał-
by, aby kultura w naszym mieście 
rozwijała się, aby znany był nie 
tylko z folkloru. 

złotem srebrne  
i brązowe dyplomy
Grand Prix festiwalu otrzymał 

wspomniany Chór Mieszany Ri-
sonanza Continua z Zabrza, któ-
rym dyrygował Adam Kujawa.

W kat. zespołów wokalnych 
Złote Dyplomy (równorzędne  
I miejsca) otrzymały Kwartet Wo-
kalny Beryllium z Krakowa z dyr. 
Klaudią Rabiegą oraz Chór Mło-
dzieżowy Gregorianum z Warsza-
wy z dyr. Bereniką Jozajtis.
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Chór młodzieżowy Gregorianum z Warszawy w czasie przesłuchania 
festiwalowego w muzeum. 

Chór Risonanza Continua z zabrza pod dyrekcją Adama Kujawy zdobył Grand Prix festiwalu.  
Zdjęcie wykonane podczas występu w katedrze po ogłoszeniu werdyktu jury.

mirka WoLSka
-koBiereCka

mirka.wolska@lowiczanin.info

Tegoroczna edycja 
przerosła oczekiwania 
wszystkich jurorów 
jeśli chodzi o poziom, 
odpowiedzialność 
przygotowania materiału 
muzycznego tych 
pięknych interpretacji 
muzycznych. Przyjechały 
tu bardzo dobre chóry 
i oby tak było  
w przyszłym roku  
i w następnych latach.
prof. Katarzyna Sokołowska
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W kategorii chóry jednorod-
ne Srebrne Dyplomy (II miejsca) 
otrzymały żeńskie chóry: Alecan-
tare z Zamościa, dyr. Barbara Ra-
biega oraz Con Cuore z Łodzi, 
dyr. Aleksandra Ryłko-Sutowicz. 

W kategorii chóry mieszane 
Brązowe Dyplomy (miejsca III): 
Jędrzejowski Chór Miejski z Ję-
drzejowa, dyr. Małgorzata Ba-

nasińska-Barszcz oraz Stowa-
rzyszenie Chór Parati Semper ze 
Świecia, dyr. Katarzyna Przy-
bylska. Srebrne Dyplomy: Chór 
Kameralny Con Brio z Obor-
nik Wielkopolskich, dyr. Urszula 
Grzęda i Kameralny Chór Miseri-
cordia z Wrocławia, dyr. Aleksan-
der Piechaczek. Złote Dyplomy: 
Chór Młodzieżowy Canto Zespo-
łu Szkół Muzycznych im. Czesła-
wa Niemena we Włocławku, dyr. 
Marian Szczepański, Chór Kame-
ralny Koe z Sokołowa Podlaskie-
go, dyr. Aneta Mroczek i Chór 
Pro Vocalis z Poznania, dyr. Joan-
na Piech-Sławecka. 

Przyznano też nagrody spe-
cjalne: dla najlepszego dyrygenta  
– a nim okazała się Aneta Mro-
czek i za najlepsze wykonanie 
utworu Mikołaja Zieleńskiego  
– odebrał je Kwartet Wokalny Be-
ryllium z Krakowa.

W niedzielę, 28 października, 
niektóre chóry zaśpiewały w ło-
wickich kościołach – Świętego 
Ducha, Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy, pijarskim, laureaci festi-
walu – w katedrze. 

Przewodnicząca jury, prof. Katarzyna Sokołowska, odczytuje werdykt. 
Przed nią dyrygenci chórów, które zostały nagrodzone. 

REKLAMA

REKLAMA

Łowicz | Koncert słynnego zespołu wojska Polskiego

Dziesiątacy świętują 10 lat
W sobotę, 3 listopada, o godz. 17.00 w sali kina Fenix 
rozpoczną się uroczystości jubileuszowe z okazji  
10. rocznicy powstania Stowarzyszenia Historycznego  
im. 10 PP w Łowiczu, nawiązujące do 100-lecia powstania 
10 Pułku Piechoty i odzyskania niepodległości przez Polskę.
Z tej okazji odbędzie się specjalny koncert Reprezentacyjnego
Zespołu Artystycznego Wojska Polskiego.

Zainteresowanie udziałem  
w wydarzeniu było bardzo duże, 
bezpłatne wejściówki uprawniają-
ce do udziału w nim rozeszły się 
z kasy kina Fenix w błyskawicz-
nym tempie. Prezes SH im. 10 PP 
w Łowiczu Piotr Marcinak powie-
dział nam, że na jubileusz zosta-
li zaproszeni przedstawiciele róż-
nych instytucji, m.in. wojskowych 
– o niektórych już teraz wie, że nie 
będą mogli przybyć, dlatego moż-

na liczyć na zwolnienie się poje-
dynczych miejsc. 

Podczas jubileuszu zostaną 
wręczone wyróżnienia za współ-
pracę ze stowarzyszeniem, spo-
śród łowickich organizacji otrzy-
mają je PTTK oddział w Łowiczu 
i łowicki oddział Archiwum Pań-
stwowego w Łowiczu. 

Następnie pokazany zosta-
nie 17-minutowy reportaż pt. 
„10x10”, który stanowi podsumo-

wanie 10-letniej działalności SH 
im. 10 PP w Łowiczu oraz realizo-
wanych przez nie projektów. Piotr 
Marciniak powiedział, że film zo-
stał utrzymany w konwencji „inni 
o nas”, co oznacza, że członkowie 
stowarzyszenia oddali w nim głos 
osobom, z którymi współpracują. 

Kolejnym punktem programu 
będzie koncert Reprezentacyjne-

go Zespołu Artystycznego Woj-
ska Polskiego, który wykonuje 
pieśni patriotyczne, historyczne, 
religijne, a także posiada bogaty 
repertuar operowy, operetkowy 
i musicalowy. Zespół uczestni-
czy w uroczystościach państwo-
wych, zapewniając oprawę ar-
tystyczną rocznic historycznych  
i patriotycznych, jak również pre-
zentuje w kraju i za granicą różno-
rodne koncerty, widowiska i spek-
takle artystyczne. Po koncercie 
stowarzyszenie będzie miało dla 
publiczności niespodziankę. 

Sobotnie wydarzenie w kinie 
Fenix jest wspólnym przedsię-
wzięciem Stowarzyszenia Histo-
rycznego im. 10 PP w Łowiczu, 
Urzędu Miejskiego i Łowickiego 
Ośrodka Kultury.  aa 

Reprezentacyjny zespół 
Artystyczny wojska Polskiego.

Rzut oKIEm | SPOTKANIE Z AUTOREM 

Spotkanie autorskie z Władysławem Kacprzakiem z Łowicza  
– autorem m.in. książki „Kiernozia i okolice” – zorganizowała  
19 października Gminna Biblioteka Publiczna w Kiernozi. w spotkaniu 
uczestniczy starsi uczniowie z miejscowej szkoły podstawowej oraz 
Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii, seniorzy, władze gminy, a także 
członkowie Klubu Miłośników Książek i Biblioteki w Kiernozi. wzięła też  
w nim udział mama autora helena Kacprzak. Książkę zapowiadaliśmy 
latem tego roku, rozmawialiśmy z autorem o jej powstaniu. Nie jest to 
pierwsza publikacja na koncie władysława Kacprzaka. jest on również 
autorem takich książek jak „Gmina Pacyna”, „Gmina Szczawin Kościelny”. 
jego książki można wypożyczyć również w bibliotece w Kiernozi. mak 

Warszawa | Promocja i turystyka

Na obiekcie Legii o fiołkach  
i wycinankach sannickich

Podczas 9. Forum Rozwoju 
Mazowsza, imprezy promocyjno-
-turystycznej, która odbyła się 17-
18 października na stadionie Legii 
Warszawa, można było nie tylko 
poznać historię wycinanki sannic-
kiej, ale też spróbować własnych 
sił w tworzeniu wycinanek i kwia-
tów z bibuły. Było to możliwe na 
stoisku Europejskiego Centrum 

Artystycznego im. F. Chopina 
w Sannikach. Uczestnicy forum 
podczas warsztatów „Na fiołkową 
nutę”, pod okiem twórczyni ludo-
wej Wiesławy Olczak z Sannik, 
poznali historię wycinanki san-
nickiej, ciekawe wzory kwiatów 
oraz technikę ich wykonania. Zro-
bione fiołki można było zabrać do 
domu.  opr. mak 

Pod okiem Wiesławy olczak powstały piękne kwiaty.
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SPonTaniCznie
Przepiękny, jednoczący, 
wzruszający wręcz był jeden, 
z ostatnich momentów 
zakończenia festiwalu, gdy 
na zaproszenie Krzysztofa 
Sokołowskiego obecni 
w katedrze członkowie 
wszystkich chórów zbliżyli 
się do prezbiterium i razem, 
bez żadnego przygotowania, 
odśpiewali średniowieczny, 
liczący już blisko 800 lat 
hymn „Gaude Mater Polonia”. 
Dyrygował nimi juror Michał 
Sławecki. wal
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zduny | II Gminny Przegląd Piosenki Dziecięcej 

Dzieci śpiewały również
na patriotyczną nutę
Domu Kultury Gminy Zduny 24 października znowu zmienił się w rozśpiewane miejsce. 
Tym razem za sprawą organizowanego po raz drugi Gminnego Przeglądu Piosenki 
Dziecięcej Tra la la. Zgłosiło się do niego 17 solistów i zespołów, w których było łącznie 
25 uczestników. To może wydawać się niedużo, ale to więcej niż w pierwszej edycji.

Impreza przebiegała w bardzo 
miłej atmosferze. Każdy solista 
lub zespół był zapowiadany przez 
dyrektor placówki Halinę Anysz-
kę, która w kilku zdaniach przed-
stawiała występujących. Jeśli nie 
miała o nich informacji, to poma-
gali jej w tym obecni na sali na-
uczyciele. Nie obyło się bez drob-
nych problemów technicznych.  
A taki powstał przed występem 
zespołu Wilki Morskie, które mia-
ły zaśpiewać piosenkę „Pacyfik”  
z podkładem muzycznym z płyty, 
której po wielu próbach nie udało 
się uruchomić. „Pacyfik” dziew-
częta wykonały a capella. 

Śpiew a capella, ale świado-
mie, a nie z powodów technicz-
nych, wybrał natomiast Bartek Se-
lenta, który wykonał patriotyczny 
utwór z repertuaru Anny Szłapak 
pt. „Czarna sukienka”. 

Z prywatnym akompaniamen-
torem (którym był znany akorde-
onista Szymon Mońka z Zielko-
wic), wystąpiła Zosia Wojtysiak, 

która wykonaniem utworu „Jeste-
śmy Polką i Polakiem” wyśpiewa-
ła sobie I nagrodę. Jak się okazało, 
Szymon Mońka jest jej wujkiem. 
Po występie i brawach mała artyst-
ka – podobnie jak inne wystękują-
ce na scenie DK w Zdunach dzie-
ci – z radością pobiegła do mamy. 

W czasie przeglądu było usły-
szeć utwory patriotyczne, jak np.: 
„Serce w plecaku”, „Maszeru-

ją strzelcy”, „Jak szło wojsko raz 
ulicą” i nawiązujące do tradycji 
ludowych i szlacheckich, jak „Ty 
pójdziesz górą”, „Jesienny kuja-
wiaczek”. Była też chyba najbar-
dziej znana piosenka harcerska 
„Stokrotka” i przebój „Zawsze 
tam gdzie ty” z repertuaru Lady 
Pank. Wielu młodszych uczestni-
ków miało do występu przygoto-
wane odpowiednie stroje lub re-

kwizyty, nawiązujące do utworów, 
które wykonywali. 

Chociaż impreza nazywa się 
przeglądem, a nie konkursem, to 
występy dzieci oceniało jury, któ-
re wyłoniło laureatów. W katego-
rii dzieci z klas 0-III równorzędne 
miejsca I zajęły wspomniana Zo-
sia Wojtysiak oraz Patrycja Balik 
za wykonanie piosenki „Mrówka 
w kąpielówkach”, miejsca II nie 
przyznano, III zajęła Maria Kun-
ka za wykonanie utworu „Oto ja”. 

W kategorii uczniów klas IV-
-VI równorzędne miejsca II zajęły 
– Tatiana Zarychta, która zaśpie-
wała piosenkę „Jesienny kuja-
wiaczek” i Dominik Koza – wy-
konawca „Stokrotki”, III – duet 
Wiktoria Dzik i Michalina Kubi-

ca, który zaśpiewał „Zawsze tam 
gdzie ty”. 

Miejsce I w kategorii uczniów 
klas VII-VIII zajęła Magdalena 
Ciąpała, która wykonała piosenkę 
„Dziewczyna z granatem”. 

Organizatorzy przygotowali dla 
wszystkich uczestników dyplomy 
i maskotki, nagrodami głównymi 
były bilety do Teatru Muzycznego 
w Łodzi na spektakl „Nędznicy” 
oraz karty prezentowe do wyko-
rzystania w salonach Empik. 

Piosenka królować będzie  
w DK Gminy Zduny także  
za miesiąc, za sprawą imprezy, 
która ma znacznie dłuższą tra-
dycję, a obecnie nosi nazwę Re-
gionalnego Przeglądu Piosenki 
Polskojęzycznej. Odbywa się on  
w czterech kategoriach wieko-
wych. Przesłuchanie zaplanowa-
no 30 listopada, koncert galowy  
– 2 grudnia.  mwk

Wiktoria Dzik i michalina Kubica.

zosia Wojtysiak i Szymon 
mońka.

tatiana zarychta zaśpiewała 
utwór „jesienny kujawiaczek”.

Po występie małe artystki biegły 
do mamy.  
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zespół Polscy Wojacy wykonał piosenkę „jak szło wojsko raz ulicą”. Wilki morskie, bez podkładu muzycznego, zaśpiewały „Pacyfik”. 

Na widowni widoczna była uwaga i skupienie. 

Nieborów

Wiersze  
z szuflady 
od pani Zofii

Ponad 50 osób zgromadziła  
w sali ślubów USC w Nieborowie 
promocja tomiku wierszy „Echo 
Duszy”, autorstwa 85-letniej Zo-
fii Gali z Bednar. Autorka, eme-
rytowana nauczycielka szkoły  
w Bednarach, całe życie tworzyła 
do szuflady, tomik jest jej debiu-
tem literackim.

Pani Zofia powiedziała na spo-
tkaniu prowadzonym przez Ire-
nę Śmigierę Milewską, że pisze 
od najmłodszych lat. Zaczynała 
w szkole i to nie tyle z pasji, co 
często z konieczności – w czasie 
szkolnych uroczystości zachodzi-
ła konieczność, aby pojawił się 
wiersz, więc siadała z kartką i pi-
sała, nie ujawniając jednak, kto 
jest autorem, nawet koleżankom.

Do prozy nigdy jej nie ciągnę-
ło, choć zastrzegła, że może gdy-
by spróbowała, to pewnie pisa-
łaby książki. Uznała jednak, że 
najlepszym sposobem, aby wy-
razić siebie jest poezja. Odrzuci-
ła prośbę o wskazanie ulubionego 
wiersza swego autorstwa mówiąc, 
że wszystkie są jej, dlatego każdy 
jest dla niej piękny i ważny.

– Tematem jest dla mnie 
wszystko to, co mnie otacza: przy-
roda, spacer, rozmowy, a nawet to 
spotkanie – mówiła, dodając, że 
liczą się emocje i myśli, czasami 
też osób, z którymi rozmawia, nie 
zawsze bowiem pisząc opiera się 
wyłącznie na własnych doświad-
czeniach. 

Często natchnienie przychodzi-
ło w dość osobliwych chwilach, 
jak np. przy gotowaniu obiadu – 
Urywałam wówczas kawałek pa-
pieru z torebki np. cukru i szybko 
na nim notowałam, aby po obie-
dzie spokojnie przepisać. Swego 
czasu napisała też wiersz będący 
refleksją nad rozmową z bliskim 
znajomym, który zwierzał się jej 
z osobistych problemów, gdy ro-
biła pranie.

str. 24
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Łowicz | Pełna sala na promocji monografii zespołu Boczki chełmońskie

Łowickie.pl spełniło marzenie
niejednego tancerza
Ponad 200 osób uczestniczyło w promocji monografii zespołu Boczki Chełmońskie,  
która 26 października odbyła się w Hotelu Eco w Łowiczu. Tak dobra frekwencja przerosła 
oczekiwania organizatorów, chociaż wynajmując dużą salę byli na nią przygotowani.

Dla nikogo nie zabrakło swoj-
skich przekąsek – były wędliny, 
ale też własnego wypieku cia-
sta, ciastka i jabłka z sadu rodzi-
ny Papierników – związanej z ze-
społem. Zabrakło natomiast płyt 
z wybranymi utworami z reper-
tuaru zespołu, których przygoto-
wano tyle samo, co książek, po-
nad 300. Książek wystarczyło dla 
wszystkich. 

Wydana na papierze kredo-
wym, licząca 112 bogato ilu-
strowanych stron publikacja jest 
„dzieckiem” Stowarzyszenia Mi-
łośników Ziemi Łowickiej Łowic-
kie.pl, które zdobyło na jej wyda-
nie pieniądze z pierwszej edycji 
budżetu obywatelskiego woje-
wództwa łódzkiego na 2018 rok. 
Pomysłodawcą monografii był 
związany z zespołem wicepre-
zes stowarzyszenia Paweł Pięta, 
autorką opracowania jego żona, 
Katarzyna Skierska-Pięta. Boha-
terami promocji – Regionalny Ze-

spół Boczki Chełmońskie, jego 
byli i obecni członkowie z kierow-
nikiem Stanisławem Wróblem,  
a także założycielem Stanisławem 
Madanowskim.

Promocję prowadził Mariusz 
Siewiera, prezes Łowickie.pl, ale 
w temat wprowadził obecnych 
Paweł Pięta zapytał zgromadzo-
nych, czy ktoś z nich nie zna na 
sali nikogo.  Takich osób nie było, 
co skomentował: – Wszyscy je-
steśmy „rodziną”, dlatego to jest 
książka dla nas i o nas. 

Mariusz Siewiera kilka zdań 
powiedział o samym projek-
cie, który w momencie składania 
wniosku, w ocenie wielu osób, 
wydawał się mało realny do zre-
alizowania, ponieważ był dość ni-
szowy. Na etapie głosowania uda-
ło się jednak przekonać do niego 
Agnieszkę Wojdę i Beatę Miazek 
– wójtów z gmin Kocierzew Płd. 
oraz Kiernozia, które zachęciły 
mieszkańców tych gmin do głoso-
wania. Tak udało się zebrać ponad 
5 tys. głosów.  

Katarzyna Skierska-Pięta nie 
mówiła o książce wiele, tłuma-
cząc że chciałaby, aby została 
przeczytana. Podziękowała swo-

jemu mężowi za to, że zaraził ją 
i ich dzieci miłością do Boczek 
Chełmońskich i włożył wiele pra-
cy w realizację projektu. Wyraziła 
nadzieję, że ich dzieci będą kiedyś 
jego członkami (już uczestniczą 
w obrzędzie żniw w skansenie 
– przyp.red.). Mówiła też, że po-
czątkowy zamysł był taki, aby był 
to barwny album o zespole. Zgro-
madzony materiał pozwolił jej na 
opisanie historii wsi Boczki Cheł-
mońskie, historii powstania ze-
społu, opisania jego programów 
– wesele łowickie, dyngusiarze, 

wianki, obrzęd żniwny, dożyn-
ki, Suita Łowicka, „Bez caluś-
kom wieś”. Sporządziła też spi-
sy członków zespołu, członków 
kapeli i kalendarium. Sporządzi-
ła też spis „zespołowych” mał-
żeństw, których w publikacji jest 
26, ale tydzień przed promocją za-
warte zostało kolejne. 

Więcej o zespole i monogra-
fii powiedziała dyrektor Muzeum 
w Łowiczu Marzena Kozanecka-
-Zwierz, która miała okazję czytać 
ją jako pierwsza, ponieważ pisała 
jej recenzję. Zapamiętała też kilka 

liczb z publikacji: udało się ustalić 
nazwiska 393 członków zespołu, 
32 muzyków z kapeli, wspomnia-
ne 26 małżeństw i wykonane 484 
koncerty. 

Kamieniami milowymi w hi-
storii zespołu nazwała: zdobycie w 
2014 Nagrody im. Oskara Kolber-
ga i wydanie monografii. Mówiła 
też, że zespół istnieje dzięki pracy 
i zapałowi ludzi, którzy chcą to ro-
bić, często kosztem swojej nauki 
lub pracy. Ale dzięki temu istnieją 
Boczki Chełmońskie i bez wątpie-
nia są rozpoznawalną marką. 

Głos zabrał też Jacek Jackow-
ski – etnomuzykolog, który wcze-
śniej miał okazję oceniać wystę-
py zespołu podczas konkursów 
i przeglądów. Przyznał, że miał 
wówczas chęć poznać jego pra-
cę. Nadarzyła się ku temu okazja 
w czasie realizacji projektu, ponie-
waż Urząd Marszałkowski wyma-
gał konsultacji etnomuzykologa  
i poprosił go o to Paweł Pięta. Ja-
cek Jackowski pofatygował się na 
kilka prób zespołu i przyznał, że 
było to bardzo cenne doświadcze-

nie, zobaczyć, jak zespół docho-
dzi do tych efektów, które potem 
widać na scenie. Klimat pracy na 
próbie, bycia ze sobą, zalecałaby 
każdemu jurorowi, który będzie 
kogoś oceniał.     

Podziękowaniom i wystąpie-
niom nie było końca. Pomysło-
dawcom wydania monofgrafii 
dziękowała wójt Agnieszka Woj-
da, z dyrektor Biblioteki Publicz-
nej w Kocierzewie Płd. Hanną Sa-
mek i delegacją ze Stowarzyszenia 
Boczki Chełmońskie. Gratulowa-
li – burmistrz Łowicza Krzysz-
tof Kaliński, prezes łowickiego 
koła Polskiego Związku Pszcze-
larskiego Marek Boroski (który 
wspiera stowarzyszenie przy re-
alizacji innego projektu, związa-
nego z pszczołami) i przewodnik 
PTTK Eligiusz Pietrucha. Zespół 
zaśpiewał i zatańczył, porywając 
do tańca także osoby z publicz-
ności. W gronie tańczących była 
wójt Agnieszka Wojda i jej mąż 
Waldemar, którzy – jak się okaza-
ło – również poznali się w „Bocz-
kach Chełmońskich”.  mwk  

mirka WoLSka
-koBiereCka

mirka.wolska@lowiczanin.info

monografia zespołu Boczki Chełmońskie ma objętość 112 stron, 
wydana została na papierze kredowym. 
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Na pierwszym planie autorka publikacji Katarzyna Skierska-Pięta  
i Mariusz Siewiera – prezes łowickie.pl, za nimi – zespół.
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Łowicz | Muzeum na 100-lecie

Wystawa i warsztaty
dokończenie ze str. 17
Można w niej oglądać np. foto-

grafie i dokumenty, w tym także 
te, dotyczące działaczy niepodle-
głościowych pochodzących z Ło-
wicza – m.in. Stanisława Rotstada, 
którego postać stała się symbolem 
łowickich obchodów 100-lecia 
czy Jana Gumińskiego z Niebo-
rowa, żołnierza I Brygady Legio-
nów Polskich. Wernisaż plano-
wany jest 4 listopada o godzinie 
16. Wystawa będzie czynna do 2 
grudnia.

Wcześniej, tego samego dnia, 
będzie można wziąć udział  
w warsztatach rodzinnych –  

w grupach rozpoczynających za-
jęcia o godz. 11 i 13. Uczestnicy 
przygotują kokardy w barwach 
narodowych oraz wykonają pa-
miątkowy obrazek z panoramą 
Łowicza. Organizatorzy zapew-
niają materiały plastyczne.

Część praktyczna warsztatów 
poprzedzona zostanie prezentacją 
eksponatów wraz z krótkim wpro-
wadzeniem na temat ustanowienia 
Święta Niepodległości i tradycji 
jego obchodzenia. Liczba miej-
sca na warsztaty jest ograniczona, 
obowiązują wcześniejsze zapisy 
telefoniczne (46 837-39-28 wew. 
36).     tm

Gmina Kocierzew Płd. | Orkiestra gra już od 5 lat 

Młodzi, zdolni, pracowici!
14 października jubileusz 5-lecia działalności 
świętowała Dziecięco-Młodzieżowa Orkiestra Dęta 
OSP Wicie. Uroczystości rozpoczęły się od mszy św. 
w kościele w Boczkach Chełmońskich,  
którą ks. proboszcz Mariusz Szmajdziński odprawił 
w intencji orkiestry oraz jej kapelmistrza Stanisława 
Pawłowskiego, który – tak się akurat złożyło – 
obchodził w podobnym czasie 60. urodziny.

Świętowanie było kontynu-
owane w remizie OSP w Wiciu. 
W czasie ich trwania wręczone 
zostały brązowe, srebrne i  zło-
te odznaki „Młodzieżowa Dru-
żyna Pożarnicza” dla wszystkich 
członków orkiestry. Obecnie jest 
ich 31: najmłodszy ma zaledwie 
7 lat (gra na waltorni), a najstar-
szy – 24 lata i już pracuje (gra na 
saksofonie altowym). Latem or-
kiestra spotyka się na próbach w 
remizie w OSP Wicie, zaś zimą – 
w sali biblioteki w Kocierzewie. 

Potrzebne były 
instrumenty 
Założycielem i kierownikiem 

orkiestry od samego początku 
jest prezes OSP Wicie Walde-
mar Wojciechowski. W rozmo-
wie z nami przyznał, że już długo 
wcześniej nosił się z zamiarem 
powołania do życia orkiestry dę-
tej w Wiciu, ale problem stano-
wiło pozyskanie źródeł finanso-
wania na zakup instrumentów. 
Moment przełomowy nastąpił, 
gdy dowiedział się o możliwo-
ści ich bezpłatnego pozyskania z 
Ministerstwa Obrony Narodowej. 
Złożył wniosek – i to się udało. 

Okazuje się, że także Nowy 
Łowiczanin miał swój wkład  
w rozwój orkiestry. Otóż na-
sza reporterka Mirosława Wol-

ska-Kobierecka była autorką 
artykułu internetowego, w któ-
rym opisała starania Waldema-
ra Wojciechowskiego o powoła-
nie orkiestry w Wiciu, co wiązało 
się z poszukiwaniem kapelmi-
strza. Waldemar Wojciechowski 
wspomina, że po jego publika-
cji zgłosił się do niego Stanisław 
Pawłowski, z którym nawiązali 
współpracę – i trwa ona do dziś. 

Orkiestra miała swój debiut 
podczas rezurekcji w parafii  
w Kocierzewie Płd. w 2013 
roku. Wówczas grało zaledwie 
5-6 osób, wspieranych przez 
muzyków z orkiestry z Łyszko-
wic, której kapelmistrzem rów-
nież jest Stanisław Pawłowski. 
Prezes OSP Wicie wspomina, 
że tym występem poczuli się za-
chęceni także inni młodzi ludzie 

z gminy, których od tej pory w 
szeregach orkiestry sukcesywnie 
przybywa. 

intensywne 5 lat 
Przez 5 lat orkiestra intensyw-

nie koncertowała, m.in. uświet-
niając uroczystości patriotyczne 
i religijne w swojej gminie i na 
terenie powiatu łowickiego, ale 
nie tylko. Jej największą dumą 
jest występ w Kancelarii Prezesa 
Rady Ministrów, ponieważ – jak 

się dowiedzieli – byli pierwszą  
w historii orkiestrą dętą, która 
miała zaszczyt wystąpić w Kan-
celarii Premiera. Orkiestra wystę-
powała także podczas Dni Kultu-
ry Polskiej na Ukrainie. 

Prezes OSP Wicie Waldemar 
Wojciechowski podkreśla, że naj-
większym atutem orkiestry jest 
to, że nie tworzą jej profesjonalni 
muzycy, ale osoby będące samo-
ukami, które wszystkie umiejętno-
ści gry na instrumentach zdołały 
posiąść dzięki swojemu uporowi 
i ciężkiej pracy. – Wszystkiego 
nauczyli się od swojego kapelmi-
strza, począwszy od czytania nut 
– mówi. Szybko dodaje, że siłą 
orkiestry są także rodzice, którzy 
niezwykle angażują się w każdy 
występ swoich dzieci. 

Przez 5 lat istnienia orkiestra 
zjednała już sobie wielu przyja-
ciół, którzy wspierają jej działal-
ność. Są to m.in. politycy: poseł 
Tadeusz Woźniak, senator Prze-
mysław Błaszczyk i sekretarz sta-
nu ds. parlamentarnych Grzegorz 
Schreiber. 

Prezes OSP Wicie podkreśla, 
że orkiestra cały czas poszuku-
je nowych członków, są bowiem 
jeszcze wolne instrumenty. 

agnieSzka
anToSieWiCz

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info
orkiestrę w Wiciu tworzą osoby będące samoukami, które wszystkie 
umiejętności gry na instrumentach zdołały posiąść dzięki swojemu 
uporowi i ciężkiej pracy.

Prezes oSP Wicie Waldemar 
wojciechowski jest założycielem  
i orkiestry i jej kierownikiem.

Kapelmistrz Stanisław 
Pawłowski obchodził w czasie 
uroczystości 60. urodziny.
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Nieborów | Pisze przez całe życie

Wiersze z szuflady 
od pani Zofii

dokończenie ze str. 22
Pisze, bo jak powiedziała: po-

ezja wywołuje radość, koi ból, od-
krywa uczucia dobre ale też i złe. 
Jednym słowem trudno bez niej 
żyć.

Pani Zofia przyznała, że jej 
wiersze nigdy nie ujrzałyby świa-
tła dziennego, to synowie Artur  
i Krzysztof zajęli się ich uporząd-
kowaniem i przygotowaniem do 
druku. Przeglądając te, które po-
wstały przed laty i czytając je po-
nownie, nie czuła potrzeby, aby in-
gerować w ich treść, uznała, że są 
one zapisem uczuć i emocji sprzed 
lat, nie można tego zmieniać.

Pani Zofia zapowiedziała, że 
niebawem ukaże się drugi to-
mik jej poezji, w swojej szufla-
dzie skrywa jeszcze wiele wierszy  
pisanych na różne okoliczności, 
skierowanych do najbliższych, do-
tyczące fascynacji ludowym folk-
lorem i życiem na wsi.

– Nikt wśród najbliższych nie 
wiedział o tym, że mama pisze 
wiersze, zdradziła to na jednej  
z ostatnich uroczystości rodzin-
nych – po tym, jak jeden z nich za-

prezentowała zebranym. Spytali-
śmy czy ma ich więcej, przyznała 
że tak. Zdecydowaliśmy, że trzeba 
je wydać, bo tym bardziej, że są 
dobre – powiedział nam syn Artur.

W czasie spotkania wiersze 
pani Zofii czytali m.in. wójt gmi-
ny Nieborów Andrzej Werle – 
przed laty uczeń pierwszej klasy, 
którą poprowadziła w Bednarach 
oraz dzisiejsze dzieci ze szkoły 
w Bednarach. Od gości autorka 
otrzymała bardzo dużo kwiatów, 
gratulacji, trudno było jej ukryć 
wzruszenie, wśród wręczających 
wielu okazało się jej dawnymi 
uczennicami i uczniami.  tb

zofia Gala w czasie promocji 
tomiku swoich wierszy, wspólnie 
z dawnym uczniem wójtem gminy 
Nieborów Andrzejem werle.
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Łowicz | Zalew za Lasem Miejskim

Wędkarze karczowali krzaki
W niewielkim gronie, za to  

z dużym zapałem, wędkarze z ło-
wickiego koła Polskiego Związ-
ku Wędkarskiego przystąpili  
w sobotę, 27 października, do 
prac porządkowych na brzegach 
i dojeździe do zalewu za lasem 
miejskim. 

Gdy nasz reporter pojawił się  
w tym miejscu, pracowało tam ok. 
10 osób – głównie członkowie za-
rządu koła, wraz z prezesem To-
maszem Stolarczykiem. Wędka-
rze karczowali krzaki siekierami, 
jeden z nich pojechał do domu  
po piłę łańcuchową i po krótkim 
czasie wrócił z nią nad zalew. 

Prezes powiedział nam, że 2 ty-
godnie wcześniej, gdy temperatu-

ra była znacznie wyższa, do pracy 
przy naprawie mnichu zasilające-
go zalew zgłosiło się więcej węd-
karzy. Tamta praca była bardzo 
ważna, bo gdyby mnich był nie-
sprawny, co woda by się cofnęła  
i zalewu by nie było. 

W ostatnią sobotę za cel posta-
wiono sobie karczowanie zakrza-
czeń. Ono też ma znaczenie – bo 
nie chodzi tylko o to, że krzaki 
zwężają drogę dojazdową do za-
lewu i utrudniają dostęp do lustra 
wody. Porośnięte brzegi sprzyja-
ją też kłusownikom, którzy mogą  
w nich pozostawić swoje zasadzki 
i będą one wtedy niewidoczne dla 
wędkarzy – którzy walczą z taki-
mi praktykami.  mwk

Łowicz | Debata oksfordzka w Pijarskim LO

Wolność bez niepodległości?
Debata była prowadzona zgod-

nie z zasadami, merytorycznie  
i z niezbędnym zachowaniem 
wzajemnego poszanowania z obu 
stron. Jej uczestnicy – ucznio-
wie Pijarskiego LO w Łowiczu  
– mogliby być pod tym względem 
wzorem dla kandydatów w kam-
panii wyborczej.

Debata zorganizowana 19 paź-
dziernika była drugą przeprowa-
dzoną przed szkolnym audyto-
rium w sali gimnastycznej szkół 
pijarskich. Nie znaczy to, że druga 
w ogóle, bo grupa uczniów deba-
tuje w ten sposób systematycznie 

na dodatkowych zajęciach pro-
wadzonych przez Pawła Kolasa, 
a przy tym z sukcesami reprezen-
tuje szkołę na mistrzostwach i tur-
niejach takich debat. 

Teza debat brzmiała: „Nie ma 
wolności bez niepodległości”. 
Starły się ze sobą dwa czterooso-
bowe zespoły, jeden z nich miał 
za zadanie obronić tezę, drugi ją 
obalić. Niekoniecznie członkowie 
zespołów muszą się z nią zgadzać 
– debata była ćwiczeniem w bu-
dowaniu logicznej argumentacji, 
w którym niekiedy trzeba odłożyć 
na bok własne przekonania. 

Grupa broniąca tezy starała się 
przekonać jury, a także przysłu-
chującą się debacie publiczność, 
że pojęcia „wolność” i „niepod-
ległość” są ze sobą połączone tak 
jak dom i jego fundament, a pełna 
wolność osobista nie jest możliwa 
bez wolności politycznej.

Oponenci próbowali wyka-
zać, że czymś innym jest wolność 
wewnętrzna jednostki, a czymś 
innym wolność zbiorowości  
i nie można ich uznać za pojęcia  
w pełni tożsame. Podawali przy-
kład Galicji od lat 60. XIX wieku, 
gdzie mimo braku niepodległości 

Polacy mieli dużą swobodę działa-
nia, także politycznego, a z drugiej 
strony przykład reżimów totalitar-
nych, w których państwo jest nie-
podległe, natomiast tłamszona jest 
wolność. Kilka razy podkreśla-
li, że w logice jeden wyjątek wy-
starczy do obalenia ogólnej tezy. 

Marszałkiem debaty był Pa-
weł Kolas, a uczestników oce-
niało trzyosobowe jury złożone 
z nauczycieli (w tym dyrektora 
Przemysława Jabłońskiego). Po 
przeliczeniu punktów okazało się, 
że drużyna oponentów tezy wy-
grała wynikiem 155 do 133.  tm

Aktualności

Wykarczowane krzaki w bezpiecznym miejscu, blisko zalewu, wędkarze 
od razu spalili. 

M
IR

O
S

łA
w

A
 w

O
LS

K
A

-K
O

B
IE

R
Ec

K
A

obrońcy tezy, chociaż po werdykcie musieli uznać wyższość rywali, 
również zaprezentowali się bardzo dobrze.

zwyciężyła drużyna oponentów podanej tezy, tworzona przez uczniów 
bardziej doświadczonych w prowadzeniu tego typu debat. 
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Ogłoszenia

 PuNKtY PRzYJmoWANIA oGŁoSzEń DRoBNYCH Do „NŁ”: BIuRo oGŁoSzEń ŁoWICz, UL. PIjARSKA 3A; BEDNARY, SKLEP P. PAPIERNIK 24A; BoBRoWNIKI 27, SKLEP P. PAcLER; BoLImóW, UL. RyNEK KOŚcIUSZKI 17, SKLEP „EwA”, 
P. PAPIERNIK; DomANIEWICE, UL. GłówNA 26, SKLEP P. jAKUBIAK; GąGoLIN PoŁuDNIoWY, SKLEP „KOS”; IŁóW: PL. RyNEK STAROMIEjSKI 21; SKLEP P. PAPIEROwSKIEGO; KIERNozIA, RyNEK KOPERNIKA, KIOSK P. wESOłOwSKIEj;  
KoCIERzEW PóŁNoCNY 37A, SKLEP P. KRyGIER; KuRABKA 17A, SKLEP P. TOPOLSKIEj; ŁoWICz, OS. BRATKOwIcE, KIOSK LOTTO; ŁYSzKoWICE, SKLEP „DUET”, UL. GMINNA 6; NIEBoRóW, AL. LEGIONów POLSKIch 18, SKLEP 
P. FIGATA; NoWA SuCHA 22, SKLEP P. SIEwIERy; oStRóW 20, SKLEP P. BEjDy; oSmoLIN: UL. RyNEK 2, SKLEP P. SERwAch; UL. RyNEK 19, SKLEP SPOŻywcZO-PRZEMySłOwy; PSzCzoNóW 147, SKLEP P. LIPIńSKIEGO;  
SANNIKI, UL. wARSZAwSKA 183, SKLEP P. OLKOwIcZ; SoBotA, PL. ZAwISZy cZARNEGO 12, SKLEP P. BIńcZAK; SoKoŁóW 19, SKLEP P. GłOwAcKIEGO; StACHLEW 113A, SKLEP P. wIERZBIcKIEj; StARY DęBSK 6A, SKLEP SPOŻywcZO-PRZEMySłOwy,  
ŚLESzYN, UL. GóRNA 5, SKLEP P. MącZyńSKIEj;  zAWADY 67, SKLEP P. SOKALSKIEj; zŁAKóW BoRoWY 139A, SKLEP P. PIEcKI.

PuNKtY PRzYJmoWANIA oGŁoSzEń DRoBNYCH Do „WIEŚCI”: BIuRo oGŁoSzEń GŁoWNo, UL. łOwIcKA 40; DmoSIN 1: PIEKARNIA BOŻENA, KRZESZEwSKA; StRYKóW: STARy RyNEK 1;  UL. cMENTARNA 12.

PuNKtY PRzYJmoWANIA oGŁoSzEń DRoBNYCH Do „NŁ DLA ŻYCHLINA I oKoLIC”: BEDLNo 28 SKLEP MINI-MAG; DoBRzELIN SKLEP „MAGDA”, UL. wł. jAGIEłły; PACYNA, UL. TOwAROwA 4, SKLEP P. M. DURKI;  
PLECKA DąBRoWA, SKLEP „MONIKA”; PoDCzACHY 16, SKLEP SPOŻywcZO-PRZEMySłOwy; ŚLESzYN, UL. GóRNA 5, SKLEP P. MącZyńSKIEj; ŻYCHLIN, UL. 29 LISTOPADA 28, SKLEP SPOŻywcZO-PRZEMySłOwy.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PoNoSzą oDPoWIEDzIALNoŚCI zA tREŚć oGŁoSzEń I REKLAm oPuBLIKoWANYCH zGoDNIE z ARt. 36 uStAWY  z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWo PRASoWE”

samochodowe
kupno

 �Subiekt Nieborów Auto-
kasacja, sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

 �Każdego Dostawczego, tel. kom. 
725-562-998.

 �Każdego Mercedesa, Toyotę, tel. 
kom. 725-361-836.

 �Skup aut, tel. kom. 690-694-705.

 �Skup aut rozbitych, skolizjowanych, 
stan obojętny, tel. kom. 510-100-449.

 �Złomowanie Pojazdów- 
zaświadczenia, auto-skup: uszkodzone, 
rozbite, wyeksploatowane, Rząśno 13, 
tel. kom. 602-123-360.

sprzedaż
 �AUDI A3, 1.6 TDI, 04.12.2009, tel. 

kom. 665-071-953.

 �AUDI A4, 2006 rok, 260.000 km, 
ciemny granat, tel. kom. 609-180-611.

 �AUDI A4, 1.9 TDI, 2003 rok, kombi, 
tel. kom. 606-673-542.

 �AUDI A4, 1.9 TDI, 2001 rok, sedan, 
tel. kom. 790-743-356.

 �AUDI A6, 2.5TDI, tel. kom.  
693-531-562, 782-667-551.

 �FIAT Punto, 1.3, Multijet 95 KM, 2012 
rok, garażowany, tel. kom. 509-775-218.

 �FIAT Seicento, 900 benzyna, 2001 
rok, 2.000 zł, tel. kom. 728-381-756.

 �FIAT Stilo kombi, 1.9 jTD, 2003 rok, 
tel. kom. 607-144-154.

 �hyUNDAI Getz, 1.1 benzyna/
gaz, 2005 rok, 198.000 km, tel. kom. 
697-240-268.

 �KIA Venga, 2010 rok, 40 tys. km, tel. 
kom. 604-385-308.

 �MAN TGL7, 2007 rok, 150 KM, tel. 
kom. 693-848-363.

 �MAZDA 6 2.0 diesel, 2008 rok, 
19.500 zł, tel. kom. 506-188-508.

 �MAZDA Premacy, 1.8, 2002 
rok, 122.000 km, w oryginale, stan 
rewelacyjny, tel. kom. 513-375-786.

 �MAZDA Premacy, 2.0, 2004 
rok, zadbana, 6000 zł, tel. kom. 
603-064-775.

 �MERcEDES BENZ, Vito, diesel 2.2, 
2000 rok, sześcioosobowy, 5,5 tys. zł., 
tel. kom. 782-179-176.

 �NISSAN Micra, 1999 rok, idealny, tel. 
kom. 794-301-799.

 �OPEL Antara, 2007 rok, cena do 
uzgodnienia, tel. kom. 603-741-475.

 �OPEL Astra, 1.7, 2004 rok, tel. kom. 
665-045-806.

 �OPEL corsa c, 998, 2004 rok, 
oglądać: łowicz, Poznańska 98, tel. 
kom. 504-829-170.

 �OPEL corsa, 1.2, 2014/2015 rok, 
38.000 km, salon Polska, I właściciel, 
serwisowany, tel. kom. 600-944-728.

 �OPEL Vectra, 1.9 cDTI, 2005 rok, 
bezwypadkowy, tel. kom. 600-369-623.

 �OPEL Vectra c, kombi 1.9 diesel, 
2005 rok, klimatyzacja, nawigacja, tel. 
kom. 507-225-522.

 �PEUGEOT 106, 1.1 benzyna, 1998 
rok, 1.500 zł, tel. kom. 602-246-827.

 �PEUGEOT 107, 2013 rok, 105.000 
km, tel. kom. 792-893-185.

 �PEUGEOT Expert, 2.0 hDi diesel, 
2002 rok, ciężarowy, 3-osobowy, stan 
dobry, 3.500 zł, tel. kom. 602-246-827.

 �PEUGEOT Partner diesel, 2000 rok, 
1.500 zł, tel. kom. 695-197-672.

 �RENAULT Laguna 2 benzyna/gaz, 
2003 rok, tel. kom. 609-810-882.

 �SEAT Leon, 1.9 TDI, 2005 rok, 
rzeczywisty przebieg 152.000 
km, bogate wyposażenie, cena 
konkurencyjna, tel. kom. 604-706-309.

 �SKODA Fabia, 1.4 MPI, 2001 rok, tel. 
kom. 661-162-575.

 �SKODA Fabia, 1.9 SDI, 2001 rok, 
okazja, tel. kom. 606-576-999.

 �SKODA Octavia II, 1.8 benzyna, 2011 
rok, tel. kom. 668-111-473.

 �SUZUKI Swift MK7, 2016/2017 rok, 
tel. kom. 791-766-688.

 �TOyOTA Auris, 2007 rok, tel. kom. 
691-461-402.

 �TOyOTA Auris, 1.4, 2008 rok, 
kupiona w salonie, bezwypadkowa 
(w zamianie mogę przyjąć tańszy), tel. 
kom. 513-375-786.

 �TOyOTA Avensis, 1.6 kombi, 2003 
rok, 160.000 km, czerwona, 13.500 
zł do negocjacji + opony zimowe 
nowe na felgach stalowych, tel. kom. 
604-060-897.

 �TOyOTA corolla Verso, 220.000 km, 
2005 rok, tel. kom. 609-129-274.

 �TOyOTA yaris, 1.0, 2007 rok, 
5-drzwiowy, 11.300 zł, tel. 513-375-786.

 �Vw caddy, 1.9 TDI, 2005 rok, 
klimatyzacja, bezwypadkowy (w 
rozliczeniu mogę przyjąć mniejszy), tel. 
kom. 513-375-786.

 �Vw Passat, 1.8T +gaz, 2000 rok, tel. 
kom. 604-811-546.

 �Vw Passat, 1.9 TDI, 2004 rok, bogate 
wyposażenie, stan rewelacyjny, 10.600 
zł, tel. kom. 604-706-309.

 �Vw Passat, 1.9 TDI, 2001 rok, 130 
KM, tel. kom. 601-585-596.

 �Vw Passat, 2002 rok, kombi, tel. 
kom. 668-937-692.

 �Vw Passat, 1.9 TDI B-6, 2007 rok, 
sedan, możliwa zamiana (tańszy), tel. 
kom. 604-706-309.

 �Vw Polo, 2004 rok, tel. kom. 
505-319-895.

 �Vw Polo, 1.2, 2002 rok, 5-drzwiowy, 
stan bdb, tel. kom. 665-455-810.

inne
 �Opony, felgi z Niemiec, hurtownia. 

Największy skład w rejonie, 
klimatyzacja, mechanika. Bratoszewice, 
ul. łódzka 28, www.opony-gaweda.
pl, tel. (42) 719-63-08, tel. kom. 
505-151-701.

 �Koła zimowe 14 + kołpaki Ford, tel. 
kom. 725-282-884.

 �Sprzedam opony zimowe 4 szt. 
195/70/15, tel. kom. 519-446-955.

motorowe

kupno
 �Stare motocykle, motorowery, części, 

tel. kom. 513-185-357.

 �Kupię części wSK ShL, tel. kom. 
603-444-431.

 �Kupię wSK, ShL, junak i inne, tel. 
kom. 603-444-431.

 �Kupię stare motocykle wSK, ShL, 
MZ, junak, motorynka, komarek, tel. 
kom. 609-942-407.

garaże

kupno
 �Kupię lub wynajmę garaż: 

Starzyńskiego, tel. kom.  
609-135-411.

sprzedaż
 �Garaż, tel. kom. 692-101-989.

 �Sprzedam lub wynajmę garaż 
blaszany przy ul. Sikorskiego, 
Głowno, tel. kom. 511-785-725.

 �Sprzedam garaż, Tkaczew, tel. kom. 
664-372-375.

nieruchomości

kupno
 �Kupię ziemię, gm. łyszkowice, 

okolice, tel. kom. 502-602-463.

 �Kupię ziemię, przyjmę w dzierżawę 
-łyszkowice, okolice, tel. kom. 
792-387-788.

 �Kupię M-3 spółdzielcze I piętro lub 
parter, tel. (42) 648-46-02, wieczorem.

sprzedaż
 �Gospodarstwo rolne, 680.000 zł, tel. 

kom. 696-653-176.

 �Działki budowlane, Nieborów, tel. 
kom. 607-328-032.

 �Sprzedam 1/6 udziału w domu, tel. 
kom. 531-217-794.

 �Sprzedam działkę, okolice Głowna, 
+4915217697397.

 �Sprzedam dom wolnostojący w 
łowiczu oraz 1,23 ha ziemi wraz z 
budynkami w Zielkowicach, tel. kom. 
784-279-632.

 �Mieszkanie 64 mkw, IV piętro, 
Bratkowice, tel. kom. 530-131-009.

 �Dom, łowicz-Przedmieście, tel. kom. 
534-767-923.

 �Sprzedam tanio działkę budowlaną, 
5 km od łowicza, tel. kom. 
509-231-973.

 �Sprzedam posesję łowicz, 
Katarzynów 42, tel. kom.  
603-879-720.

 �Sprzedam mieszkanie  
2-pokojowe, kuchnia, łazienka,  
60 mkw., umeblowane, ul. Długa, tel. 
kom. 889-465-682.

 �Sprzedam 2 ha ziemi ornej przy 
DK 92, Zabostów Duży, tel. kom. 
721-435-361.

 �Działka rekreacyjna 143 340 m2, 
domek murowany, prąd, ul. łódzka, tel. 
kom. 661-692-840.

 �Tanio sprzedam  
działkę 4.500 mkw, Głowno,  
tel. kom. 607-144-154.

 �Dom 160 m2 na działce 400 m2, 
Zduńska, tel. kom. 665-459-116.

 �Budowlano-rolna, 9.400 mkw., 
Polesie, rzeka, możliwość wykopania 
stawu, tel. kom. 603-878-783.

 �Działka budowlana 3.300 m2 z 
budynkiem gospodarczym, łagów, tel. 
kom. 604-497-153.

 �wynajmę/ sprzedam Skład 
węgla (powiat brzeziński), tel. kom. 
509-920-555.

 �wynajmę magazyn, baza 
transportowa, waga, plac 4000 
m2 (okolice Brzezin), tel. kom. 
509-920-555.

 �Ziemia, Złaków Kościelny, tel. kom. 
692-101-989.

 �Pół bliźniaka, stan surowy  
zamknięty, tel. kom. 609-009-558,  
po 16.00.

 �Sprzedam działkę 2.000 mkw., 
janowice, tel. kom. 502-768-210.

 �Działka budowlana, Głowno, 
Graniczna 17, tel. kom. 694-903-240.

 �Sprzedam działki budowlane w 
Nieborowie, ul. łowicka, tel. kom. 
888-857-077.

 �Dom, tel. kom. 881-087-040.

 �Działki 2.500 m2, 1.250 m2, 
Zielkowice/czajki, tel. kom. 
692-725-590.

 �Ziemia rolno-budowlana 2,86 
ha, Lutynek, gm. Kocierzew, droga 
asfaltowa, 158.000 zł, tel. kom. 
693-351-078.

 �Plac pod garaż, ul. Tuszewska, tel. 
kom. 667-992-096, po 19:00.

 �Ziemia rolna, 2,7 ha, Bąków Górny, 
tel. kom. 888-761-255.

 �Domek 60 mkw.,  
działka 6.000 mkw., budowlano-
usługowa, narożna, łowicz,  
tel. kom. 603-878-783.

 �Budowlane Otolice, tel. kom. 
512-490-910.

 �mieszkanie 72 mkw, IV piętro, 
os. marii Konopnickiej, tel. kom. 
668-843-714.

 �Sprzedam działkę budowlaną o 
pow. 1 ha w Bielawach, tel. kom. 
784-843-470.

 �Działka budowlana uzbrojona, 
ogrodzona, łowicz, wschodnia (przy 
Bolimowskiej), 745 m2, tel. kom. 
602-615-399.

 �Sprzedam działkę rolno-budowlaną 
2 ha w jastrzębi, 30 m od drogi łódź-
łowicz, tel. kom. 695-727-624.

 �Sprzedam działkę z nieźle 
prosperującym sklepem spożywczym, 
Dobrzelin, tel. kom. 606-818-288.

 �Sprzedam 85 arów w tym 60 
arów lasu, koło łowicza, tel. kom. 
606-818-288.

 �Szukam wspólnika lub wydzierżawię 
na dobrych warunkach Stację Paliw 
przy trasie łowicz-warszawa, tel. kom. 
574-645-100.

 �Działka Anielin Swędowski 1.400 
mkw., tel. kom. 607-365-965.

 �Ziemia orna 6,04, Kiernozia, tel. kom. 
693-084-903.

 �Działki budowlane, ul. łowicka, 
Mysłaków, tel. kom. 666-337-808.

wynajem
 �wynajmę lokale handlowo-usługowe 

w centrum miasta. łowicz, ul. 
Stanisławskiego, ul. Długa. wszystkie 
media, klimatyzacja, do 700m2, tel. 
kom. 534-500-595.

 �wynajmę warsztat 500m2, 4 kanały, 
wysokość 5m, ogrzewany, duży plac 
parkingowy, łowicz ul. Armii Krajowej, 
tel. kom. 601-888-400.

 �wynajmę pomieszczenie usługowe 
16 mkw., łowicz, ul. Kaliska 49, tel. 
kom. 603-673-948.

 �wynajmę mieszkanie 2-pokojowe,  
II piętro, tel. kom. 575-003-121.

 �wynajmę dom Głowno chętnie 
firmie, tel. kom. 519-479-009.

 �Podnajmę pomieszczenie w salonie 
fryzjerskim na stylizację paznokci, 
rzęs lub inną działalność związaną z 
kosmetyką, tel. kom. 501-389-042.

 �wynajmę mieszkanie, 49 mkw.,  
os. Dąbrowskiego, tel. kom. 
888-857-077.

 �Lokale handlowo-usługowe,  
tel. kom. 692-725-590.

 �wynajmę mieszkanie os. Bratkowice, 
4 pokoje, 72 mkw, IV piętro,  
tel. kom. 784-306-365.

 �Do wynajęcia M3, os. Starzyńskiego, 
tel. kom. 512-102-352.

 �wynajmę komfortowo  
urządzone mieszkanie, Bratkowice,  
II pietro, tel. kom. 606-263-182.

kupno różne
 �Monety, starocie, tel. kom. 

606-941-752.

 �Kupię cegłę, krokwie, łaty, tel. kom. 
607-809-288.
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sprzedaż różne
 �Drewno kominkowe, opałowe 

(workowane). Skrzynki uniwersalne. 
Trociny., tel. kom. 501-658-261.

 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

 �Kręgi, pokrywy, przepusty, płytki 
chodnikowe w kolorach, tel. kom. 
531-467-981.

 �Drewno opałowe, tel. kom. 
798-877-090.

 �Extra czarna ziemia ogrodowa, 
po obróbce mechanicznej, tel. kom. 
601-239-779.

 �Żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 
odwodnień i drenażu, Kopalnia 
Maurzyce, tel. kom. 601-239-779.

 �Sprzedam kaloryfery aluminiowe 30 
żeberek, tel. kom. 601-850-805.

 �Parnik węglowy, barakowóz, tel. kom. 
601-692-105.

 �Sprzedam wiatrówkę hatsan, tel. 
kom. 504-221-009.

 �Świerk srebrny 50-180 cm, tel. kom. 
517-160-370.

 �Spawarkę MigMag 380V, nożyce do 
blachy, sztachety blaszane grafit, tel. 
kom. 506-771-822.

 �Odkurzacz, kuchenka mikrofalowa, 
tel. kom. 606-634-729.

 �Myjka Karcher na gorącą wodę, stan 
bdb, tel. kom. 665-436-993.

 �Sprzedam dywany, tel. kom. 
668-345-111.

 �Piec cO 50 kw, nowy, tel. kom. 
661-760-254.

 �Zrzyny z tartaku ok. 3,5 m 220 zł, tel. 
kom. 785-240-260.

 �Krajzega, szlifierka taśmowa, tel. 
kom. 503-830-451.

 �Grzejniki żeliwne, używane, tel. kom. 
661-852-737.

 �Meblościanka (możliwość 
podświetlenia), tel. kom. 797-405-693.

praca

dam pracę
 �Pracowników do produkcji  

ogrodzeń betonowych (praca 
akordowa), osobę z uprawnieniami 
palacza, pracowników do obsługi 
skupu złomu, tel. kom. 606-238-181, 
509-345- 234.

 �Monterów stolarki meblowej 
z doświadczeniem, tel. kom. 
696-086-527.

 �Zatrudnię kierowcę c+E  
(kontenery -stałe trasy),  
tel. kom. 693-441-700.

 �Do sprzątania z orzeczeniem  
o niepełnosprawności, umowa  
+ premia, tel. kom. 502-136-701.

 �Zatrudnię kierowcę w transporcie 
kontenerów morskich na trasach 
Niemcy-Polska-Niemcy,  
tel. kom. 501-761-347.

 �Murarzy, okolice Głowna,  
tel. kom. 515-697-643.

 �Zatrudnię dekarzy lub pomocników, 
okolice Dmosina,  
tel. kom. 609-846-316.

 �Poszukujemy mężczyzn do pracy 
przy soleniu skór, Nowostawy Dolne, 
tel. kom. 603-531-365.

 �Pracownik budowlany do 
dociepleń domków jednorodzinnych, 
obowiązkowe prawo jazdy kat. B,  
tel. kom. 726-005-701.

 �zatrudnię szwaczkę całorocznie, 
Głowno, tel. kom. 509-571-801.

 �Przyjmę do pizzerii kierowcę na stałe 
oraz pomoc kuchenną -weekendowo, 
tel. kom. 504-859-387, 885-353-500.

 �Tonsmeier centrum zatrudni  
osobę na stanowisko kierowca, 
wymagana kat. c, praca na terenie 
łowicza, Żyrardowa i okolic, 
tel. (46) 830-35-25.

 �Tonsmeier centrum zatrudni 
osobę na stanowisko ładowacz, bez 
kwalifikacji, praca na terenie łowicza, 
Żyrardowa i okolic, tel. (46) 830-35-25.

 �Poszukuję kierowcy c+E do 
podwójnej obsady PL-D, z praktyką 
(izoterma kurierka), tel. kom. 
605-470-435.

 �Salon ślubny Maria zatrudni 
krawcową do wykonywania poprawek, 
łowicz, Powstańców 4B, tel. kom. 
501-608-641.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c+E, 
transport międzynarodowy PL-IT-PL, tel. 
kom. 505-083-574.

 �zatrudnię pomocników do 
prac budowlanych, tel. kom. 
697-778-557.

 �Zatrudnię fryzjera, tel. kom. 
501-389-042.

 �Zatrudnię mężczyznę  
na stanowisko cukiernika/pomoc 
cukiernika. Praca od poniedziałku 
do piątku w godzinach od 18 do 2. 
cukiernia Milczarek, Dmosin Drugi,  
tel. kom. 606-799-177.

 �Zatrudnię cukiernika / osobę 
z umiejętnościami składania i 
dekorowania tortów. Praca od 
poniedziałku do piątku. cukiernia 
Milczarek, Dmosin Drugi, tel. kom. 
606-799-177.

 �APT Randstad (47) zatrudni  
do lekkiej pracy na produkcji  
w nowej hali, 3 zmiany,  
Stryków, darmowy dojazd,  
wysoka stawka, tel. kom.  
603-207-005, 501-327-839.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c+E,  
w ruchu międzynarodowym,  
tel. kom. 782-978-573.

 �Zatrudnię solidnego kierowcę kat. 
c+E, tel. kom. 514-499-982.

 �Montażystę reklam, bram  
i automatyki, prawo jazdy kat. B,  
tel. kom. 602-390-809,  
michal@ekolo.pl.

 �Restauracja przyjmie do pracy  
na stanowisko: kelner-sprzedawca,  
cV proszę składać: łowicz,  
Kozia 11/15, tel. kom. 605-659-207.

 �Zatrudnię ślusarza, spawacza, 
możliwość przyuczenia,  
tel. kom. 605-370-015.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c,  
tel. kom. 601-297-797.

 �Przyjmę pracownika do grupy 
remontowej, tel. kom. 600-240-752.

 �Zatrudnię kierowców kat. c+E  
w transporcie międzynarodowym, 
bardzo dobre zarobki, 3x weekendy 
wolne, tel. kom. 782-223-211.

 �monterzy g/k, szpachlarze  
(z prawem jazdy kat. B),  
tel. kom. 500-027-261.

 �Młodą, energiczną osobę do pracy  
w łowiczu, tel. kom. 501-061-306.

 �Zatrudnię szwaczki, praca 
całoroczna, dzianina, tel. kom. 
602-766-628.

 �Zatrudnię cieśli, pracowników 
budowlanych, pomocników,  
tel. kom. 608-431-759.

 �zatrudnię kierowcę kat. C+E 
(łódzkie, mazowieckie), 
 tel. kom. 691-535-547.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c+E  
w transporcie krajowym, naczepa 
chłodnia, dobre zarobki,  
tel. kom. 608-067-847.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c+E 
(chłodnia); wyjazdy z Tesco Teresin,  
tel. kom. 608-067-847.

 �zatrudnię dziewiarza, Strzelcew, 
tel. kom. 668-479-265.

 �zatrudnię do sitodruku, Strzelcew, 
tel. kom. 668-479-265.

 �Zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowo-remontowych, tel. kom. 
607-343-338.

 �Zatrudnię ekspedientkę,  
sklep spożywczo-warzywny,  
ul. 11 Listopada, tel. kom.  
691-715-550.

 �Firma budowlana przyjmie cieślę-
dekarza lub pomocnika, wymagane 
doświadczenie, praca od zaraz, tel. 
kom. 727-424-468.

 �Firma zatrudni brukarzy 
oraz pomocników, tel. kom. 
789-116-316.

 �zatrudnię do cięcia drzewek, 
Dmosin, tel. kom. 509-354-524.

 �Firma Polish Rendering company  
z Pszczonowa zatrudni kierowcę  
z kat. c+E, krótkie trasy, codzienny 
powrót do bazy, tel. kom. 570-335-682.

 �Przyjmę pomocnika murarza  
z łowicza lub okolic,  
tel. kom. 662-129-221.

 �Przyjmę do pracy sprzedawcę, tel. 
kom. 784-666-477.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c+E 
(chłodnia) w transporcie krajowym 
lub międzynarodowym oraz 
dyspozycyjnego kierowcę do 
załadunków/rozładunków, tel. kom. 
669-366-368.

 �Asystentka/asystent kierownika 
produkcji, Stryków, język angielski, 
niemiecki, tel. kom. 609-488-291.

 �Pracownik obsługi klienta, tel. kom. 
605-170-483.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c+E Stryków, 
tel. kom. 504-985-644.

 �Zatrudnię mężczyznę (soboty, 
niedziele), tel. kom. 501-240-510.

 �Firma Budmax zatrudni brukarzy 
i pracowników do kostki brukowej. 
Wynagrodzenie ok. 4.000 zł, tel. 
kom. 601-593-011.

 �Firma Polish Rendering company 
z Pszczonowa zatrudni operatora 
oczyszczalni, tel. kom. 535-101-614.

szukam pracy
 �Podejmę pracę jako magazynier, 

kierowca kat. B, tel. kom. 669-960-718.

 �Poszukuję pracy 3x w tygodniu, tel. 
kom. 660-027-671.

 �Sprzątanie dyspozycyjna, tel. kom. 
730-649-354.

 �Poszukuję pracy, kierowca kat. B, 
uprawnienia na koparkę i koparko-
ładowarkę, wózki widłowe, na terenie 
łowicza i okolic, tel. kom. 534-350-191.

usługi wideo
 �wideofilmowanie. Fotografia, tel. 

kom. 698-535-780.

 �wideofilmowanie, fotografowanie 
www.fotowideo.webt.pl, tel. (46) 837-79-
81, tel. kom. 606-302-466.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, tel. kom. 

698-480-048.

 �cyklinowanie, polerowanie, 
układanie parkietu, tel. kom. 
501-249-461.

 �Dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, tel. kom. 
609-846-316.

 �Docieplanie budynków, 
stropodachów granulatem 
styropianowym; kondygnacja: 1200 zł, 
tel. kom. 602-570-424.

 �usługi koparko-ładowarką, 
młotem hydraulicznym; 
koparką gąsienicową, tel. kom. 
790-606-451.

 �usługi minikoparką, tel. kom. 
608-612-013.

 �Kruszywa, piasek, żwir, ziemia 
ogrodowa. Roboty ziemne, 
wyburzeniowe, transport maszyn 
budowlanych, rolniczych, usługi 
kruszarką, tel. kom. 693-565-564.

 �Usługi minikoparką, przeciski kretem, 
tel. kom. 668-591-725.

 �Docieplenia budynków,  
elewacje, glazura, terakota,  
adaptacja poddaszy, kompleksowe 
wykończenia wnętrz. FVAT,  
tel. kom. 606-737-576.

 �Tynki maszynowe, wylewki, tanio, 
solidnie, tel. kom. 604-144-668.

 �Malowanie, tel. kom. 514-347-542.

 �Płytki, gładzie, malowanie,  
remonty, tel. kom. 729-403-698.

 �Parkiety: profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem, 
lakierowanie. Schody: cyklinowanie, 
lakierowanie, tel. kom. 607-090-260.

 �Okna: naprawa, regulacja,  
tel. kom. 609-135-411.

 �tynki tradycyjne,  
tel. kom. 537-663-191.

 �Glazura, terakota,  
tel. kom. 537-663-191.

 �łazienki, kompleksowo, 
tel. kom. 733-788-522.

 �Malowanie pomieszczeń,  
tel. kom. 733-788-522.

 �Remonty kompleksowo,  
tel. kom. 733-788-522.
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 �Podłogi drewniane, parkiety: 
układanie, cyklinowanie, polerowanie, 
lakierowanie, olejowanie.  
Schody: renowacja. Profesjonalnie, 
solidnie, tel. kom. 733-552-113, 
601-378-677.

 �www.remontystrykow.pl, tel. kom. 
663-987-289, 721-894-202.

 �Ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy i furtki, 
balustrady, wiaty, fundamenty, tel. kom. 
505-700-777.

 �Układanie kostki brukowej, krótkie 
terminy, tel. kom. 883-215-523.

 �Remonty: malowanie, gipsowanie, 
panele podłogowe, sufity 
podwieszane, tel. kom. 603-043-995.

 �Malowanie, gipsowanie, tapetowanie, 
panele, płyta G/K, wykańczanie 
poddaszy, tel. kom. 535-466-501.

 �Gładź, malowanie, glazura, terakota, 
wykańczanie wnętrz, malowanie 
elewacji., tel. kom. 609-541-373.

 �Glazura, terakota, adaptacja 
poddaszy, sufity podwieszane, 
wszelkie zabudowy, tynki mozaikowe, 
kamień dekoracyjny, gładź, malowanie, 
przeróbki elektryczne, tel. kom. 
605-562-651.

 �Malowanie, gładź, hydraulika, tel. 
kom. 515-830-969.

 �cyklinowanie bezpyłowe, tel. kom. 
504-960-515.

 �Układanie kostki brukowej, 
opaski wokół pomników, tel. kom. 
667-189-380.

 �Tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, tel. kom. 725-668-616.

 �usługi koparko-ładowarką, 
Kamaz, tel. kom. 609-661-559, 
726-480-200.

 �Malowanie, gipsowanie, gładzie, 
sufity podwieszane, glazura, 
terakota, przystępne ceny, tel. kom. 
695-263-945.

 �Malowanie, gipsowanie, panele 
podłogowe, glazura, terakota, tel. kom. 
790-294-337.

 �Glazura, terakota, gipsy, panele, 
hydraulika, itp., wolne terminy, tel. kom. 
508-313-799.

 �Gipsowanie, malowanie, panele 
podłogowe. tanio i solidnie, tel. 
kom. 664-712-854.

sprzedaż
 �Żwir (kamień) 16-35 mm  

do ogrodu, odwodnień i drenażu, 
Kopalnia Maurzyce, tel. kom. 
601-239-779.

 �Extra czarna ziemia ogrodowa, 
po obróbce mechanicznej, tel. kom. 
601-239-779.

 �Sprzedam cegłę szamotową z 
rozbiórki, około 400 sztuk, tel. kom. 
721-139-774.

 �Piec węglowy Galmet 17 kw, 
używany 3 sezony, tel. kom. 
782-865-398.

 �Tanie blachy trapezowe, dostępne 
od ręki, różne kolory, przystępna 
cena, łowicz ul. Klickiego 70, tel. kom. 
501-543-057.

usługi 
instalacyjne

 �hydraulika kompleksowo, tel. kom. 
601-818-310.

 �Anteny: montaż, instalacje, tel. kom. 
601-306-566.

 �usługi elektryczne, tel. kom. 
506-522-852.

 �Usługi elektryczne, tel. kom. 
509-838-364.

 �Usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. Złota rączka, tel. kom. 
506-891-289.

 � Instalacje elektryczne, dokumentacja, 
tel. kom. 723-125-777.

 �Drobna hydraulika, biały montaż, tel. 
kom. 535-466-501.

 �Usługi hydrauliczne, tel. kom. 
785-543-610.

 �usługi hydrauliczne, tel. kom. 
508-862-015.

usługi inne
 �Rozdrabnianie gałęzi rębakiem, 

wycinka drzew, zakrzaczeń, tel. kom. 
667-732-751.

 �wycinka drzew, usługi podnośnikami 
koszowymi 27-metrowymi, tel. kom. 
668-591-725.

 �Masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. kom. 504-070-837.

 �zespół, wokalistka, deejay, tel. 
kom. 503-746-892.

 �wycinka drzew zagrażających, 
pielęgnacja ogrodów, usługi 
alpinistyczne, tel. kom. 693-552-240.

 �Okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 �Naprawa telewizorów. łowicz, 
Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, tel. 
kom. 728-227-030.

 �Profesjonalne cięcie drzew 
niebezpiecznych, pielęgnacja zieleni i 
ogrodów, tel. kom. 782-718-483.

 �Naprawa mebli stylowych, materace 
do sypialni na sprężynach pod wymiar, 
tel. kom. 883-589-669.

 �Transport: piasek, pospółka, 
podsypka, ziemia, tel. kom. 
602-471-796.

 �wulkanizacja, sprzedaż opon 
nowych, używanych, naprawy bieżące 
przy zakupie montaż gratis, tel. kom. 
609-299-950.

 �Wycinka drzew, tel. kom. 
693-208-999.

 �Zrobię ogrodzenia oraz bramy 
do stodoły, garażu, obory, tel. kom. 
505-928-735.

 �wycinka i pielęgnacja drzew P.U. 
Bartek, tel. kom. 665-463-008.

 �Odnawianie wanien, tel. kom. 
600-979-826.

 �Pranie dywanów i tapicerki meblowo-
samochodowej w zakładzie i u klienta, 
tel. kom. 501-431-978.

 �Biuro rachunkowe, tel. kom. 
603-084-030.

 �Pomoc przy przeprowadzkach, tel. 
kom. 570-155-136.

 �Polsat, Nc+, naziemna, tel. kom. 
728-188-127.

matrymonialne
 �Poznam kobietę do 55 lat sms o 

sobie, tel. kom. 664-209-680.

 �Pani po 65 latach pozna Pana w tym 
samym wieku do stałego związku, tel. 
kom. 663-384-569.

 �Poznam panią, tel. kom. 
793-443-068.

nauka
 �Nauczyciel języka niemieckiego, 

lekcje, tel. kom. 505-256-528.

 �Nauka czytania i pisania. Problemy 
z ortografią dla uczniów szkół 
podstawowych, tel. kom. 784-686-235.

 �język angielski, niemiecki, tel. kom. 
663-684-178.

 �Matematyka, tel. kom. 791-802-482.

 �Matematyka kl. I-VI, tel. kom. 
696-740-690.

 �Angielski, profesjonalnie dzieci, 
młodzież, tel. kom. 694-515-130.

 �Korepetycje z matematyki  
dla szkoły podstawowej, gminazjum  
i średniej. Przygotowanie  
do egzaminów i matury.  
Profesjonalnie w szkole matematyki, 
os. Dąbrowskiego 24 (rampa),  
tel. kom. 577-499-553.

 �język polski, angielski,  
korepetycje, wypracowania, wszystkie 
poziomy, solidnie,  
tel. kom. 607-328-038.

 �Korepetycje: fizyka, matematyka, 
przygotowanie do matury, tel. kom. 
604-449-538.

 �Matematyka, tel. kom. 601-303-279.

 �Matematyka, tel. kom. 607-440-582.

 �Nauka języka Angielskiego jacek 
Romanowski, tel. kom. 607-440-582.

 �Korepetycje niemiecki, tel. kom. 
795-819-558.

 �Matematyka, Angielski, tel. kom. 
515-459-141.

rolnicze – kupno

płody rolne
 �Skup zboża, tel. kom. 508-471-814.

 �Kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. kom. 783-112-512.

 �Kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. kom. 607-202-732.

 �Skup zbóż paszowych: jęczmień 750 
zł, pszenżyto 730 zł, pszenica 825 zł, 
transport/załadunek, Leśniczówka k./
Soboty, tel. kom. 505-406-917.

 �Kupię zboże, tel. kom. 667-566-276.

 �Kupię owies, jęczmień, tel. kom. 
733-067-051.

hodowlane
 �Kupię byki, tel. kom. 

601-307-164.

 �Kupię jałówki, tel. kom. 
601-307-164.

 �Kupię krowy, tel. 601-307-164.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

maszyny
 �Każdego władymirca, Ursusa, tel. 

kom. 725-361-836.

 �Siewnik poznaniak do remontu 
(może być dziurawy zbiornik), tel. kom. 
664-981-618.

 �Kupię c-328, c-330, c-360, c-355, 
c-380, MTZ, MF-255, T-25 władimirec 
bez dokumentów, do remontu, tel. kom. 
502-939-200.

 �Kupię ładowacz Troll, glebogryzarkę, 
talerzówkę, kosiarkę, sadzarkę, 
agregat, tel. kom. 515-710-848.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 �Siano, bele, tel. kom. 668-380-714.

 �Wysłodki buraczane z dowozem, 
tel. kom. 601-301-412.

 �wysłodki buraczane z transportem, 
tel. kom. 601-630-882.

 �Słoma, baloty 140x120, tel. kom. 
664-981-618.

 �Sianokiszonka baloty, transport, tel. 
kom. 664-981-618.

 �Marchew paszowa, łowicz, tel. kom. 
535-916-420.

 �Owies, tel. kom. 662-665-605.

 �Bele sianokiszonki, tel. kom. 
691-534-457.

 �Owies, pszenżyto, tel. kom. 
667-927-971.

 �Sadzonki truskawek Azja, 
Roxana,Vibrant, tel. kom. 663-428-181.

 �Truskawki, tel. kom. 509-853-384.

 �Siano kostki, tel. kom. 693-960-636.

 �Burak pastewny, tel. kom. 
887-361-751.

 �Ziemniaki paszowe, słoma, siano, tel. 
kom. 726-811-028.

 �Sprzedam sadzonki Roksana, tel. 
kom. 691-715-503.

 �Sprzedam pszenicę i mieszankę 
zbożową, tel. kom. 889-013-143.

 �Sprzedam słomę,  
tel. kom. 695-604-267.

 �Sadzonki truskawek odmiana 
honeoye, tel. kom. 504-292-642.

 �Sprzedam sianokiszonkę, tel. kom. 
606-569-727.

 �Sprzedam wytłoki jabłkowe  
jako pasza dla zwierząt  
gospodarskich, tel. kom.  
604-976-593, 669-204-813.

 �Kapusta kwaszona, ogórki. hurt-
detal, FVAT, tel. kom. 508-194-191.

 �Siano, słoma, owies, tel. kom. 
792-878-658.

 �jęczmień, owies, pszenżyto,  
tel. kom. 605-052-065.

 �Sprzedam sadzonki  
truskawek honeoye, tel. kom. 
697-689-853.

 �Żyto, 7 t, tel. kom. 510-514-012.

 �Sprzedam słomę, tel. kom. 
605-120-638.

 �Sprzedam prasę kostkową i maszynę 
do obrabiania cebuli, tel. kom. 
698-489-550.

 �Wysłodki z jabłek 55 zł/tona, tel. 
kom. 785-240-260.

 �Sianokiszonkę i słomę w balotach, 
tel. kom. 694-662-049.

 �Sprzedam słomę w balotach, tel. 
kom. 514-642-411.

 �Sprzedam kukurydzę suchą, okolice 
Sannik, tel. kom. 665-236-883.

 �Sprzedam truskawkę Roksana, tel. 
kom. 506-709-127.

 �Okazja, słoma, siano i mieszanka, tel. 
kom. 691-411-355.

 �Sprzedam ziemniaki paszowe, tel. 
kom. 603-754-598.

 �Żyto paszowe, tel. kom. 692-199-767.

 �Odpady marchwi, ziemniaki, tel. kom. 
514-323-077.

 �Sprzedam słomę w balotach 
120x120, tel. kom. 724-486-846.

 �Siano, bele, tel. kom. 668-380-714.

 �Baloty sianokiszonki, większa ilość, 
tel. kom. 512-831-125.

 �Pszenica, pszenżyto, siano w 
kostkach, Nieborów, tel. kom. 
607-403-261.

 �Owies, mieszanka, tel. kom. 
504-832-533.

 �Sprzedam mieszankę zbożową oraz 
siano kostka, tel. kom. 668-419-928.

 �Sprzedam sianokiszonkę baloty, tel. 
kom. 669-034-195.

 �Sprzedam siano bele, tel. kom. 
515-539-124.

 �Sprzedam ziemniak odpadowy, tel. 
kom. 502-498-184.

 �Sprzedam sianokiszonkę, siano, 
słomę, tel. kom. 662-585-814.

 �Sadzonki truskawek Roksana, Azja, 
Rumba, tel. kom. 883-237-644.

 �Sprzedam słomę i siano ze 
stodoły w małych kostkach, tel. kom. 
784-436-230.

 �Sprzedam siano, słomę, 
sianokiszonkę, zboże i 2 jałówki 
wysokocielne, tel. kom. 662-089-395.

 �Słoma ze stodoły, tel. kom. 
723-778-303.

 �Słoma w balotach, tel. kom. 
697-049-235.

 �Żyto, tel. kom. 600-916-962.

 �Sadzonki truskawek honeoye 
i Roksana, nawadniane, tel. kom. 
724-551-112.

 �Mieszanka paszowa, tel. kom. 
889-148-759.

 �Burak pastewny, tel. 600-294-397.

 �Mieszanka i słoma, tel. kom. 
783-540-986.

 �Sprzedam jęczmień jary, tel. kom. 
698-081-023.
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 �Sprzedam owies, tel. kom. 
791-502-101.

 �Sprzedam jabłka na zimę 0,75 gr, tel. 
kom. 534-950-675.

 �Mieszanka z przewagą owsa, tel. 
kom. 692-225-517.

hodowlane
 �Sprzedam prosiaki, tel. kom. 

570-513-525.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, tel. 
kom. 721-347-722.

 �jałówki cielne, wycielenie: 
styczeń, obora pod oceną, tel. kom. 
510-099-950.

 �Sprzedam prosięta, tel. kom. 
665-407-122.

 �Sprzedam dwie krowy, tel. kom. 
515-368-635.

 �Sprzedam krowę wysokocielną, tel. 
kom. 669-356-363.

 �Sprzedam 2 lochy, młode, prośne, 
tel. kom. 536-602-532.

 �Sprzedam jałówkę na ocieleniu, tel. 
kom. 608-532-119.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, tel. 
kom. 510-845-858.

 �Dwie cieliczki typu mięsnego 
do chowu opasowego, tel. kom. 
695-197-672.

 �Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
785-641-260.

 �jałówka cielna, wycielenie:  
początek grudnia, tel. kom. 
607-889-775.

 �jałówka po wycieleniu, tel. kom. 
530-306-673.

 �Byczki większe, tel. kom. 
794-970-444.

 �cielaki, tel. kom. 661-460-987.

 �Krowa siwo-biała, 2 cielak,  
termin wycielenia 10.11, tel. (46) 861-08-
51, tel. kom. 517-928-905.

 �Sprzedam prosiaki, 23 szt., tel. kom. 
664-196-280.

 �Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
536-880-865.

 �Sprzedam samce pawie, tel. kom. 
515-539-124.

 �Dojenie krów, tel. kom. 726-811-028.

 �Sprzedam kuca z siedzeniem, 
tel. (24) 277-72-79.

 �Sprzedam kaczki rosołówki białe 
około 50 sztuk, tel. (24) 285-41-86, po 
18.00.

 �Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
601-328-131.

 �Sprzedam byczki, tel. kom. 
511-611-296.

 �jałówka na ocieleniu, czerwona 
Simental 3.12, tel. kom. 728-245-985.

 �Prosięta, tel. kom. 510-259-018.

 �Sprzedam prosięta 7 sztuk, tel. kom. 
695-761-311.

 �Sprzedam 10 prosiąt, Kalinów koło 
Głowna, tel. kom. 505-598-207.

 �jałówka hodowlana, wysokocielna, 
tel. kom. 604-948-641.

 �Prosiaki duże, tel. kom. 660-934-882.

 �Dwie jałówki na wycieleniu, 17 
listopada, tel. kom. 732-797-792.

 �jałówka wysokocielna, tel. kom. 
608-106-614.

 �jałówka hF, wycielenie: 20.11.2018, 
tel. kom. 515-837-676.

maszyny
 �Agregat uprawowo-siewny 2.7 metra 

z walcem packera i hydropakiem 
z 2013 roku oraz pług 4-skibowy 
zagonowy z 2004 roku, tel. kom. 
609-541-340.

 �Przyczepę rolniczą 3,5 t., wywrotkę, 
tel. kom. 888-927-208.

 �Prasa kostkująca Sipma, 
glebogryzarka, łuskarka do bobu,, tel. 
kom. 664-173-486.

 �Sprzedam automatyczną łuskarkę 
do bobu, tel. kom. 790-575-493.

 �ciągnik Fendt 515c 1998 rok, 150 
KM, 8.700 MTG, stan dobry;, tel. kom. 
662-004-676.

 �ciągnik john Deere 6430 2011 rok, 
120 KM, 970 MTG, stan bdb, tel. kom. 
662-004-676.

 �Pług 2-skibowy, tel. kom. 
601-692-105.

 �Siewnik poznaniak, pług, wielorak, 
przyczepa, kultywator, wałki do 
agregatu, tel. kom. 509-853-384.

 �T-25, pług 2-skibowy  
Grudziądz, brony, tel. kom. 
502-322-564.

 �Sprzedam talerzówkę, tel. kom. 
696-274-457.

 �Sprzedam traktor z turem MF 275/ 
Ursus 4512, tel. kom. 506-609-999.

 �Kombajn bizon 1986 rok, sprawny; 
kopaczka do warzyw, tel. kom. 
510-099-950.

 �Sprzedam wóz przerobiony na 
platformę, tel. kom. 605-112-529.

 �Śrutownik walcowy, tel. kom. 
693-116-346.

 �Zgrabiarka 7-ramienna, siewnik 23 
rurki, tel. kom. 793-690-539.

 �Sprzedam ciągnik c-385, tel. kom. 
694-657-883.

 �Pługi obrotowe 3 i 4-skibowe 
Kverneland na resorze, tel. kom. 
605-884-584.

 �Rozrzutnik 10 ton z nadstawkami, 
kombajn Anna, tel. kom. 
721-169-137.

 �części używane do c-328, c-330, 
c-360, c-380, c-355, MTZ, T-25 
władimirec, tel. kom. 880-353-819.

 �Sprzedam deszczownię, tel. kom. 
504-292-642.

 �Przyczepa wywrotka, 4 t, 
garażowana, 1986 rok, stan bdb, 
11.000 zł, tel. kom. 724-262-800.

 �ciągnik c-360, przyczepa 3,5 
t., rozrzutnik, agregat, okolice 
Śleszyna, tel. kom. 509-894-351.

 �Siewnik poznaniak, tel. kom. 
888-761-255.

 �Beczka asenizacyjna 4.000 l, stan 
bdb, tel. kom. 600-523-438.

 �Samozbierająca jugosławianka, 
podajnik do belek, ładowacz 
hydrauliczny, tel. kom. 693-093-631.

 �Rozsiewacz nawozów, rozrzutnik 
obornika, samozbierającą 
jugosławiankę, tel. kom. 
693-552-221.

 �ładowacze czołowe do 
Ursus c-330, c-360, 3512, T-25 
hydrauliczne lub na linkę, tel. kom. 
608-686-489.

 �Sprzedam kombajn Bolko, tel. 
kom. 514-642-411.

 �Sprzedam c-360, tel. kom. 
607-645-243.

 �Rozrzutnik 1-osiowy do remontu, tel. 
kom. 783-131-955.

 �Kombajn ziemniaczany hassia, 
sortownik do ziemniaków, sadzarka, 
pług 3-skibowy, dojarka, tel. kom. 
510-297-491.

 �Sprzedam ciągnik c-360, siewnik 
Nordsten, przyczepa, tel. kom. 
509-652-840.

 �Prasa Unia Samarol łańcuchowo-
walcowa, tel. kom. 660-096-236.

 �ciągnik c-330, Daewoo Matiz, 
opryskiwacz, tel. kom. 667-372-209.

 �Zetor Proxima 8441 2006 rok, 
klima, rewers 40 km; kombajn 
zbożowy Deutz-Fahr M1080, tel. kom. 
511-241-504.

 �Samozbierająca jugosłowianka, 
agregat prądotwórczy, tel. kom. 
660-172-279.

 �Sprzedam pilnie rozrzutnik obornika, 
tel. kom. 721-341-649.

 �Kombajn Anna, stan bdb., tel. kom. 
602-648-497.

 �Sprzedam siewnik i kosiarkę 
rotacyjną, tel. kom. 607-809-288.

 �Sprzedam ciągnik c-360 do 
remontu, tel. kom. 602-582-405.

 �Sprzedam c-360, tel. kom. 
721-386-661.

 �Pług 3 (2+1), stan dobry, tel. kom. 
691-753-414.

 �Deszczownia, tel. kom. 693-531-562, 
782-667-551.

 �Kombajn Anna, sortownik do 
ziemniaków, pług 2-skibowy, wycinak 
do kiszonek, tel. kom. 692-365-635.

 �ciągnik T-25A, tel. kom. 782-718-741.

inne
 �Obornik bydlęcy z dowozem, tel. 

kom. 726-121-861.

 �Obornik bydlęcy, tel. kom. 
693-157-117.

 �Plandeki siatkowe (banery), tel. kom. 
603-809-795.

 �Sprzedam wagę do żywca, 
kultywator, brony, opiełacz, tel. kom. 
721-347-742.

 �wałki rozrzucające rozrzutnika 
Fortschritta T088, tel. kom. 
692-146-594.

 �Dojarka przewodowa  
westfalia, schładzalnik Frigomilk, 
likwidacja gospodarstwa,  
tel. kom. 798-020-735.

rolnicze - usługi
 �Białkowanie obór, tel. kom. 

518-168-598.

 �Naprawa ciągników,  
maszyn rolniczych, sprzętu 
budowlanego, samochodów 
ciężarowych, tel. kom. 
510-809-025.

 �Transport maszyn rolniczych, 
kombajnów zbożowych, tel. kom. 
665-734-042.

 �Okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 �Siew zbóż zestawem uprawowo-
siewnym, talerzowym, pneumatycznym, 
tel. kom. 606-294-284.

 �Piaskowanie z dojazdem, tel. kom. 
518-168-598.

 �Przewóz wytłoków z jabłek  
i buraczanych, tel. kom.  
604-457-742, 604-215-532.

 �Dojenie krów, tel. kom.  
726-811-028.

zwierzęta

sprzedaż
 �Suczka maltańczyka, tel. kom. 

608-815-516.

 �Szczenięta owczarka 
niemieckiego, długowłose  
oraz dorosłe suki, tel. kom. 
504-202-526.

 �Sprzedam kaczki rosołowe, tel. 
kom. 696-375-777.

 �Pieski chihuahua, tel. kom. 
600-915-738.

 �Sprzedam bażanty  
polne z tego roku, tel. kom. 
603-972-528.

 �Owczarek niemiecki, 3-miesięczny 
szczeniak, tel. kom. 725-368-799.

 �Klatki, króle, tanio, tel. kom. 
531-467-981.

 �Sprzedam karpia, bąka, tel. kom. 
507-421-393.

 �Owczarki niemieckie, szczeniaki, 
podpalane, tel. kom. 506-641-866.

 �Oddam kotki, tel. kom. 
667-574-682.
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informacje
 � Infolinia PKP Intercity 703 200 200, 

Koleje Mazowieckie 22 364 44 44, łódzka 
Kolej Aglomeracyjna (42) 205 55 15

 � Informacja PKS 46-837-38-13
 �Krajowe Biuro Numerów 118-913
 �międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
 �Rozmowy krajowe – zamawianie 

19050 (koszt 1,07 zł z VAT)
 �Rozmowy międzynarodowe – zama-

wianie 19051 (koszt 1,07 zł z VAT)
 �Awarie tel. stacjonarnych – zgłoszenia: 

801 505 505
 �Biuro zleceń 19497 (zamawianie budze-

nia, przypominanie o terminie załatwienia 
sprawy, przekazywanie życzeń itp.).

telefony
 �  taxi osobowe: 46-837-34-01; 46-191-91; 

46-830-05-00; 606-486-555; 600-508-308; 
Dworcowa: 602-774-552

 �taxi bagażowe: 46-837-35-28 
 �Powiatowy urząd Pracy: 46-837-04-20
 �Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat 46 837-59-02
 �urząd miejski: sekretariat 46-830-91-51 
 �urząd Skarbowy: centrala 46 837-43-

58, 46-837-32-38, sekretariat 46-837-80-28 
 �zuS 46-830-17-12
 �Łowickie Stowarzyszenie Abstynenc-

kie „Pasiaczek” łowicz, ul. św. Floriana 7, 
tel. 46-837-66-92, pon.-pt. godz. 16.-20.00.

 �Grupa AA „Łowiczanka” spotkania  
przy Klubie Pasiaczek czw. godz. 19.00. 

 �Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie (siedziba Stowarzyszenia 
„Nadzieja” ul. Podrzeczna 3a),  
tel. 46-830-03-63, czynny: 16.00-19.00.

 �Gminna Grupa Abstynencka  
w Bielawach, spotkania w czwartki 
w godz. 10-11. Informacji udziela UG Biela-
wy w czwartki w godz. 8.00-10.00.

 �Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach, (problem przemocy)  
czynny: pt. 16-18 tel. 46-838-33-11.

 �Samopomocowa Grupa Abstynencka 
„Nie ma mocnych” w zdunach 
(siedziba GOK), czw. godz. 18.00.

dyżury przychodni
 �Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h). 

 �Poradnia Leczenia uzależnień,  
ul. Ułańska 28, tel.46-837-37-07

 �Poradnia zdrowia Psychicznego  
ul. 3 Maja, tel. 46-837-33-07

pogotowia
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Straż pożarna 998 alarmowy
 �Policja 997 alarmowy
 �Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 �ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym, czynna od pon.-pt. godz. 
14.00-22.00 pod bezpłatnym numerem 
telefonu 116 123; www.116123.edu.pl

 �Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16

 �Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 �Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 �Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 �Warsztat konserwatorski  

łSM 46-837-65-58
 �Gaz butlowy: 516-053-554, 697-

649-492, 46-837-84-40, 46-837-16-16, 
46-837-66-08, 46-837-41-02, 46-837-30-30, 
46-837-20-37, 46-838-36-36, 509-887-080; 
46-837-47-77, 46-837-44-44

 �zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85, 
46-837-07-10, 46-837-20-22, 46-837-26-74, 
46-838-72-62, 602-131-698

 �Lecznice dla zwierząt:  
ul. Starościńska 5, tel. 46-837-52-48, 
ul. chełmońskiego 31, tel. 46-837-35-24, 
ul. Krakowska 28, tel. 46-830-22-86,  
łyszkowice, tel. 46-838-87-19 
Bielawy, tel. 46-839-20-95

 �Wojewódzkie Centrum zarządzania 
Kryzysowego w łodzi 9287; 42 664-14-09, 
42 664-14-10, 26 144-44-05

apteki
 �Łowicz – apteka całodobowa: 

ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

 �Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 

 �Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza: 7.00, 8.00, 10.00 (dla młodzieży), 
11.15 (dla dzieci), 12.30, 17.00. 

 �Bazylika Katedralna: 7.00, 9.00, 10.30, 
12.00, 18.00.

 �Kościół o.o. Pijarów: 8.00, 9.30, 11.00, 
12.30, 16.00. 

 �Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 �Kościół pw. matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00.
 �Kaplica seminaryjna: 10.00.

basen w Łowiczu 
ul. Kaliska 5, tel. 46-837-32-94

Grafik wejść na pływalnię dla posiadają-
cych karnety i kupujących bilety  
(grafik orientacyjny, dokładne informacje 
na miejscu); pon.-pt. ostatnie wejście o 21; 
sob.-ndz. ostatnie wejście o 19.00:

 �Poniedziałek, środa, piątek  
– 16.20-18.30; 19.30-22.00;

 �Wtorek, czwartek – 15.45-18.30; 
19.30-22.00;

 �Sobota – 10.30-20.00;
 �Niedziela – 9.40-20.00.

boiska i hale 
sportowe

 �Boiska orlik ul. Grunwaldzkiej 9 
w Łowiczu tel. 735-048-951

 �Boiska orlik ul. Bolimowskiej 15/19  
w Łowiczu tel. 516-031-268; czynne: 
12.00-20.00

 �Stadion piłkarski w Łowiczu ul. Starzyń-
skiego 6/8, tel. 46-837-62-08

 �Stadion wielofunkcyjny w Łowiczu  
ul. jana Pawła II nr 3, tel. 46-837-51-06

 �Hala oSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3 
w Łowiczu, tel. 46-837-51-06, czynna: 7.00-
15.00 (we wtorki 7.00– 20.00)

 �Hala oSiR nr 2 ul. topolowa 2  
w Łowiczu, tel. 46-837-09-04; czynna: 
8.00– 16.00 (czwartek 8.00-20.00) 

 �Boiska orlik przy SP nr 1 w Łowiczu 
tel. 519-130-551, czynne: pon.-pt. 12.00-
20.00, sob.-ndz. 12.00-20.00;

 �Boisko przy SP nr 4 w Łowiczu –  
tel. 46 837-36-94

 �Boisko przy Lo im. Chełmońskiego  
w Łowiczu – 46 837-42-00

 �Boisko orlik w Popowie tel. 46 895-15-36
 �SP Bąków Górny – 46 838-79-66
 �SP Bednary – 46 8386576
 �SP Kocierzew Płn. – 46 838-48-26
 �SP Stachlew – 46 838-67-29  

(tylko dla mieszkańców gminy łyszkowice)
 �SP mysłaków – 46 838-59-25
 �SP Nieborów – 46 838-56-94
 �Gimnazjum Bolimów – 46 838-03-99
 �Kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny od 8.00 do zmroku
 �Gimnazjum Łaguszew – 46 838-43-93
 �zSP Błędów – 46 838-14-76

muzea i wystawy
 �muzeum w Łowiczu ul. Stary Rynek 5/7 

– czynne codziennie oprócz poniedziałków  
w godz. 10.00-16.00 (ostatnie wejście 

15.30). Bilety: normalny 12 zł, ulgowy 7 zł, 
wystawy czasowe 3 zł, rodzinny (2 dorośli 
+ 2 dzieci do 18 r.ż.) 30 zł; na wystawy 
czasowe 3 zł; wstęp bezpłatny na wystawy 
stałe – środa. Nieczynne: 1 i 11 listopada.

„Sztuka Baroku” – stała wystawa 
rzemiosła artystycznego (meble, tkaniny, 
szkło, porcelana), malarstwa i rzeźby; 
„Historia miasta i regionu” – stała 
wystawa zabytków archeologicznych,  
militariów, portretów trumiennych, pamią-
tek powstańczych, gabinet kolekcjonera; 
„Etnografia Księstwa Łowickiego” 
– stała wystawa strojów ludowych, wycina-
nek, rzeźby, ceramiki, tkanin i eksponatów 
z dziedziny papieroplastyki; 
„Piękno w drewnie ukryte – konser-
wacja zabytków etnograficznych XIX 
– pocz. XX w. z kolekcji muzeum  
w Łowiczu” – stała ekspozycja etnogra-
ficzna w budynku muzeum, na ekspozycji 
plenerowej w skansenie przy muzeum 
oraz w skansenie w Maurzycach.
Izba Pamięci Łowickich Żydów – 
wystawa stała, ukazująca dzieje społecz-
ności żydowskiej w łowiczu, od chwili 
pojawienia się starozakonnych w mieście, 
poprzez powstanie i intensywny rozwój 
Gminy Żydowskiej, aktywny udział  
w społeczno-gospodarczym życiu miasta  
w XIX i XX w., wybuch II wojny światowej, 
aż do ostatecznej jej zagłady;
#1Nowe szycie makatki/otwarty 
konkurs – wystawa współczesnej 
kolekcji makatek, zróżnicowana zarówno 
pod względem tematów, jak i technik 
wykonania; czynna do 30 grudnia.
„Drogi do Niepodległej” – wystawa 
zdjęć i dokumentów ukazujących skom-
plikowany i trudny proces odrodzenia 
wolnej i niepodległej Polski. Wernisaż: 
niedziela, 4 listopada, godz. 16.00. 
Ekspozycja czynna do 2 grudnia. 
 �Skansen przy muzeum w Łowiczu –  

czynny do 31 października w godz. 10.00-
16.00; bilety: normalny 6 zł, ulgowy 4 zł, 
rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 15 
zł, spacerowy 2 zł; od 1 listopada do 31 
marca – czynny tylko z zewnątrz (obowiązu-
je bilet spacerowy) 

 �Łowicki Park Etnograficzny – Skansen 
w maurzycach – do 31 października czyn-
ny w godz. 9.00-16.00, od godz. 16.00 do 
19.00 zwiedzanie obiektów tylko z zewnątrz 
(obowiązuje bilet spacerowy); bilety: nor-
malny 10 zł, ulgowy 6 zł, rodzinny (2 dorośli 
+ 2 dzieci do 18 r.ż.) 28 zł, spacerowy 4 zł; 
od 1 listopada do 31 marca – nieczynny

 �muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary Rynek 20; w ofercie oprócz zwiedza-
nia muzeum: wejście na taras widokowy 
katedry (wys. 35 m), oprowadzanie po Ba-
zylice Katedralnej, projekcja 15-minutowego 
filmu o historii kościoła, jego renowacji  
i stanu obecnego, 30-minutowy koncert 
organowy i prezentacja zabytkowych orga-
nów; czynne od poniedziałku do czwartku 
w godz. 10.00-16.00, piątki i soboty w godz. 
10.00-14.00, niedziele i święta – nieczynne. 

 �  Galeria Browarna w Łowiczu,  
ul. Podrzeczna 17, tel. 691-979-262:

„matter of the Earth” – wystawa 
malarstwa prof. wandy Paklikowskiej-
-winnickiej (1911-2011)
 �Foto Art. Galeria „Ekspozycja 34” 

w Łowiczu, Galeria łowicka (wejście od 
strony ul. Stanisławskiego), wstęp wolny: 

„Namaste! Podróż do Indii i Nepalu” – 
zdjęcia łowiczanki Edyty Zawół z podróży 
do Indii – kraju pełnego kontrastów, 
tworzącego jakby dwa odrębne od siebie 
światy, gdzie bajeczne bogactwo, splata 
się ze skrajnym ubóstwem, a także do 
Nepalu, gdzie większość napotkanych 
Nepalczyków wita się pogodnym Nama-
ste!, co znaczy „pozdrawiam cię i życzę ci 
wszystkiego dobrego”.
 �muzeum Guzików w Łowiczu – eks-

pozycja 500 guzików, w tym ok. 200 sztuk 
guzików personalnych; Galeria łowicka,  
I piętro, ul. Stanisławskiego. 

 � Izba Pamięci Stanisława Klickiego 
w Łowiczu – wystawa urządzona przez 
Grupę historyczną „Kampinos” na I piętrze 
Baszty im. gen. Klickiego; czynna w niedzie-
le, w godz. 16.00-18.00. wstęp wolny.

 �miejska Biblioteka im. A. K. Cebrow-
skiego, łowicz, os. Bratkowice 3a:

„Łowicz w zbiorach biblioteki” – pre-
zentacja wydruków o łowiczu z książek 
wydanych w XIX i XX wieku. Ponadto księ-

gozbiór lovicianów (ponad 700 tytułów) 
– dostępny w czytelni. wstęp wolny.
 �„Powrót do przeszłości 1919-2014 – 

95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” – wystawa zdjęć w du-
żym formacie; Zespół Szkół Ponadgimna-
zjalnych nr 1 w łowiczu, ul. Podrzeczna 30.

 �muzeum motoryzacji, Nieborów 231a 
– czynne: od 1 maja do 31 października 
piątek, sobota i niedziela w godz. 10.00-
18.00; od 1 listopada do 30 kwietnia – po 
telefonicznym uzgodnieniu (tel. 46 838-50-
68, 501-945-960). Bilety: normalny 10 zł, 
ulgowy (dzieci i młodzież do lat 15., eme-
ryci, renciści) 7 zł, dzieci do lat 7 bezpłatnie.

 �Nieborów i Arkadia: Pałac, wystawa 
majoliki Nieborowskiej – 31 października 
czynne w godz. 10.00-16.00; od 1 do 30 
listopada w godz. 10.00-16.00 czynna 
tylko ekspozycja pałacowa, wtorek wstęp 
bezpłatny; ostatni zwiedzający wchodzą do 
wnętrz ekspozycyjnych (Pałac, Manufaktura 
Majoliki) 30 minut przed zamknięciem; od 
1 grudnia do końca lutego ekspozycje mu-
zealne – nieczynne. Bilety: Pałac, Ogród, 
Manufaktura Majoliki: 22 zł – normalny, 
13 zł – ulgowy, 50 zł – bilet rodzinny (dwie 
osoby dorosłe, dzieci do lat 18, maks. 6 
osób), 1 zł  dzieci 7-16 l; 30 zł normalny 
łączony Nieborów i Arkadia; 20 zł ulgowy 
łączony Nieborów i Arkadia; 70 zł rodzinny 
łączony Nieborów i Arkadia; 2 zł dzieci 7-16 
lat łączony Nieborów i Arkadia.

„Pamiątki przeszłość 1796-1945. 
Berlińska linia Radziwiłłów” – wystawa 
eksponatów w większości należących 
do potomków berlińskiej linii Radziwiłłów 
(portrety, miniatury, litografie, rysunki, sre-
bra, porcelana oraz licznych przedmiotów 
użytkowych); czynna do 31 października. 
 �Nieborów i Arkadia: ogrody –  

od 1 listopada do 31 marca roku następne-
go czynne od godz. 10.00 do zmierzchu. 
wstęp bezpłatny.

 �Sanniki: zespół Pałacowo-Parkowy  
czynny codziennie w godz. 7.30-22.00; 
opieka przewodnika od pn.-pt. w godz. 
8.00-15.30. Zwiedzanie pałacu pod opieka 
przewodnika: pon.-pt. w godz. 8.00-15.30; 
sob.-ndz. 10.00-18.00. Bilety do pałacu –10 
zł (normalny), 3 zł (ulgowy), dzieci do lat 6 – 
gratis. Na teren parku – wstęp wolny. 

„ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natanso-
nów i Dziewulskich” – wystawa stała 
dotycząca historii kolejnych właścicieli 
dóbr sannickich. 
„Polskie flotylle rzeczne 1918-1939” 
– wystawa plenerowa z okazji 100. 
rocznicy utworzenia marynarki wojennej, 
ze zbiorów Muzeum Marynarki wojennej 
w Gdyni. czynna do 31 października. 
„20 lat Samorządu w Sannikach” – 
wystawa plenerowa,  
czynna do 31 października. 
 �Sromów: muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich – czynne: pon.-pt. 9.-17.00, 
ndz. i święta 12.00-17.00. Sromów 11, gmina 
Kocierzew; tel. 46-838-44-72.

 �Walewice: w kompleksie można 
zobaczyć m.in. Apartament Napoleoński, 
kaplicę pałacową, poznać historię hodowli 
koni rasy półkrwi angloarabskiej. 

Pałac – do końca kwietnia zwiedzanie 
wyłącznie po wcześniejszej rezerwacji: 
tel. 693-422-684; bilety: ulgowy (ucznio-
wie, studenci do 26 lat) 10,00 zł/os.; 
normalny (dorośli) – 15,00 zł/os.
Stadnina koni – zwiedzanie indywidu-
alnie od pon. do pt. w godzinach 8.00-
14.00, po wcześniejszej rezerwacji,
grupy zorganizowane w tygodniu i w 
weekendy po wcześniejszej rezerwacji, 
tel. 693-422-684; bilety: ulgowy (ucznio-
wie, studenci do 26 lat) – 5,00 zł/os., 
normalny (dorośli) – 8,50 zł/os.
 �złaków Kościelny: obrazy matki 

Boskiej Częstochowskiej w wykonaniu 
dzieci ze Szkoły Podstawowej w Mastkach; 
wystawa w kościele pw. wszystkich Świę-
tych, czynna do odwołania.

 �Wystawa on-line: „Gloria Victis  
1863-1864. Pamięć i tradycja w 150. 
rocznicę wybuchu Powstania Stycznio-
wego na ziemi Łowickiej” – wystawa 
przygotowana na podstawie materiałów 
archiwalnych prezentowanych w 2013 r.  
w siedzibie Oddziału w łowiczu Archiwum 
Państwowego m.st. warszawy; www. 
warszawa.ap.gov.pl/powstanie/lowicz/

koncerty
 �Piątek, 2 listopada:
godz. 20.00 – Power of trinity – Klub 
hopKultura w łowiczu, ul. Podrzeczna 20.  
Bilety: 30 zł (przedsprzedaż), 40 zł 
(w dniu koncertu).
 �Sobota, 3 listopada:
godz. 17.00 – Reprezentacyjny zespół 
Artystyczny Wojska Polskiego – 
koncert z okazji 100. rocznicy odzyskania 
przez Polskę niepodległości, 100. 
rocznicy powstania 10 Pułku Piechoty 
oraz 10 rocznicy powstania Stowarzy-
szenia historycznego im. 10 PP. łowicki 
Ośrodek Kultury, ul. Podrzeczna 20. 
wstęp wolny – obowiązują bezpłatne wej-
ściówki do odbioru w kasie. Ilość miejsc 
ograniczona pojemnością sali.
 �Niedziela, 4 listopada:
godz. 19.00 – Farben Lehre + Reszta 
Pokolenia  – koncert w ramach trasy 
„Stacja wolność Tour”; Klub hopKultura 
w łowiczu, ul. Podrzeczna 20. Bilety 30 zł 
(przedsprzedaż), 35 zł (w dniu koncertu).

Kino Fenix 
łowicz ul. Podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 �Środa, 31 października:
godz. 17.00 – Bohemian Rhapsody – 
biograficzny/dramat/muzyczny, prod. 
USA/wielka Brytania; reż.: Bryan Singer
godz. 19.00 – zwyczajna przysługa /
sala II – komedia kryminalna, prod. USA; 
reżyseria: Paul Feig; czas: 1 godz. 57 min.
godz. 19.30 – Halloween w kinie Fenix: 
„Poroniony” – horror, prod. Kanada; 
reżyseria: Brandon christensen; czas: 
 godz. 27 min.; Bilety: normalna 17 zł, 
ulgowy 15 zł, karnet na 2 seanse: 25 zł
godz. 21.15 – Halloween w kinie Fenix: 
„Suspiria” – horror, prod. USA/włochy; 
reżyseria: Luca Guadagnino; czas:  
2 godz. 32 min.; Bilety: normalna 17 zł, 
ulgowy 15 zł, karnet na 2 seanse: 25 zł
 �Czwartek, 1 listopada:
kino nieczynne
 �Piątek, 2 listopada: 
godz. 17.30 – Bohemian Rhapsody
godz. 19.00 – Suspiria /sala II
godz. 20.00 – Bohemian Rhapsody
 �Sobota, 3 listopada
godz. 17.30 – Bohemian Rhapsody 
/ sala II
godz. 19.45 – Suspiria /sala II
godz. 20.30 – Bohemian Rhapsody
 �Niedziela, 4 listopada:
godz. 17.30 – Bohemian Rhapsody
godz. 19.00 – Suspiria /sala II
godz. 20.00 – Bohemian Rhapsody
 �Poniedziałek, 5 listopada:
godz. 12.00 – Drugie spotkanie z pro-
jektem X muza: Instrukcja obsługi – 
Historia o różnych obliczach: „Śmierć 
prezydenta” – film prod. Polska, 1977, 
reżyseria: jerzy Kawalerowicz; czas: 137 
minut. Zajęcia poprowadzi wykładowca 
Akademii Filmu i Telewizji, filmoznawca – 
Grzegorz Pieńkowski. wstęp wolny.
godz. 16.30 – Suspiria /sala II
godz. 17.30 – Bohemian Rhapsody
godz. 20.00 – Bohemian Rhapsody
 �Wtorek – środa, 6-7 listopada:
godz. 17.30 – Bohemian Rhapsody
godz. 19.00 – Suspiria /sala II
godz. 20.00 – Bohemian Rhapsody

inne
 �Środa, 31 października:
godz. 16.30 i 17.45 – „Junior odkryw-
ca” – bezpłatne warsztaty pokazowe dla 
nowych osób: zaczarowany świat przy-
rody - eksperymenty, obserwacje i mnó-
stwo dobrej zabawy; Gminny Ośrodek 
Kultury w Bolimowie. Zapisy telefoniczne: 
601-694-194, www.gokbolimow.pl
godz. 20.00 – Błażej Krajewski i Rafał 
Banaś – stand up; program przezna-
czony dla widzów dorosłych; Klub hop- 
Kultura w łowiczu, ul. Podrzeczna 20. 
Bilety: 30 zł w przedsprzedaży,  
40 zł w dniu występu. 

telefony
 � Informacja: PKS 42-631-97-06
 �Policja 997 alarmowy
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �taxi w Głownie 42-719-10-14
 �Filia PuP w Głownie 42-719-20-76
 �Filia Powiatowego urzędu Pracy  

w Strykowie 42-719-84-22
 �urząd Gminy Głowo 42-719-12-91
 �urząd miejski w Głownie 42-719-11-51
 �urząd miasta-Gminy w Strykowie  

42-719-80-02
 �KRuS 42-719-95-15
 �Punkt Selektywnej zbiórki odpadów 

Komunalnych, teren ZGKiM w Strykowie 
ul. Batorego 25, czynny: wt.–pt. w godz. 
10.00-18.00 oraz w soboty 7.00-14.00.

pogotowia
 �Policja 997 alarmowy; w Głownie  

42-719-20-20; w Strykowie: 42-719-80-07
 �Straż pożarna: 998, 
 �w Głownie 42-719-10-08, 
 �w Strykowie 42-719-82-95;
 �Pogotowie ratunkowe  999 alarmowy
 �Lecznica dla zwierząt w Głownie: 

42-719-14-40, 887-894-942;  
w Strykowie: 42-719-80-24 

 �zakład pogrzebowy  
w Głownie: 42-710-71-90, 42-719-30-24;  
w Strykowie: 42-719-86-16

 �Pogotowie wodociągowe  
w Głownie 42-719-16-39

 �Pogotowie energetyczne w Strykowie 
42-719-80-10; w zgierzu 42-675-10-00.

apteki
 �Dyżury aptek w Głownie: 
środa, 31 października:  
Plac wolności 4/5, tel. 42 710-89-60
czwartek, 1 listopada:
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
piątek, 2 listopada:  
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
sobota, 3 listopada:
Plac wolności 4/5, tel. 42 710-89-60
niedziela, 4 listopada: 
Plac wolności 4/5, tel. 42 710-89-60
poniedziałek, 5 listopada:  
ul. łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
wtorek, 6 listopada:  
ul. Swoboda 17, tel. 607-680-286
środa, 7 listopada:  
ul. Zgierska 27, tel. 736-697-733
Apteki pełnią dyżury: w dni powszednie 
od zakończenia zmiany dziennej do 8.00 
dnia następnego; sob. w godz. 20.-8. dnia 
nast.; niedz. i święta 18.-8. dnia nast.
 �Dyżury aptek w Strykowie:

niedziela, 4 listopada: 
pl. łukasińskiego 15, tel. 42 719-80-85 
w godz. 9.00-14.00
 �Punkt apteczny w Popowie Głowień-
skim nr 35:  tel. 42 719-57-57,  
czynny: pon.-pt. w godz. 8.00-15.00.
 �Punkt apteczny w Bratoszewicach,  
ul. Szkolna 14, tel. 42 719-65-25,  
czynny: pon., śr., pt. 8-16, wt., czw. 8-17.

dyżury
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 �Przychodnie w Strykowie: 
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30
 �Punkt Konsultacyjny ds. uzależnień 
i Przemocy w Rodzinie: Głowno,  
ul. Kilińskiego 2 pok. nr 2, 42-719-26-46
 �Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul. Norblina 1: pon.-pt. 8.-12.00; 
Stryków, ul. Kościuszki 29, pon.-pt. 12-16

msze święte  
w niedziele i święta

 �Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00

 �Parafia św. maksymiliana w Głownie: 
8.00, 9.30, 11.30, 16.00

 �Parafia św. Barbary w Głownie:  
7.00, 9.00, 11.00, 17.00

 �Parafia Św. marcina w Strykowie: 
8:00, 9:30, 11:00, 18:00

 �Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00

wystawy
 �„Fotograficzna podróż ulicami  

Głowna. zatrzymane w kadrze”  
– wystawa z okazji 100-lecia odzyskania  
przez Polskę niepodległości, czynna do  
21 listopada, śr., godz. 15.00-18.00; Zespół 
Szkół Licealno-Gimnazjalnych w Głownie, 
ul. T. Kościuszki 10. wstęp wolny.

 �„Powrót do ogrodów Sztuk” – wystawa 
autocynkografii i monotypii henryka 
Płóciennika, czynna od pon. do pt. w godz. 
9.00-17.00; Galeria Bank&DM w Głownie, 
ul. Młynarska 5/13, I piętro (budynek 
Banku Spółdzielczego).

inne
 �Czwartek, 8 listopada:
godz. 8.-12.00 – Dyżur pracownika zuS  
– pomoc w wypełnianiu wniosków  
o świadczenia emerytalno-rentowe, przyj-

mowanie wniosków, udzielanie informacji 
na temat uzyskania prawa do świadczeń 
emerytalno-rentowych itp., zakładanie 
kont na Platformie Usług Elektronicznych 
(PUE). Urząd Miasta-Gminy Stryków,  
ul. Kościuszki 27. wstęp wolny dla miesz-
kańców miasta i gminy Stryków. 
 �Niedziela, 11 listopada:
godz. 14.00 – „transparent patrio-
tyczny na pochód 11-go listopada 
w Strykowie” – wręczenie nagród i 
dyplomów dla laureatów rodzinnego 
konkursu plastycznego z okazji 100-lecia 
niepodległości Polski; sala widowiskowa 
Domu Kultury w Strykowie, pl. łukasiń-
skiego 4.
 �Sobota – niedziela, 17-18 listopada:
godz. 12.32 (17 listopada); godz. 10.00 
(18 listopada) – XVII taneczne Wiktorie 
– przegląd zespołów tanecznych i 
solistów; hala widowiskowo-sportowa, 
przy Szkole Podstawowej nr 2 w Głownie, 
ul. Andersa 37.
 �Niedziela, 9 grudnia:
godz. 10.00-12.00 – zbiórka krwi: budy-
nek OSP, Strykowie, ul. Targowa 19. 
 �Sobota, 1 grudnia:
godz. 10.00 – XVI Przegląd Konkurso-
wy młodzieżowych zespołów Wokal-
nych i Solistów;  Dom Kultury  
w Strykowie, pl. łukasińskiego 4.  
wstęp wolny.

 INFoRmAtoR GłOwIEńSKI I STRyKOwSKI 

oFERtY PRACY
POwIATOwy URZąD PRAcy w łOwIcZU
(oferty z dnia 30.10.2018 r.)

 � Pomocniczy robotnik w przemyśle 
przetwórczym

 � Lakiernik proszkowy
 � Specjalista do spraw marketingu i handlu
 � Kucharz potraw orientalnych
 � Sprzedawca
 � Szwaczka maszynowa
 � Psycholog
 � Informatyk
 � Nauczyciel plastyki i zajęć artystycznych
 � Lakiernik proszkowy
 � Kelner
 � Kasjer - Sprzedawca
 � Pracownik gospodarczy
 � Operator maszyn przędzalniczych
 � Monter maszyn przędzalniczych
 � Sprzedawca
 � Rolnik hodowca

SKARB RoLNIKA 
NOTOwANIA Z TARGOwISKA MIEjSKIEGO 
(ceny z dnia 30.10.2018 r.)

  w łowiczu w Głownie
brokuły szt. 2,5-4,00 2,50-3,00
buraki czerwone kg 1,50-2,00 1,50
cebula  kg 1,50-2,00 1,50
czosnek szt. 0,50-2,00 1,00-1,50
fasola zielona kg 7,00 3,00
fasola żółta kg  6,00
gruszki kg 2,50-3,00 2,50
jabłka kg 1,00-2,50 1,50-2,50
jaja fermowe 15 szt. 8,00-11,00 5,50-9,00
jaja wiejskie 15 szt. 10,00-12,00 10,00-13,50
kalafior  szt. 5,00 2,50-3,00
kapusta biała  szt. 2,00-4,00 3,00
kapusta kiszona kg 5,00 5,00
kapusta pekińska szt. 5,00 -
koperek pęczek 1,00 1,00
miód 0,9 litra 30,00 30,00
marchew  kg 1,50-2,50 2,00
natka pietruszki pęczek 1,00 1,00
ogórki kiszone kg 6,00-7,00 5,00
ogórek zielony kg 6,50 7,00
papryka czerwona kg 4,00-5,00 3,80-4,00
papryka zielona kg 4,00-5,00 3,80-4,00
papryka żółta kg 4,00-5,00 3,80-4,00
pieczarki kg 8,00 4,00
pietruszka kg 6,00 5,50
pomidor malinowy kg - 6,00
pomidor szklarniowy kg 5,00-5,50 -
por szt. 2,00 2,00
rzodkiewka pęczek 1,50-2,50 2,50
sałata szt. 2,00-2,50 2,50
seler szt. 3,00 3,00
szczypiorek pęczek - 1,00
śliwki kg 2,00-3,50 -
włoszczyzna  pęczek 3,50 3,50
ziemniaki  kg 1,00-1,20 1,00

RoLNIK SPRzEDAJE 
(ceny z dnia 29.10.2018 r.)

Żywiec wieprzowy:
 � Różyce: 3,80 zł/kg+VAT
 � Domaniewice: 3,80 zł/kg+VAT
 � chąśno: 3,80 zł/kg+VAT
 � Kiernozia: 3,80 zł/kg+VAT
 � Skowroda Płd.: 4,00 zł/kg+VAT
 � Karnków: 4,00 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:
 � Skowroda Płd.: jałówki 7,50 zł/kg+VAT,  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 8,20 zł/kg+VAT;

 � Różyce: jałówki 7,00 zł/kg+VAT;  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 8,00 zł/kg+VAT.

 � Domaniewice: jałówki 7,00 zł/kg+VAT;  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 8,00 zł/kg+VAT.

godz. 19.00 – „Wolni w drodze do 
świętości” – Noc wszystkich Świętych w 
Parafii chrystusa Dobrego Pasterza  
w łowiczu, ul. jana Pawła II; w progra-
mie: wspólna modlitwa, występ scholi 
parafialnej, niespodzianki dla dzieci  
za najbardziej pomysłowe przebranie  
za wybranego Świętego.
 �Sobota, 3 listopada:
godz. 14.00 – „Pokój ich cieniom...” 
– spacer po łowickich nekropoliach: 
cmentarz katedralny; spotkanie z prze-
wodnikiem, Piotrem Zakrzewskim przy 
bramie głównej cmentarza. Na odwiedza-
nych grobach zapalone zostaną znicze 
pamięci. wstęp wolny.
 �Niedziela 4 listopada:
godz. 11.00 i 13.30 – „Świętujemy 
Niepodległą” – rodzinne warsztaty 
patriotyczne (kokardy w barwach naro-
dowych, obrazek z panoramą łowicza) i 
prezentacja eksponatów; Muzeum w ło-
wiczu, Stary Rynek 5/7; wstęp 10 zł/os.
godz. 14.00 – „Pokój ich cieniom...” – 
spacer po łowickich nekropoliach: cmen-
tarz Emaus; spotkanie z przewodnikiem, 
Krzysztofem M. wiśniewskim przy kaplicy 
cmentarza. wstęp wolny.
 �Wtorek, 6 listopada:
godz. 12.00-18.00 – mobilne muzeum 
multimedialne – archiwalne fotografie 
i dokumenty, fragmenty historycznych 
filmów, hologramy, nowoczesne animacje 
i interaktywne aplikacje dotyczące głów-
nie okresu II Rzeczypospolitej;  
Nowy Rynek w łowiczu; wstęp wolny.
 �Środa, 7 listopada:
godz. 10.00-16.00 – mobilne muzeum 
multimedialne; Nowy Rynek w łowiczu; 
wstęp wolny.
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Uczniowie z Głowna zobaczyli, 
jak pracuje się w Hiszpanii
Młodzi informatycy 
z głowieńskiego 
„Cebertowicza”  
na przełomie września  
i października spędzili 
dwa intensywne tygodnie 
na stażach u hiszpańskich 
pracodawców  
w Maladze. Udoskonalili 
umiejętności zawodowe 
i językowe, zyskali 
większą pewność siebie  
i przekonanie, że potrafią 
odnaleźć się  
w międzynarodowym 
środowisku pracy.

Było to, zdaniem dyrektor Ze-
społu Szkół nr 1 im. Prof. R.A. 
Cebertowicza Elżbiety Kołodziej, 
bardzo cenne doświadczenie dla 
młodych ludzi, a certyfikat ze sta-
żu zawodowego odbytego za gra-
nicą może w przyszłości być in-
teresującym punktem w ich CV. 
Doświadczenie to stało się udzia-
łem 10 osób, uczniów klas II, III 
i IV Technikum Informatycznego 
w ZS nr 1 dzięki temu, że szkoła 
wzięła udział w projekcie „Nowa 
perspektywa – międzynarodowa 
mobilność edukacyjna” w ramach 
Programu Erasmus+ dla sektora 
kształcenia zawodowego. Partne-
rem szkoły w realizacji tego pro-
jektu był Związek Młodzieży 
Wiejskiej w Warszawie. 

Warunkiem udziału uczniów 
w zagranicznym stażu było dobre 
opanowanie przedmiotów zawo-

dowych oraz języka angielskiego, 
a także ukończenie 18 lat. Z „Ce-
bertowicza” do udziału w projek-
cie zakwalifikowało się siedmiu 
uczniów i trzy uczennice Techni-
kum Informatycznego, a kolejna 
dziesiątka – tym razem z Techni-
kum Logistycznego – wyjedzie 
na staż do Hiszpanii na przełomie 
lutego i marca 2019 r. Wrześnio-
wy wyjazd do Malagi poprzedził 
40-godzinny kurs języka angiel-
skiego zawodowego oraz nie-
zbędnego do komunikacji w sy-
tuacjach takich jak: porozumienie 
się z pracodawcą, zakupy, zwie-
dzanie, odprawa na lotnisku czy 
orientacja w terenie. Opiekunką 

stażystów, która poleciała z nimi 
do Malagi, została dyrektor „Ce-
bertowicza” Elżbieta Kołodziej,  
a poza tym w edukacyjnej wypra-
wie towarzyszyły im jeszcze dwie 
grupy stażystów wraz z opiekuna-
mi z dwóch innych szkół technicz-
nych z powiatu (z Bratoszewic  
i Ozorkowa), a także koordyna-
torka z ZMW w Warszawie. Na 
miejscu ich pobyt i staże organizo-
wali przedstawiciele partnerskie-
go stowarzyszenia z Hiszpanii. 

Po zakwaterowaniu w ośrodku 
położonym na obrzeżach centrum 
Malagi, młodzieży wskazano pra-
codawców, u których mieli odby-
wać staże. Niektóre firmy mieści-

ły się na tyle blisko, że stażyści 
chodzili do nich pieszo, ale do nie-
których trzeba było dojechać ko-
munikacją miejską. 

Młodzi informatycy z Głow-
na trafili do: centrum informa-
tycznego (Cyber Plaza), serwisu 
komputerowego, firmy poligra-
ficznej, czy firm wynajmujących 
nieruchomości oraz salonu samo-
chodowego (oferującego sprze-
daż i wynajem aut). W ramach 
zadań zleconych im przez hisz-
pańskich pracodawców tworzyli 
strony internetowe i pozycjonowa-
li je, wstępnie diagnozowali awa-
rie sprzętowe i zajmowali się ob-
sługą klientów. 

Z językiem nie mieli proble-
mów, gdyż w turystycznej Ma-
ladze angielski jest znany po-
wszechnie, zwłaszcza wśród 
młodych przedsiębiorców i ich 
pracowników. W ciągu 2 tygodni 
uczniowie zdołali też nauczyć się 
często używanych zwrotów i słów 
po hiszpańsku, a w razie potrzeby 
korzystali z translatora. 

kompetentni  
i komunikatywni
Z 10-osobowej grypy uczniów 

„Cebertowicza” biorących udział 
w projekcie mieliśmy okazję po-
rozmawiać z Aleksandrą i Kac-
prem z klasy IV TI. Obydwoje są 
bardzo zadowoleni z wyjazdu. Ola 
wraz z koleżanką z klasy III trafi-
ła na staż do firmy wynajmującej 
w Maladze apartamenty obcokra-
jowcom. W pracy programowała 
pocztę, nanosiła lokalizacje apar-
tamentów na mapy i obsługiwała 
klientów. Porozumienie się z nimi 
i z pracodawcą w języku angiel-
skim nie stanowiło problemu. Ola 
zaobserwowała bardzo ekspresyj-
ny styl pracy Hiszpanów – głośny, 
pełen dynamiki. 

Po zakończeniu stażu została 
wraz z koleżanką zaproszona na 
kolację do domu szefa, którego 
żona przygotowała różne lokal-
ne przystawki, m.in, guacamole 
z ostrymi chipsami i tapas, a da-
niem głównym była wyśmienita 
pizza. 

Tamta kolacja bardzo Polkom 
smakowała, natomiast nie wszyst-
ko, co serwowano im w ośrodku 
lub w barach w czasie pobytu było 
równie dobre, bo kolacje czasem 
okazywały się zbyt tłuste. Gene-
ralnie Ola ocenia wyjazd bardzo 
pozytywnie w kontekście przeła-
mania barier w komunikacji z ob-
cokrajowcami oraz zdobycia do-
świadczeń zawodowych. 

Jej kolega z klasy, Kacper,  
w pojedynkę trafił na staż do firmy 
Cyber Plaza. Początkowo obawiał 
się kłopotów z porozumieniem 
z pracodawcą, ale niepotrzebnie. 

Zarówno właściciel, jak i jego 
28-letni syn mówili po angielsku. 
Byli przyjaźnie nastawieni i wiele 
nauczyli Polaka, do którego zadań 
należały m.in. obsługa kafejki in-
ternetowej, drukowanie i kserowa-
nie dokumentów, diagnozowanie 
awarii sprzętu i drobne naprawy.

Stażystów w miejscach pracy 
odwiedzali ich opiekunowie (każ-
da osoba miała w czasie pobytu 
co najmniej 2 takie niezapowie-
dziane wizyty), którzy zasięga-
li wiedzy o przebiegu stażu m.in. 
w rozmowach z pracodawcami 
(również opiekunowie musieli po-
rozumiewać się komunikatywnie 
w języku angielskim).

nie tylko nauka i praca
Wyjazd do Hiszpanii obfitował 

także w atrakcje natury turystycz-
nej. Staże realizowano od rana 
do obiadu, a popołudniami mło-
dzież miała zorganizowane dalsze 
wycieczki i spacery po okolicy. 
Dzięki temu uczestnicy projektu 
poznali uroki Malagi (starówkę, 
fortyfikację Alcazaba, muzeum 
Pisassa), zażywali morskich ką-
pieli (temperatura w czasie ca-
łego pobytu nie spadała poniżej 
26 stopni C), zwiedzili też m.in. 
Grenadę, poznali lokalną kulturę  
i kuchnię.  ewr

Wyjazd do malagi w ramach Programu Erasmus+. Uczniowie szkół technicznych, m.in. ZS nr 1 w Głownie, 
przy pomniku Pabla Picassa w hiszpańskiej Maladze. 

Warszawa – Głowno | Lech Kowalski 

Trzy złote medale dla seniora – olimpijczyka
Lech Kowalski, pochodzący 
z Głowna przedsiębiorca 
i podróżnik, na II 
Warszawskiej Olimpiadzie 
Seniorów zdobył trzy 
złote medale, a nagrody 
rzeczowe w postaci sprzętu 
sportowego przekazał 
głowieńskim szkołom. 

Olimpiada Seniorów, zorgani-
zowana przez Urząd Miasta Sto-
łecznego Warszawy i TKKF Cho-
miczówka, odbyła się 30 września 
na stadionie Polonii i wraz z ma-
ratonem wpisała się w Europejski 
Tydzień Sportu. W II Olimpiadzie 
Seniorów uczestniczyło ponad 
1300 zawodników. Z obserwacji 
jej uczestnika, Lecha Kowalskie-
go, wynika, że najliczniej obsa-
dzoną konkurencją było pchnięcie 
kulą, a wyłonienie jej zwycięzców 
w trzech grupach wiekowych za-
jęło ponad 3 godziny.

Do startu w tegorocznej Olim-
piadzie Lech Kowalski przygoto-
wywał się od lipca. Operacja bio-
dra, której poddał się w grudniu 

2017 r., wykluczyła go z uczest-
nictwa w skoku w dal, ale nie  
z innych konkurencji. Udział  
w sportowej imprezie zakończył 
się dla niego sukcesem – zdoby-
ciem 3 złotych medali: w sprin-
cie na 60 metrów, pchnięciu kulą 
i wioślarskim energometrze (prze-
płynął 203 metrów w 60 sekund!). 

– Odbierając medale, otrzyma-
łem drobne upominki. Przeka-
załem je dzieciom z mojej ulicy. 

Te większe – piłki do siatkówki, 
takie same jakimi grano na mi-
strzostwach w Turynie, przekaza-
łem klubom uczniowskim szkół 
w Głownie, gdzie przed laty po-
bierałem nauki – relacjonuje Lech 
Kowalski. Piłki trafiły do SP nr 1 
(której dyrektorem przez II wojną 
światową był ojciec Lecha Kowal-
skiego – Bohdan Kowalski) oraz 
do Zespołu Szkół Licealno-Gim-
nazjalnych.  oprac. ewr

Głowno | Sekcja Emerytów i Rencistów ZNP

Praca w oświacie była ich pasją
dokończenie ze str. 3

Natomiast na spotkaniu  
w Głownie odznakę za 50-letnią 
działalność związkową odebrała 
Alina Dick, a kolejna odznaczona 
– Krystyna Florczak, nieobecna 
18 października, otrzyma ją nie-
co później. 

Tradycyjnie uroczystość z oka-
zji dnia Edukacji Narodowej stała 
się okazją do oficjalnego podzię-
kowania za pracę zawodową na-
uczycielom i pracownikom obsłu-
gi placówek oświatowych, którzy 
w tym roku przeszli na emerytu-
rę. Tym razem były to panie: Ewa 
Zarębska z i Elżbieta Kazierska  
z Miejskiego Przedszkola nr 2 
oraz Mariola Kędzierska i Alek-
sandra Milczarek z Miejskiego 
Przedszkola nr 1. Świeżo upieczo-
ne emerytki zaproszono do wstą-
pienia w szeregi sekcji. 

Bardzo miłym elementem paź-
dziernikowych spotkań z okazji 
Dnia Nauczyciela jest obdarowa-
nie drobnymi upominkami i ży-
czeniami tych spośród członków 
SEiR ZNP w Głownie, którzy  
w bieżącym roku obchodzą okrą-

głe rocznice urodzin. Tym razem 
było to 14 osób: Jadwiga Bance-
rowska, Adela Binias, Mieczy-
sława Dałek, Karol Gabara, Bar-
bara Krupińska, Maria Kulik, 
Helena Madra, Lech Nowak, Da-
niela Rembowska, Wanda Sie-
dlecka, Teresa Spychała, Kazi-
miera Szczepaniak, Małgorzata 
Tadeusiak i Teresa Zgierska. 

W części artystycznej spotkania 
wystąpił sekcyjny chór Słonecz-
ny Krąg pod kierunkiem Mirosła-
wa Chaberskiego, a Karol Gaba-
ra wygłosił satyryczny monolog. 
Niespodzianką dla uczestników 
uroczystości był taneczny występ 
obsypanej nagrodami turniejowej 
pary Aleksandry i Marka Markie-
wiczów.  ewr

Ola ocenia wyjazd 
bardzo pozytywnie 
w kontekście 
przełamania 
barier  
w komunikacji  
z obcokrajowcami 
oraz zdobycia 
doświadczeń 
zawodowych. 
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odwiedziny w zSLG. Lech Kowalski (pośrodku), zdobywca 3 złotych 
medali na II Olimpiadzie Seniorów, przekazał piłkę klubowi sportowemu. 
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Spotkanie emerytowanych pracowników oświaty. Na zdjęciu 
członkinie sekcyjnego chóru Słoneczny Krąg. 
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Niesułków | wspomnienia z obozów koncentracyjnych 

Piekło, o którym nie można zapomnieć
Zdjęcia, ukazujące 50 tysięcy ludzkich widm, pamiątki z czasów zagłady,  
a na zakończenie film, opisujący dzień z życia więźnia – z takich elementów 
składała się żywa lekcja historii, w jakiej wzięli udział mieszkańcy Niesułkowa.  
O doświadczeniu piekła obozu koncentracyjnego opowiedział im Piotr Firkowski  
– syn więźnia obozów zagłady, Mirosława Firkowskiego. 

Wydarzenie odbyło się w pią-
tek, 26 października, w Domu 
Kultury w Niesułkowie. Kontynu-
ujący ojcowską misję edukacyjną 
Piotr Firkowski przedstawił zgro-
madzonym historię niemieckich 
obozów koncentracyjnych, której 
obraz zapisał się we wspomnie-
niach jego ojca. Do popularyzacji 
wiedzy o przeszłości dąży on re-
alizując wolę zmarłego, któremu 
zależało, by ludzie pielęgnowali 
pamięć o tamtych wydarzeniach, 
zaś swoją wiedzę przekazywa-
li kolejnym pokoleniom, aby do-
świadczenie zagłady nigdy nie po-
wtórzyło się już w narodzie.

– Czasu, który upływa, nie za-
trzymamy i jestem przekonany, że 

tak jest dobrze. Czas jest wspania-
łym lekarzem, który zaciera złe 
wspomnienia. Mój ojciec jednak 
zawsze powtarzał, że o tym, co się 
zdarzyło, nie można zapomnieć  
– przekonywał prelegent. 

Program wydarzenia obejmo-
wał m.in.: pokaz unikalnych zdjęć 
z czasów zagłady, prezentację pa-
miątek z okresu II wojny świato-
wej, a także wspólne wykonanie 
pieśni patriotycznych w autor-
skich aranżacjach prowadzące-
go. Zgromadzeni wykonali m.in.: 
„Modlitwę obozową”, czyli pa-
triotyczną pieśń, będącą rodzajem 
hymnu obozowego. 

Wśród wstrząsających fotogra-
fii znalazło się m.in. zdjęcie wago-

nu, którym przewożeni byli więź-
niowie. 

– W jednym przewożono około 
stu osób. Wagony nie miały ubika-
cji, a podróżowano nimi przez kil-
ka dni. Nawet na chwilę nie moż-
na się było stamtąd wydostać. Nie 
do opisania jest to, co działo się 
tam zaledwie po kilku godzinach 
– przekonywał. 

Prelegent opowiedział również 
wstrząsającą historię aresztowa-
nia swojego ojca przez gesta-
powców 12 grudnia 1940 roku. 
Wspominał, że była to mroźna 
wojenna zima, która niespodzie-
wanie na zawsze odmieniła ży-
cie jego rodziny. – Chciałbym, by 
ludzie nie traktowali mojej opo-

wieści jako legendy, lecz jako 
prawdziwe przeżycie, z którym 
człowiek musiał sobie poradzić. 

Wiem, że po to, by mogła zaist-
nieć na ten temat większa świa-
domość społeczna, muszę o tym 
mówić, pokazywać zdjęcia, przy 
których osoby wrażliwe zamyka-
ją oczy oraz opowiadać o wspo-
mnieniach ojca, spisanych przez 
niego w książce „Przez trzy ka-
cety”. Napisał ją, wierząc, że hi-
storia nie może być fałszowana 
przez kłamstwa oraz poprawność 
polityczną – zauważył.

Mówiąc o skali mordów, Piotr 
Firkowski zaprezentował wi-
dzom mapę obozów koncentra-
cyjnych, dokumentującą istnienie 
ponad 1600 obozów. W prakty-
ce mogło być ich nawet kilka ty-
sięcy, gdyż, jak zauważył mów-
ca, oprócz obozów centralnych, 
istniały również podobozy w nie-
zliczonej ilości. Dziś wiadomo, że 
sam Auschwitz-Birkenau zajmo-
wał obszar 175 ha, obejmując 45 
baraków murowanych oraz ponad 
3 tysiące drewnianych. 

Na zakończenie prelekcji zgro-
madzonych zaproszono na film 
pt.: Dzień jak co dzień”, będący 
rodzajem projekcji, w której to 
sam Mirosław Firkowski, naoczny 
świadek tzw. „wybiórki”, wciela 
się w przewodnika po obozie kon-
centracyjnym. 

– Sercem tego spotkania jest 
mój ojciec. Dzięki temu filmowi 
nadal może opowiadać o tym, co 
przeżył, mimo że odszedł przed 
czterema laty. Jestem przekonany, 
że każdy odnajdzie w tej opowieści 
siebie. Każdy z nas stracił kogoś, 
kogo pochłonęło to piekło – pod-
sumował Piotr Firkowski.  aw

Piotr Firkowski, kontynuator 
edukacyjnej misji swojego ojca 
Mirosława, jest przekonany, że  
o wydarzeniach z czasów II wojny 
światowej nie można zapomnieć. 
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Rzut oKIEm | wARSZTATy PATRIOTycZNE

W barwach biało-czerwonych. 5 października 
6-latki z Miejskiego Przedszkola nr 3 spotkały 
się z pisarką i dziennikarką Moniką Sawicką, 
autorką cyklu książek dla dzieci o przygodach 
pieska Kajtka. Pisarka odczytała przedszkolakom 
fragment jednej z części pt. „Kajtek patriota”, 
wyjaśniła pojęcia takie jak: naród, ojczyzna 
i patriota. Nawiązała też do setnej rocznicy 
odzyskania niepodległości przez Polskę, 
wyjaśniając, na czym polegały rozbiory  
i kto to był józef Piłsudski. Dzieci, biorąc udział  
w inscenizacji inscenizacji legendy o czechu, 
Lechu i Rusie, zapoznały się z historią powstania 
naszego państwa. Spotkanie zakończyło się 
zajęciami plastycznymi, podczas których powstał 
grupowy plakat małego patrioty. oprac. ewr

Głowno | Spektakl o janie Karskim

Jerzy Zelnik  
odwiedził Głowno

Znany aktor, Jerzy Zelnik, go-
ścił w Miejskim Ośrodku Kultury 
w Głownie. Poświęcony pamięci 
Jana Karskiego spektakl w jego 
reżyserii zaprezentowano miesz-
kańcom Głowna w poniedziałek, 
29 października. 

Sztuka pt.: „Blizny pamięci. 
Rzecz o Janie Karskim” przypo-
mina życiorys Jana Kozielew-
skiego, który jako emisariusz Pol-
skiego Państwa Podziemnego,  
o pseudonimie Jan Karski, infor-
mował Rząd RP na uchodźstwie 
i aliantów o tragicznej sytuacji  
w okupowanej przez Niemców 
Polsce. To właśnie z raportów 
Karskiego Zachód po raz pierw-
szy dowiedział się, że Niemcy 
przeszli do etapu bezpośredniej 
eksterminacji Żydów. 

Inscenizacja ukazana na de-
skach głowieńskiego MOK-
-u opowiadała historię bohatera 
z dwóch perspektyw: młodzień-
ca wrzuconego w wir wojennych 
działań oraz mężczyzny znajdują-
cego się u schyłku życia, do które-
go permanentnie powracają wciąż 
żywe obrazy tragicznej młodości. 

W rolę młodego Karskiego 
wcielił się aktor młodego poko-
lenia, Sebarian Ryś, będący wnu-
kiem Zbigniewa Rysia oraz krew-
nym Zofii Rysiównej, ratujących 
życie Janowi Karskiemu. W ty-
tułowej roli starszego mężczyzny 
wystąpił sam Jerzy Zelnik. 

Choć spektakl przeznaczony 
był dla widzów w każdym wie-
ku, w większości zobaczyli go 
uczniowie z głowieńskich szkół. 
Pod wpływem teatralnej refleksji 
mogli sobie oni odpowiedzieć na 
pytanie o to, czy można zmierzyć 
wartość życia ludzkiego, poświę-
cając za jednostkę wiele ludzkich 
istnień. 

Poniedziałkowe spotkanie było 
częścią wydarzeń organizowa-
nych przez Miejski Ośrodek Kul-
tury w związku z przypadającą 
niebawem setną rocznicą odzy-
skania przez Polskę niepodległo-
ści. W ramach cyklu widzowie 
zobaczyli ponadto m.in.: film „Pi-
lecki” oraz sztukę o Wincentym 
Witosie w wykonaniu Dominiki 
Figurskiej i Dariusza Kowalskie-
go.  aw

Głowno | Patriotyczny spektakl w MOK-u

Przybliżyli postać Witosa 
Dariusz Kowalski oraz 
Dominika Figurska 
wystąpili na deskach sceny 
w głowieńskim MOK-u.  
25 października głownianie 
mogli zobaczyć znanych 
aktorów w patriotycznym 
spektaklu pt.: „Sprawa 
Polski jest najważniejsza. 
Rzecz o Wincentym 
Witosie”. 

Upamiętniająca przywódcę 
polskiego ludu sztuka przybliża-
ła widzom postać Wincentego 
Witosa, która w założeniu wspo-
mnianych twórców wydaje się 
być okryta cieniem zapomnienia. 
Inscenizacja powstała w oparciu 
o biografię oraz pamiętniki poli-
tyka. Przybliża ona kolejne etapy 
życia ludowego aktywisty: jego 
młodość, początki, a potem roz-
kwit kariery politycznej aż po 
moment pogrzebu, kiedy to za 
trumną zmarłego podążały tłumy  
z Krakowa do jego rodzinnej wsi. 

– Chcieliśmy po prostu zapro-
sić widza na spotkanie z postacią, 
której nazwisko wprawdzie wszy-
scy znają, ale poza tym cała wie-
dza o niej w społecznej świado-
mości wydaje się być ograniczona 
do kilku upraszczających skoja-

rzeń, za którymi trudno dostrzec 
żywego człowieka, niezłomny 
charakter, charyzmę i determina-
cję, które okazały się nieocenione 
w trudnych, krytycznych momen-
tach naszego państwa – napisa-
li twórcy w swoim komentarzu 
do spektaklu. Wydarzenie mia-
ło charakter edukacyjny, dlatego 
wzięli w nim udział w większości 
uczniowie głowieńskich szkół. 

– To już drugie tego typu wy-
darzenie, w którym nasza klasa 
miała przyjemność wziąć udział  
w ostatnim czasie. Oba nam się 
podobały ze względu na patrio-
tyczny charakter, korespondują-
cy ze zbliżającą się setną rocz-
nicą odzyskania niepodległości.  
W spektaklu o Witosie bardzo cie-
kawe było wykorzystanie elemen-
tów multimedialnych, np.: frag-
mentów filmów. Poza tym fajnie 
było zobaczyć z bliska aktorów, 
których znamy z telewizji – po-
wiedziała nam uczennica klasy 
maturalnej w Zespole Szkół Lice-
alno-Gimnazjalnych w Głownie. 

Patriotyczny spektakl prezen-
towany był w ramach projektu 
„Wincenty Witos. Współtwórca 
Niepodległej”. W głowieńskim 
MOK-u przygotowano go z myślą 
o zbliżającym się stuleciu odzy-
skania przez Polskę niepodległo-
ści.  aw

uczniowie z głowieńskich szkół przeżywali w MOK-u żywą lekcję historii. 
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Muszę o tym mówić, 
pokazywać zdjęcia, 
przy których osoby 
wrażliwe zamykają 
oczy oraz opowiadać  
o wspomnieniach ojca.

Piotr Firkowski
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Sanniki | Pałac i ośrodek kultury organizują 

Dwa koncerty 
patriotyczne 
Na dwa różne koncerty  
o charakterze patriotycznym 
zapraszają 10 i 11 listopada 
pałac w Sannikach oraz 
miejscowy ośrodek kultury. 
Na obydwa wydarzenia 
muzyczne jest wstęp wolny.

Pierwszy koncert pod tytułem 
„Niepodległa – Niepokorna” od-
będzie się w sali Ochotniczej Stra-
ży Pożarnej w Sannikach w sobo-
tę, 10 listopada o godz. 17. Wystąpi 
trzyosobowy zespół aktorsko-mu-
zyczny związany z łowickim Po-
gotowiem Artystycznym. Współ-
czesne i nie tylko pieśni i piosenki 
patriotyczne zaśpiewają z akom-
paniamentem własnym: Joan-
na Gałka-Walczykiewicz, jej mąż 
Marcin oraz Józef Mikicin z Ło-
wicza. – Wybór piosenek, układ 
i forma koncertu to nasz pomysł. 
To koncert nie tylko na trzy głowy, 
ale jak mówię, przede wszystkim 
na trzy serca, bo to taka tematyka 
– powiedziała nam Joanna Gał-
ka-Walczykiewicz. Zespół miał 
już okazję wystąpić z tym reper-

tuarem w kilku zakątkach Polski. 
Całość trwa ok. 70 min. 

Następnego dnia, w niedzielę 
11 listopada, w pałacu w Sanni-
kach odbędzie się koncert „Hej, 
hej, Komendancie”. Wystąpią: 
Magdalena Idzik – mezzosopran 
(ur. 1974 w Kielcach) oraz bas-
-baryton – solista Opery Narodo-
wej w Warszawie – Robert Dy-
mowski. Akompaniować im będą: 
na fortepianie Monika Polaczek-
-Przestrzelska i Maciej Przestrzel-
ski na skrzypcach. Na ten koncert 
też jest wstęp wolny, ilość miejsc 
ograniczona.  opr. mak 

Jeden z zaplanowanych 
koncertów patriotycznych 
odbędzie się w sali koncertowej 
pałacu w Sannikach. 
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Karate | IX centralny Kongres

Pińczowska gala  
z udziałem strykowian
20 i 21 października  
w Pińczowie odbył się  
IX Centralny Kongres 
Karate składający się 
tradycyjnie z trzech części.

Podczas pińczowskiego spo-
tkania w pierwszej części prze-
prowadzono wykłady naukowe,  
w drugiej Galę Sensei, a na ko-
niec odbyły się treningi połączone  
z obchodami Światowego Dnia 
Karate. W Kongresie uczestni-
czyło ponad sto kilkadziesiąt ka-
rateków z klubów Shorin-Ryu  
z terenu całej Polski, a także z są-
siadujących Czech.

Łódzkie Centrum Okina-
wa Shorin-ryu Karate i Kobu-
do „Bushi” reprezentowali m.in. 
strykowianie sensei Dariusz Ję-
drzejczak, Marcin Lewandowski, 
Daniel Jędrzejczak oraz sempai 
Wojciech Sołyga i Jakub Walak. 
Treningi nastawione były min. na 
analizę kata w zastosowaniu do 
samoobrony. Duży nacisk kła-
dziono na użycie techniki łokci  
i kolan w zwarciu. Karatecy 
szykują się teraz do zawodów  
w Mielcu, gdzie od wielu lat mają 
w zwyczaju zdobywać worek me-
dali i pucharów i w tym roku mają 
nadzieję na powtórkę.  wp

Pokaz bunkai podczas Konregsu Karate w Pińczowie.

Piłka nożna | 10. kolejka A-klasy

Błękitni gonią lidera, Iskra nadal na szarym końcu
Powoli zbliżamy się do końca 

rundy jesiennej sezonu 2018/2019 
w rozgrywkach A-klasy, gr. II  
i III. Na dobrej pozycji znajdują się 
Błękitni Dmosin, z kolei w fatal-
nej sytuacji są piłkarze OSP Iskry 
Głowno.

Podopieczni grającego trene-
ra Dawida Ślązaka wykorzysta-
li potknięcie lidera KKS Kolusz-
ki, który zremisował z łódzkim 
Milan Club Polonia 1:1. Błękitni 
zmierzyli się na własnym boisku 
z wymagającym LZS Justynów 
i po emocjonującym pojedynku 
wygrali 2:1. Dmosinianie zbliżyli 
się do Koluszek na 2 pkt., ale po-
winni chyba bardziej obawiać się 
trzeciego Włókniarza Zgierz, któ-
ry wyrasta na prawdziwego po-
twora w ostatnim czasie i po sła-
bym początku sezonu pnie się  
w górę tabeli. Zgierzanie wygra-
li 5 z 6 kolejnych spotkań i w tej 
chwili są najskuteczniejszą ekipą 
w lidze, mając tylko punkt straty 
do Błękitnych, ale też jeden mecz 
rozegrany więcej.

W gr. III B-klasy na ostatnim 
miejscu pozostaje niezmiennie 
OSP Iskra Głowno. Drużyna pod 
wodzą trenera Romana Włodar-
czyka od początku sezonu boryka 
się z problemami kadrowymi, co 
ma przełożenie na kiepskie wyni-
ki. W minionej kolejce głownia-
nie przegrali dziewiąte spotkanie  

w tym sezonie, przegrywając  
u siebie z liderem Witonianką Wi-
tonia aż 0:6. Iskra wygrała do tej 
pory tylko jeden mecz, a były to 
odległe czasy, bowiem w 2. kolej-
ce na początku września pokonała 
Dąbrowiankę.  wp 

 10. kolejka A-klasy, gr. II: wię-
cej Niż Sport łódź – Zamek Skot-
niki 2:3, Błękitni Dmosin – LZS 
justynów 2:1, czarni Smardzew 
– LKS Kalonka 5:3, Sport Perfect 
łódź – LKS Gałkówek 2:3, LKS Ró-
życa – włókniarz Zgierz 1:5, Milan 
club Polonia łódź – KKS Koluszki 
1:1, Boruta II Zgierz – pauza.

 Następna, 11. kolejka A-klasy, 
gr. II odbędzie się w dniach 3-4 
listopada: LKS Kalonka – Milan 

club Polonia łódź, Boruta II Zgierz 
– Sport Perfect łódź, KKS Kolusz-
ki – więcej Niż Sport łódź, Zamek 
Skotniki – Błękitni Dmosin, LZS ju-
stynów – LKS Różyca, LKS Gałkó-
wek – czarni Smardzew, włókniarz 
Zgierz – pauza.

1. KKS Koluszki 9 23 37-5

2. Błękitni Dmosin 9 21 27-9

3. włókniarz Zgierz 10 20 39-24

4. LKS Różyca 9 19 26-13

5. LZS justynów 10 17 35-12

6. Boruta II Zgierz 9 16 20-15

7. Milan club Polonia łódź 9 15 20-17

8. LKS Gałkówek 9 13 25-20

9. Sport Perfect łódź 9 9 25-26

10. Zamek Skotniki 10 6 19-59

11. czarni Smardzew 9 5 15-28

12. LKS Kalonka 9 3 14-54

13. więcej Niż Sport łódź 9 1 8-34

 10. kolejka A-klasy, gr. III: MKS 
Mianów – KS II Kutno 3:4, Ostrovia 
Ostrowy – Kotan Ozorków 5:2, Ko-
bra Leźnica wielka – Dąbrowianka 
Dąbrowice 1:1, OSP Iskra Głowno 
– witonianka witonia 0:6, Sazan 
Pęczniew – Malina Piątek 6:0, 
Victoria Rąbień – Świnice warckie 
5:1, Magnat Sierpów – Bzura Mło-
goszyn 0:2.

 Następna, 11. kolejka A-klasy, 
gr. III odbędzie się w dniach 3-4 
listopada: Świnice warckie – Ma-
gnat Sierpów, Dąbrowianka Dą-
browice – MKS Mianów, Malina 
Piątek – OSP Iskra Głowno, KS 
II Kutno – Victoria Rąbień, Kotan 
Ozorków – Kobra Leźnica wielka, 
LKS witonianka witonia – Ostrovia 
Ostrowy, Bzura Młogoszyn – Sa-
zan Pęczniew.

1. witonianka witonia 10 25 39-11

2. KS II Kutno 10 24 29-10

3. Victoria Rąbień 10 23 40-15

4. Ostrovia Ostrowy 10 22 33-22

5. Sazan Pęczniew 10 20 35-19

6. Bzura Młogoszyn 10 17 25-17

7. MKS Mianów  10 13 21-24

8. Kotan Ozorków 10 13 24-29

9. Kobra Leźnica wielka 10 10 16-23

10. Świnice warckie 10 9 15-30

11. Dąbrowianka Dąbrowice 10 8 17-26

12. Magnat Sierpów 10 7 15-32

13. Malina Piątek 10 6 18-43

14. oSP Iskra Głowno 10 3 9-35

Koszykówka | 1. kolejka wLK U-16, 2. kolejka wLK U-14

Świetny początek kadetek TK Basket Stryków
Koszykarki drużyny do lat 16 z klubu  
TK Basket Stryków udanie rozpoczęły 
nowy sezon 2018/2019 w rozgrywkach Ligi 
Wojewódzkiej. Podopieczne trenera Bartłomieja 
Szczepaniaka w inauguracyjnym meczu pokonały 
PTK LO Nowoczesną Edukację Pabianice.

Mecz odbył się w sobotę,  
27 października w hali MOSiR  
w Pabianicach. Strykowskie ko-
szykarki od początku przejęły ini-
cjatywę, co miało kluczowe zna-
czenie dla losów spotkania. Już  
w pierwszej kwarcie TK Basket 
zyskał sporą przewagę i na szczę-
ście potrafił udokumentować to 
punktami. Do przerwy goście pro-
wadzili dość wyraźnie 25 do 14, 
ale musieli uważać na silny zespół 
gospodarzy, który w każdej chwili 
mógł wrócić do gry. Po przerwie 
pabianiczanki rzuciły wszystkie 
siły do ataku i zaczęły odrabiać 
straty. Podopieczne trenera Bar-
tłomieja Szczepaniaka wytrzyma-
ły jednak napór PTK i ostatecznie 
dowiozły prowadzenie do końca, 
zwyciężając 49 do 44.

 PtK Lo Nowoczesna Eduka-
cja Pabianice – tK Basket u16 
Stryków 44:49 (3:11, 11:14, 16:14, 
14:10)

tK Basket u16: Iga Nalberczyń-
ska, julia Dąbrowska, Zuzanna 
Szremska – 3 pkt., Zofia Kowalska, 
Karolina Żygadło – 6 pkt., Aleksan-
dra Kowalska – 12 pkt., Zuzanna 
Lipińska – 1 pkt., Oliwia Trzmie-

lak, Lidia Piestrzeniewicz, Martyna 
Goszczyńska – 15 pkt., wiktoria 
Dębska – 2 pkt. i Oliwia Kot – 10 
pkt.

Pierwsze zwycięstwo TK Ba-
sket Stryków nie dało prowadze-
nia w tabeli, bowiem trzy inne 
zespoły wygrały większą różni-
cą punktów. W kolejnym meczu 
już dziś w środę, 31 października  
o godz. 17:00 strykowskie koszy-
karki zmierzą się w wyjazdowym 
pojedynku z Widzewem Łódź, 
który na inaugurację wysoko po-
konał w derbach ŁKS KK RMed 
Łódź 87:53.

Po raz drugi w tym sezonie na 
parkiet wyszły z kolei młodzi-
ki strykowskiego klubu. Drużyna 
TK Basket do lat 14 pod wodzą 
trenera Jacka Lewandowskiego  
w niedzielę, 28 października 
zmierzyła się przed własnymi ki-
bicami z ŁKS Koszykówką Ko-
biet Łódź. Mecz w hali Szkoły 
Podstawowej w Dąbrówce Dużej 
zakończył się niestety kolejną po-
rażką strykowianek 33:54.

Jedynie w pierwszej i ostatniej 
kwarcie gospodynie potrafiły uda-
nie przeciwstawić się rywalkom. 
Łodzianki wychodziły zwycię-

sko z każdej opresji i wygrywały 
kolejne partie, w pełni zasługując 
na ostateczny triumf. Niedziel-
ny mecz miał dwie bohaterki. Po 
stronie Strykowa była to Zuzanna 
Lipińska, która zdobyła 19 pkt.,  
a wśród ełkaesiaczek najskutecz-
niejszą koszykarką była Weronika 
Plewa z 24 pkt.

W następnej kolejce młodzicz-
ki klubu ze Strykowa podejmą na 
wyjeździe MKS Ósemkę Skier-
niewice. Pojedynek zaplanowano 
w Dzień Niepodległości na nie-
dzielę, 11 listopada w hali OSiR  
nr 3 przy ul. Tetmajera 7.

 tK Basket u14 Stryków – ŁKS 
Koszykówka Kobiet Łódź 33:54 
(11:12, 7:18, 9:17, 6:7)

tK Basket u14: Zofia Kowalska 
– 2 pkt., jagoda Szychowska, ju-

lia Dąbrowska – 4 pkt., Lidia Klotz, 
Karolina Żygadło – 2 pkt., julia 
Szydlik, Zuzanna Lipińska – 19 
pkt., Alicja wiśniewska, Zuzanna 
Deptuła – 4 pkt., weronika Szy-
chowska – 2 pkt.

Warto również dodać, że nowy 
sezon zainaugurowali także naj-
młodsi adepci koszykówki ze 
strykowskiego klubu. W ramach 
Mini Basket Ligi gracze Stryko-
wa rozgrywali po trzy spotka-
nia, w których wykazali się wiel-
kim charakterem i walecznością. 
Chłopcy pod nazwą Wilków wy-
grali wszystkie mecze, pokonując 
Śnieżne Pantery, Tygrysy i Bo-
ciany, dzięki czemu zajęli 1. miej-
sce w Turnieju. Z kolei dziewczę-
ta Wilczyce ze Strykowa odniosły 
zwycięstwo nad Tygrysicami oraz 
uległy Panterom i Bocianom.  wp

 1. kolejka WLK u-16: widzew 
łódź – łKS Koszykówka Kobiet 
RMed łódź 87:53, MUKS Bełcha-
tów – KKS Pro-Basket Kutno 53:69, 
PTK Liceum Sportowe Pabianice – 
UKS Basket Aleksandrów łódzki 
98:36, PTK LO Nowoczesna Edu-
kacja Pabianice – TK Basket U16 
Stryków 44:49.

1. PTK LS Pabianice 1 2 98:36

2. widzew łódź 1 2 87:53

3. KKS Pro-Basket Kutno 1 2 69:53

4. tK Basket u16 Stryków 1 2 49:44

5. PTK LONE Pabianice 1 1 44:49

6. MUKS Bełchatów 1 1 53:69

7. łKS KK RMed łódź 1 1 53:87

8. Basket Aleksandrów ł. 1 1 36:98

 Następna, 2. kolejka WLK u-16 
odbędzie się w dniach 31 paździer-
nika – 3 listopada: KKS Pro-Basket 
Kutno – PTK Liceum Sportowe Pa-
bianice, widzew łódź – TK Basket 
Stryków, UKS Basket Aleksandrów 
łódzki – PTK Nowoczesna Eduka-
cja Pabianice, MUKS Bełchatów 
– łKS Koszykówka Kobiet RMed 
łódź.

 2. kolejka WLK u-14: TK Basket 
U14 Stryków – łKS KK łódź 33:54, 
PTK OrtoMed Pabianice – ósem-
ka Skierniewice 100:34, AKS SMS 
łódź – Basket 4Ever Ksawerów 
63:42, widzew łódź – KKS Pro-Ba-
sket APP Kutno (przełożony), PTK 
Foto ciesielski Pabianice – pauza.

1. PTK OrtoMed Pabianice 3 6 301:85

2. łKS KK łódź 2 3 80:129

3. ósemka Skierniewice 2 3 92:149

4. widzew łódź 1 2 99:20

5. Pro-Basket Kutno 1 2 95:23

6. AKS SMS łódź 1 2 63:42

7. PTK Foto Pabianice 2 2 74:163

8. tK Basket u14 Stryków 2 2 56:149

9. Basket 4Ever Ksawerów 2 2 62:162

 Następna, 3. kolejka WLK u-14 
odbędzie się w niedzielę, 11 listo-
pada: PTK Fotociesielski Pabiani-
ce – PTK OrtoMedSport Pabianice 
25:105 (awansem), KKS Pro-Ba-
sket APP Intenso Kutno – AKS 
SMS łódź, łKS KK łódź – widzew 
łódź, MKS ósemka Skierniewice 
– TK Basket U14 Stryków, Basket 
4Ever Ksawerów – pauza.
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Koszykarki tK Basket Stryków u-16 zaczęły sezon od zwycięstwa.

Najmłodsi adepci koszykówki ze Strykowa podczas MiniBasketLigi.
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Błękitni Dmosin (czarno-czerwone stroje) są wiceliderami A-klasy, gr.II.
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PRoGNozA PoGoDY | 31.10.2018 – 7.11.2018

SYtuACJA SYNoPtYCzNA: 
Pogodę kształtować będzie układ wyżowy. 
Napływa ciepła masa powietrza.

ŚRoDA – CzWARtEK – PIątEK:
Słonecznie, zachmurzenie małe  
do umiarkowanego, w piątek okresami dużo 
chmur oraz możliwe przelotne opady deszczu, 
ciepło. widzialność dobra.
wiatr południowo-wschodni,  
słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s.
Temp. max w dzień: + 16 st. c do + 18 st. c.
Temp. min w nocy: + 8 st. c do + 6 st. c.

SoBotA – NIEDzIELA:
Pogodnie, zachmurzenie umiarkowane,  
bez opadów, ciepło. widzialność dobra.
wiatr południowo-wschodni,  
słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s.
Temp. max w dzień: + 15 st. c do + 16 st. c.
Temp. min w nocy: + 8 st. c do + 6 st. c.

PoNIEDzIAŁEK – WtoREK – ŚRoDA:
Pogodnie, zachmurzenie umiarkowane, 
okresami małe, bez opadów.
widzialność dobra.
wiatr południowo-wschodni,  
słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s.
Temp. max w dzień: + 14 st. c do + 16 st. c.
Temp. min w nocy: + 7 st. c do + 5 st. c.

BIURO METEOROLOGIcZNE cUMULUS

PRoGNozA BIomEtEoRoLoGICzNA 
Pogoda korzystnie wpływać będzie na nasze 
samopoczucie.

Piłka nożna | Z Podwórka na Stadion

Kolejny sukces piłkarzy  
SP nr 1 w Głownie
Głowieńscy uczniowie 
Szkoły Podstawowej nr 1  
w Głownie zajęli  
2. miejsce w powiatowych 
eliminacjach 
ogólnopolskiego Turnieju  
O Puchar Tymbarka  
„Z Podwórka na Stadion”.

Podopieczni trenera Adria-
na Tomczyka w cuglach wygrali 
miejski etap rozgrywek i awanso-
wali na szczebel powiatowy. We 
wtorek, 23 października młodzi 
piłkarze Głowna zagrali w mi-
strzostwach powiatu zgierskiego 
i spisali się na miarę swoich moż-
liwości, ustępując jedynie druży-
nie Zgierzaków, która okazała się 

zdecydowanie najlepsza w całym 
Turnieju.

Szkołę Podstawowa nr 1  
w Głownie reprezentowali: Da-
wid Janicki, Damian Janicki, Olaf 
Zuchora, Dawid Dąbrowski, Piotr 
Dałek, Alan Milczarek, Bartosz 
Rubacha, Daniel Łazarczyk oraz 
Adam Wroniecki.  wp

 Wyniki: Sokół Aleksandrów 2010 
– SP nr 1 Głowno 0:2 (bramki Piotr 
Dałek, Dawid Dąbrowski), Zgie-
rzaki – SP nr 1 Głowno 3:0, SP 
Parzęczew – SP nr 1 Głowno 0:5 
(Alan Milczarek 3, Piotr Dałek 2),  
SP nr 1 Głowno – SP Dobra 14:0 
(Alan Milczarek 7, Piotr Dałek 4, 
Dawid Dąbrowski, Damian janicki, 
Olaf Zuchora).

Drużyna SP nr 1 w Głownie pod opieką trenera Adriana Tomczyka.

tenis stołowy | Igrzyska Dzieci

Najlepsi z SP Niesułków 
i SP nr 2 Stryków

Za nami kolejny etap szkolnych 
rozgrywek sportowych w ramach 
Igrzysk Dzieci. W środę, 24 paź-
dziernika w Szkole Podstawowej 
im. gen. dyw. Tadeusza Kutrzeby 
w Koźlu odbył się Gminny Tur-
niej Tenisa Stołowego dla klas  
IV-VI szkół podstawowych.

Do rywalizacji przystąpiło 
sześć drużyn wśród dziewcząt  
i chłopców. Tytułu sprzed roku 
bronili uczniowie gospodarzy  
z Koźla oraz uczennice z Niesuł-
kowa. Organizatorem zawodów 
był nauczyciel wychowania fi-
zycznego w Koźlu Maciej Mar-
kiewicz. Turniej rozgrywano sys-
temem każdy z każdym do trzech 
wygranych, w którym rozgrywa-
no pojedynki indywidualne po-
między dwójką reprezentantów 
szkoły oraz mecz deblowy.

Po rozegraniu wszystkich spo-
tkań okazało się, że wśród dziew-
cząt ponownie najlepsze okazały 
się uczennice Szkoły Podstawo-
wej im. Henryka Sienkiewicza 
w Niesułkowie. Zwycięstwo  
w tej kategorii odniosły Lidia 
Klotz oraz Zuzanna Szymańska. 
Podopieczne nauczyciela wy-

chowania fizycznego Wojciecha 
Pożarlika wyprzedziły strykow-
skie uczennice ze Szkoły Pod-
stawowej nr 2 w Strykowie An-
toninę Pawlak i Darię Bartczak  
oraz reprezentantki SP 1 Stryków 
Annę Chybińską i Zofię Chybiń-
ską.

W gronie chłopców bezkonku-
rencyjni okazali się tym razem re-
prezentanci Szkoły Podstawowej 
nr 2 w Strykowie w składzie Kac-
per Sadłowski i Dawid Sławiński 
pod opieką nauczyciela wychowa-
nia fizycznego Tomasza Wieczor-
kowskiego. Drugie miejsce zajęli 
niesułkowscy zawodnicy Szymon 
Klotz i Kacper Stępniak, a trzecie 
uczniowie Szkoły Podstawowej  
nr 1 w Strykowie Filip Gabara  
i Filip Adamczewski.  wp

 tenis stołowy – dziewczęta:

1. SP Niesułków

2. SP nr 2 Stryków

3. SP nr 1 Stryków

 tenis stołowy – chłopcy:

1. SP nr 2 Stryków

2. SP Niesułków

3. SP nr 1 Stryków

Piłka nożna | 12. kolejka V ligi

Stal odzyskała twarz  
po blamażu w Ozorkowie
Głowieńscy piłkarze 
pewnie pokonali 
uniejowskie Termy 
i chociaż na chwilę 
odzyskali twarz  
po fatalnym występie  
z ostatnią drużyną 
tabeli w Ozorkowie.

STaL głoWno  3 (0)
Termy UnieJóW 1 (0)

Bramki dla Stali: Eryk Lebioda 
(60 min.), łukasz Nagański (66 
min.) oraz Radosław Kuciński  
(w 75 min.).

Sobotnie spotkanie, 27 paź-
dziernika na stadionie w Głownie 
było bardzo istotne dla układu sił 
w tabeli V ligi. Podopieczni tre-
nera Tomasza Szcześniaka zmie-
rzyli się z zajmującymi 4. miej-
sce Termami Uniejów i w razie 

ewentualnego zwycięstwa mo-
gli przegonić rywala. Głownia-
nie wygrali 3:1, choć do 60 min. 
przegrywali 0:1, dzięki czemu 
przesunęli się na szóstą lokatę.

Mecze Stali często mają po-
dobny przebieg i w miarę upływu 
czasu piłkarze Głowna rozkręca-
ją się. Pojedynek z Uniejowem 
od pierwszych minut nie do-
starczał kibicom wielu emocji, 
ale za to po przerwie oglądali-
śmy dobre i emocjonujące wi-
dowisko. Pierwsi na prowadze-
nie wyszli jednak goście, którzy  
w 57 min. dzięki dobremu do-
środkowaniu Jonczyka i strzale 
Matusiaka zaskoczyli głowień-
skich piłkarzy. 

W kolejnych minutach bry-
lowała już tylko jedna drużyna, 
a konkretnie trzej najskutecz-
niejsi w tym sezonie zawodnicy 
Stali. Błyskawicznie do wyrów-
nania doprowadził Eryk Lebio-
da, a chwilę później gospodarze 
poszli za ciosem i dzięki trafie-
niu Łukasza Nagańskiego ob-

jęli prowadzenie. Termy dąży-
ły do ponownego remisu, ale 
podopieczni trenera Tomasza 
Szcześniaka rozstrzygnęli losy 
rywalizacji, dzięki kapitalnej 
bramce Radosława Kucińskiego  
w 89 min., który trafił bezpośred-
nio z rzutu wolnego.

Sobotnie zwycięstwo sprawiło, 
że głowieńscy piłkarze wyprze-
dzili swojego oponenta w tabeli  
i są teraz na 6. miejscu. W 13. ko-
lejce Stal podejmie na wyjeździe 
Orzeł Parzęczew. Tern prestiżo-
wy mecz zaplanowano na sobotę, 
3 listopada o godz. 14:00.  wp

 12. kolejka: łKS II łódź – UKS 
SMS łódź 4:0, Sokół II Aleksan-
drów łódzki – PTc Pabianice 
2:1, Start Brzeziny – RTS widzew  
II łódź 2:6, Bzura Ozorków – Orzeł 
Parzęczew 1:5, LKS Rosanów – 
GLKS Sarnów 5:1, GKS Ksawerów 
– włókniarz Konstantynów łódzki 
6:1, włókniarz Pabianice – Zawi-
sza Rzgów 2:2, Stal Głowno – Ter-
my Uniejów 3:1.

 Następna, 13. kolejka odbędzie 
się w dniach 31 października-4 listo-
pada: RTS widzew II łódź – Sokół 
II Aleksandrów łódzki, włókniarz 
Konstantynów łódzki – Start Brze-
ziny, Orzeł Parzęczew – Stal Głow-
no, PTc Pabianice – LKS Rosanów, 
GLKS Sarnów – łKS II łódź, Zawi-
sza Rzgów – GKS Ksawerów, Ter-
my Uniejów – włókniarz Pabianice, 
UKS SMS łódź – Bzura Ozorków.

1. RTS widzew II łódź 12 34 64-9

2. łKS II łódź 12 34 56-8

3. Zawisza Rzgów 12 27 26-16

4. GKS Ksawerów 12 22 29-31

5. Orzeł Parzęczew 12 22 33-18

6. Stal Głowno 12 21 30-26

7. Termy Uniejów 12 21 29-26

8. Start Brzeziny 12 19 32-28

9. włókniarz Pabianice 12 19 18-16

10. LKS Rosanów 12 15 26-31

11. UKS SMS łódź 12 14 25-34

12. Sokół II Aleksandrów ł. 12 11 19-27

13. wł. Konstantynów ł. 12 7 17-41

14. PTc Pabianice 12 6 9-40

15. GLKS Sarnów 12 5 18-39

16. Bzura Ozorków 12 1 5-46
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Reprezentacja SP Niesułków, od lewej: Kacper Stępniak, Zuzanna 
Szymańska, Lidia Klotz i Szymon Klotz.

O
LG

A
 L

IP
Iń

S
K

A

Piłkarze Stali Głowno (żółto-niebieskie stroje) w spotkaniu z uniejowem pokazali, że potrafią wyjść z trudnej sytuacji.
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waligórscy s.c. w łowiczu
99-400 łowicz, ul. Pijarska 3a, 
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nych tekstów, zmiany ich tytułów, dodawania śródtytu-
łów. Nie odsyłamy niezamówionych tekstów. 

Skład tekstu własny. 

ogłoszenia ramkowe i reklamy 
przyjmujemy telefonicznie, faxem:  
42 710-82-55 w Głownie;  
46 837-37-51, 46 830-34-08 w łowiczu, 
 e-mailem: reklama@lowiczanin.info lub osobiście  
w biurze ogłoszeń w Głownie: ul. łowicka 40  
od poniedziałku do piątku w godz. 8.30-15.30  
lub w łowiczu: ul. Pijarska 3a w pon., wt. i pt.  
w godz. 7.30-18.00, śr. i czw. w godz. 7.30-16.00,  
sob. w godz. 8.00-14.00.

ogłoszenia drobne przyjmowane są osobiście 
w biurze ogłoszeń, punktach wymienionych  
na stronie 26, a także przez stronę internetową:  
www.lowiczanin.info

Druk: SEREGNI PRINTING GROUP Sp. z o.o.  
03-796 warszawa, ul. Rzymska 18a.

Nakład kontrolowany wieści z Głowna i Strykowa  
2.200 egz. 
Nakład kontrolowany wraz z wydaniem głównym 
(Nowy łowiczanin): 9.700 egz.

100%
własności polskiej

Piłka nożna | 14. kolejka IV ligi

Nieznaczna porażka Zjednoczonych
Piłkarze Strykowa dość niespodziewanie  
przegrali na własnym boisku z niżej notowanym 
Pelikanem II Łowicz, tracąc kolejny raz gola 
w doliczonym czasie gry. To czwarta domowa 
porażka Zjednoczonych w tym sezonie.

zJednoCzeni STrykóW  0 (0)
PeLikan ii łoWiCz  1 (0)
zjednoczeni: Tyburski – Zimoń, Majewski (w 77 min. wodziński), Drogosz, 
chmielewski – Potocki, Pabjańczyk (82 Kamańczyk), Lenart, cichański (80 
Zawadowski) – Balcerek (67 Serwaciński), Kuśmierczyk.

W sobotę, 27 października na 
stadionie im. Mirosława Koprow-
skiego w Strykowie zajmujący  
6. miejsce w tabeli piłkarze Zjed-
noczonych podejmowali przecięt-
nie spisujący się Pelikan II Ło-
wicz. Goście wykorzystali niemoc 
drużyny prowadzonej przez tre-
nera Łukasza Wijatę i zostali na-
grodzeni za upór, strzelając gola  
w doliczonym czasie gry.

Bezsprzecznym faworytem so-
botniego starcia byli piłkarze Stry-
kowa. Rezerwy Pelikana przyje-
chały do Strykowa z zamiarem 
nastawienia się na defensywę  
i taka taktyka skutecznie wybiła  
z rytmu miejscowych. Zjednocze-
ni nie potrafili udokumentować 
przewagi bramką, a trener Wija-
ta szukał naprawdę wielu rozwią-
zań. Do przerwy żadnej z drużyn 

nie udało się trafić do siatki, a ki-
bice czekali na wystrzał gospoda-
rzy w drugiej odsłonie. Niestety 
Pelikan II skutecznie bronił dostę-
pu do własnej bramki, a w wielu 
sytuacjach dopisywało mu szczę-
ście. W samej końcówce los także 
mocno sprzyjał gościom, którzy 
dzięki rezerwowemu Adriano-
wi Musialikowi zdobyli jedynego 
gola w tym meczu. Kolejny raz 
strykowianie nie zachowali nale-
żytej koncentracji do końcowego 
gwizdka i podobnie, jak w me-
czu z Wartą Sieradz dwa tygodnie 
wcześniej stracili gola w ostatniej 
akcji spotkania. Inna sprawa, że po 
raz kolejny sędzia bardzo długo 
kazał grać piłkarzom, ale pewnie 
nie byłoby w tym temacie żadnej 
rozmowy, gdyby to strykowianie 
trafili do siatki.

Szóstka porażka w tym sezo-
nie i już czwarta na własnym bo-
isku sprawiła, że Zjednoczeni nie 
mają już szans na dogonienie czo-
łówki przed końcem rundy jesien-
nej. Podopieczni trenera Łukasza 
Wijaty powinni skupić się teraz 
na obronie 6. miejsca w tabeli IV 
ligi, a w kolejnym pojedynku będą 
mieli ku temu najlepszą okazję, 

gdy zmierzą się w bezpośredniej 
walce z rywalem ze środka staw-
ki. W 15. kolejce piłkarze Stry-
kowa udadzą się na trudny teren 
Term Neru Poddębice, a mecz z tą 
drużyną zaplanowano już w naj-
bliższy piątek, 2 listopada o godz. 
18:30 na obiekcie położonego nie-
opodal Centrum Turystyki i Re-
kreacji w Byczynie.  wp

 14. kolejka: LKS Kwiatkowice – 
włókniarz Zelów 5:1, GKS Orkan 
Buczek – warta Działoszyn 5:0, 
Pilica Przedbórz – MKP Boruta 
Zgierz 1:1, Stal Niewiadów – Ome-
ga Kleszczów 1:4, GLKS Andre-
spolia wiśniowa Góra – KS Sand 
Bus Kutno 3:1, RKS Radomsko – 
MGUKS Pogoń Zduńska wola 3:0, 
MKS Zjednoczeni Stryków – Peli-

kan II łowicz 0:1, ceramika Opocz-
no – KS warta Sieradz 0:1, Termy 
Ner Poddębice – pauza.

1. RKS Radomsko 13 33 39-11

2. warta Sieradz 13 32 31-14

3. KS Sand Bus Kutno 13 30 31-15

4. LKS Kwiatkowice 13 30 27-15

5. Orkan Buczek 13 28 30-6

6. zjednoczeni Stryków 14 22 20-19

7. Andrespolia wiś. Góra 13 19 23-23

8. ceramika Opoczno 13 19 15-18

9. Ner Poddębice 13 18 24-27

10. włókniarz Zelów 13 17 17-21

11. Omega Kleszczów 13 14 25-26

12. Pelikan II łowicz 13 13 16-33

13. Pogoń Zduńska wola 13 12 15-21

14. Pilica Przedbórz 14 12 22-30

15. warta Działoszyn 13 10 21-35

16. Boruta Zgierz 14 6 12-34

17. Stal Niewiadów 13 5 9-29

 Następna, 15. kolejka odbę-
dzie się w dniach 2-4 listopada: 
Pelikan II łowicz – Stal Niewiadów, 
włókniarz Zelów – RKS Radom-
sko, KS warta Sieradz – GLKS 
Andrespolia wiśniowa Góra, 
MGUKS Pogoń Zduńska wola – 
GKS Orkan Buczek, Omega Klesz-
czów – ceramika Opoczno, warta 
Działoszyn – Pilica Przedbórz, KS 
Sand Bus Kutno – LKS Kwiatkowi-
ce, Termy Ner Poddębice – MKS 
Zjednoczeni Stryków, MKP Boruta 
Zgierz – pauza.

Kolarstwo | MTB

Wysokie notowania Tomczaka
Za nami koniec 
rywalizacji w ramach 
Bike Maraton 2018.  
W połowie października 
zakończyły się zmagania 
w tym ogólnopolskim 
wyścigu podczas etapu  
w Sobótce.

Na starcie pojawiło się aż 750 
osób w różnych grupach wieko-
wych, ścigających się na różnym 
dystansie. Bardzo dobrze spisał się 
głownianin Igor Tomczak, startu-
jący w barwach LUKS Dwój-
ki Danielo Sportswear Stryków. 
Podopieczny trenera Władysła-
wa Króla zajął 92. miejsce open,  
a w swojej kategorii wiekowej 

uplasował się na wysokim 7. miej-
scu. Wynik ten jest godny podkre-
ślenia, bowiem zawodnicy musieli 
zmierzyć się z 29 km trasą i ponad 
750 m przewyższenia. W klasy-
fikacji generalnej Tomczak także 
zajął wysokie miejsce, plasując się 
na szóstej pozycji.

To nie koniec sezonu dla po-
chodzącego z Głowna kolarza. 
Przed Igorem jeszcze dwa starty 
w wyścigach kolarstwa górskie-
go. Z okazji 100-lecia odzyska-
nia przez Polskę Niepodległości 
na 4 listopada zaplanowano orga-
nizowany przez Cyklomaniaków 
XXIV Wyścig Niepodległości  
w Łagiewnikach, natomiast 11 li-
stopada odbędzie się IX Niepodle-
głościowy Maraton MTB w Wie-
ruszowie.  wp

Igor tomczak (trzeci z prawej) w gronie najlepszych Bike Maratonu.

Piłka nożna | 9. kolejka B-klasy

Tercet nie do zatrzymania, Struga nadal liderem
Za nami ostatnia kolejka 
B-klasy w rundzie 
jesiennej 2018/2019. 
Znakomitą końcówkę 
pierwszej części sezonu 
miały drużyny Strugi 
Dobieszków, Sokoła 
Popów i Huraganu 
Swędów.

W gr. III liderem nadal jest Stru-
ga Dobieszków pod wodzą trene-
ra Piotra Pożarlika. W minionej 
kolejce dobieszkowianie po emo-
cjonującym spotkaniu pokonali na 
wyjeździe Olimpię Oporów 6:3. 
Za plecami prowadzących piłka-
rzy Dobieszkowa dzieją się bardzo 
ciekawe rzeczy. Niewielką stratę 
mają KS Żychlin i Sokół Popów, 
a w coraz lepszej formie jest Hura-
gan Swędów. W minionej kolejce 
wszystkie te trzy drużyny zdoby-
ły razem aż 31! bramek. Takie rze-
czy tylko w B-klasie.

Z kolei w gr. I tych rozgrywek 
Powstaniec Dobra przegrał pią-
te spotkanie w tym sezonie. Pod-
opieczni trenera Andrzeja Łaski 
ulegli tym razem wiceliderowi 
Victorii Rąbień, która wygrała na 
boisku w Lipce 4:1 i próbuje za-
chować dystans do prowadzącej 
Husarii Gealan Rzgów. Powstań-

cy z dorobkiem 7 pkt. zajmują od-
ległe 8. miejsce w tabeli.

Choć runda jesienna w B-klasie 
została już zakończona to kibiców 
czekają jeszcze wielkie emocje. 
W najbliższą sobotę, 4 listopa-
da o godz. 12:00 dojdzie do hitu  
gr. III, w którym w ramach zale-
głej 2. kolejki zmierzą się Sokół 
Popów i Struga Dobieszków. Jeśli 
popowianie pod wodzą grającego 
trenera Tomasza Drużki pokonają 
u siebie dobieszkowian zrównają 
się z nimi punktami.  wp

 9. kolejka B-klasy, gr. I: Ner 
łódzki łódź – jagiellonia II Tuszyn 

4:2, LKS II Gałkówek – husaria 
Gealan Rzgów 3:8, KKS II Koluszki 
– Metalowiec łódź 4:2, Kolejarz II 
łódź – LKS Polonia Andrzejów 1:8, 
KS Powstaniec Dobra – Victoria 
łódź 1:4.

1. husaria Gealan Rzgów 9 22 37-10

2. Victoria łódź 9 18 33-12

3. Polonia Andrzejów 9 16 29-19

4. LKS II Gałkówek 9 16 30-24

5. Metalowiec łódź 9 14 29-21

6. Ner łódzki 8 13 14-12

7. KKS II Koluszki 9 9 14-22

8. Powstaniec Dobra 8 7 7-17

9. Kolejarz II łódź 8 5 6-23

10. jagiellonia II Tuszyn 8 2 9-48

 Następna, 10. kolejka B-kla-
sy, gr. I odbędzie się w rundzie 
wiosennej: KKS II Koluszki – Ner 
łódzki, Kolejarz II łódź – husaria 
Gealan Rzgów, jagiellonia II Tu-
szyn – Polonia Andrzejów, LKS II 
Gałkówek – Victoria łódź, Powsta-
niec Dobra – Metalowiec łódź.

 9. kolejka B-klasy, gr. III: Błę-
kitni ciosny – KS Żychlin 2:11, 
Olimpia Oporów – Struga Dobiesz-
ków 3:6, GKS Byszew – huragan 
Swędów 1:10, LKS Gieczno – KP 
Byszewy 0:3, Iskra Góra Św. Mał-
gorzaty – Sokół Popów 0:10.

1. Struga Dobieszków 8 24 44-8

2. KS Żychlin 9 24 49-9

3. Sokół Popów 8 21 33-9

4. Huragan Swędów 8 15 45-20

5. Olimpia Oporów 9 13 26-22

6. KP Byszewy 9 10 14-17

7. Błękitni ciosny 9 9 30-41

8. GKS Byszew 9 6 13-45

9. LKS Gieczno 8 4 6-36

10. Góra Św. Małgorzaty 9 1 8-61

 Następna, 10. kolejka B-klasy, 
gr. III odbędzie się w rundzie wio-
sennej: Błękitni ciosny – KP Bysze-
wy, LKS Gieczno – GKS Byszew, 
huragan Swędów – Sokół Popów, 
Iskra Góra Św. Małgorzaty – Stru-
ga Dobieszków, Olimpia Oporów 
– KS Żychlin.
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Piłkarze Sokoła Popów wypatrują z niecierpliwością najważniejszego w 
tym sezonie spotkania ze Strugą Dobieszków.

S
O

Kó
ł 

P
O

P
ó

w
/F

B

michał Drogosz (przy piłce) tym razem nie pomógł swojej drużynie w wywalczeniu zwycięstwa. Problemem 
Zjednoczonych jest jednak słaba skuteczność większości piłkarzy.
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KALENDARz
ImPREz 
SPoRtoWYCH

Głownianie szybko
odzyskali twarz
po blamażu w ozorkowie. str. 34

ŚRoDA, 31 PAźDzIERNIKA:
 godz. 17:00, hala przy ul. czaj-
kowskiego 14 w łodzi, 2. kolejka 
rozgrywek o mistrzostwo Wo-
jewódzkiej Ligi Koszykówki do 
lat 16 dziewcząt: widzew łódź –  
TK Basket Stryków.

PIątEK, 2 LIStoPADA:
 godz. 18:30, centrum Turystyki 
i Rekreacji w Byczynie, 15. kolej-
ka rozgrywek o mistrzostwo IV 
ligi: Termy Ner Poddębice – Zjed-
noczeni Stryków.

SoBotA, 3 LIStoPADA:
 godz. 14:00, boisko przy ul. Św. 
Rocha 1 w Parzęczewie, 13. ko-
lejka rozgrywek o mistrzostwo 
V ligi – Łódzkiej Klasy okrę-
gowej: Orzeł Parzęczew – Stal 
Głowno,
 godz. 15:00, Gminny Ośrodek 
Sportu i Rekreacji im. L. jezier-
skiego przy ul. Długiej 1 w Rosa-
nowie, 11. kolejka rozgrywek 
o mistrzostwo A-klasy, gr. II: 
Zamek Skotniki – LKS Błękitni 
Dmosin,
 godz. 16:00, hala Sportowo-wi-
dowiskowa przy ul. Andersa 37  
w Głownie, 3. kolejka rozgrywek 
o mistrzostwo III Ligi Siatkówki: 
KS Stal Głowno – KS wiFaMa 
łódź.

NIEDzIELA, 4 LIStoPADA:
 godz. 12:00, boisko w Popowie 
Głowieńskim, zaległa 2. kolejka 
rozgrywek o mistrzostwo B-kla-
sy, gr. III: Sokół Popów – Struga 
Dobieszków,
 godz. 13:00, boisko przy ul. 
Szkolnej 1 w Piątku, 11. kolej-
ka rozgrywek o mistrzostwo  
A-klasy, gr. III: Malina Piątek – 
OSP Iskra Głowno.

PoNIEDzIAŁEK, 
5 LIStoPADA:
 godz. 9:30, hala Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji przy 
ul. wschodniej 2 w Zgierzu, Igrzy-
ska młodzieży Szkolnej – mi-
strzostwa Powiatu zgierskiego 
w Piłce Ręcznej Dziewcząt.

WtoREK, 6 LIStoPADA:
 godz. 9:30, hala Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji przy 
ul. wschodniej 2 w Zgierzu, Igrzy-
ska młodzieży Szkolnej – mi-
strzostwa Powiatu zgierskiego 
w Piłce Ręcznej Chłopców.

CzWARtEK, 8 LIStoPADA:
 godz. 18:00, sala gimnastycz-
na Szkoły Podstawowej w Koźlu 
65, 5. kolejka rozgrywek o mi-
strzostwo I Łódzkiej Ligi tenisa 
Stołowego Amatorów i Wete-
ranów: LUKS Koźle – Pałac Mło-
dzieży I.

Boks | Młodzieżowa Mistrzostwa Polski

Złoty medal Mospinka
Głowieński pięściarz osiągnął kolejny 
wielki sukces. Dorian Mospinek został  
w piątek, 19 października Młodzieżowym 
Mistrzem Polski w boksie.

Zawody najlepszych bokserów 
młodego pokolenia odbywały się 
w Sulejowie już od poniedział-
ku. Do finałowej imprezy XXVI 
Indywidualnych Młodzieżowych 
Mistrzostw Polski w boksie za-
kwalifikowało się 131 zawodni-
ków z 54 klubów w 10 katego-
riach wagowych. Głownianin 
Dorian Mospinek, który od kilku 
lat święci wielkie sukcesy na pol-
skiej scenie boksu także i tym ra-
zem spisał się znakomicie, zdoby-
wając złoty medal w kategorii do 
52 kg.

Pięściarz klubu BKS Skorpion 
Szczecin w pierwszym pojedyn-
ku zmierzył się z reprezentantem 
Gwardii Wrocław Mateuszem 
Jandułą i pokonał go na punk-
ty 5:0, awansując tym samym do 

półfinałów. W kolejnej walce, któ-
ra miała dać awans do wielkiego 
finału Mospinek znów wygrał jed-
nogłośnie na punkty z Jakubem 
Surmą z KS Skalniak Wiśniów-
ka. Starcie o złoto to także pełna 
dominacja głowieńskiego pięścia-
rza, który po raz kolejny zwy-
ciężył jednomyślną decyzją sę-
dziów 5:0, pokonując zawodnika 
KSZO Ostrowiec Świętokrzyski 
Daniela Surowca. Klub, do któ-
rego uczęszcza głowieński pię-
ściarz zdominował Młodzieżowe 
Mistrzostwa Polski, zdobywając  
3 złote i 4 srebrne medale i oczy-
wiście wygrywając klasyfikacje 
drużynową z ogromną przewagą.

– Osiągnąłem zamierzony cel – 
zdobyłem Młodzieżowe Mistrzo-
stwo Polski. Emocje jeszcze nie 

opadły, ale w tym miejscu chcę 
wszystkim z całego serca podzię-
kować za wsparcie i kibicowanie. 
Niesamowite uczucie stanąć na 1. 
miejscu podium MP. Teraz czas 
na chwilę oddechu i dalej wracam 
robić swoje. – powiedział chwi-
lę po zdobyciu tytułu Dorian Mo-
spinek.

Głownianin osiągnął wielki 
sukces, który tym bardziej sma-
kował wyjątkowo, bowiem w Su-
lejowie pojawiło się liczne grono 
kibiców z Team Mospinek. Uro-
dzony w 1995 roku Dorian Mo-
spinek ciężką pracą doszedł na 
sportowe szczyty polskiego bok-
su młodzieżowego. W przyszłym 
roku pochodzący z Głowna pię-
ściarz zmienia kategorię i będzie 
walczył w seniorach, w których 
także ma wielką szansę pokazać 
się z jak najlepszej strony.  wp

 ImmP w boksie – kat. 52 kg:

1. Dorian mospinek Skorpion Szczecin

2. Daniel Surowiec KSZO Ostrowiec Św.

3. jakub Surma Skalnik wiśniówka

3. Sebastian węgłowski Broń Radom

5-6. Aron Kolasiński Olimp Szczecin

5-6. Mateusz janduła Gwardia wrocław

Głowieński bokser (z prawej) po kolejnej wygranej walce.

złoty medal młodzieżowych 
mistrzostw Polski w boksie  
dla Mospinka.

team mospinek dopingował swojego ulubieńca.

Dorian mospinek (z lewej) od początku był mocno skoncentrowany.

Rajdy samochodowe | VII Runda Oes Tor łódź

Siedmiu głownian na podium rajdowego Oesu
Za nami 7 z 9 rund 
Rajdowych Oes-ów 
organizowanych 
przez Tor Łódź. 
Wielkimi sukcesami 
mogą pochwalić się 
reprezentanci Głowna, 
którzy walczyli  
o najlepsze miejsca  
w poszczególnych 
klasach i klasyfikacji 
generalnej.

W klasie 1 bardzo dobrze spi-
sał się Krzysztof Sadowski, który 
uplasował się na wysokim 2. miej-
scu, przegrywając nieznacznie  
o 3,44 sek. z Kamilem Jóźwia-
kiem. Ta dwójka znacznie góro-
wała nad pozostałymi, bowiem 
trzeci zawodnik miał już blisko 
20 sekundową stratę. W tej sa-
mej klasie startował także Sewe-
ryn Maciak, ale jego start nie miał 
znaczenia pod względem wyniku, 
a jedynie nabrania doświadcze-
nia w początkach swojej przygody  
z rajdami.

Piękną walkę oglądaliśmy  
w klasie 4, gdzie o wynik sporto-
wy bój stoczyli ojciec Marcin Jan-

kowski i jego syn Konrad. Obaj 
jechali tym samym autem marki 
BMW i lepiej spisał się młodszy 
z rodu Jankowskich, który wy-
walczył 4. miejsce z niewielką 
1,53 sekundową stratą do podium. 
Marcin Jankowski uplasował się 
z kolei tuż za synem na piątej lo-
kacie. Bezapelacyjne zwycięstwo 
odniósł Radosław Olejniczak, któ-

ry nad kolejnym kierowcą miał aż 
11,63 sek. przewagi.

Kolejne kategorie to prawdzi-
wa dominacja głowieńskich raj-
dowców. W klasie 5 zwycięstwo 
odniósł Maciej Michalski, któ-
ry wyprzedził o kilka sekund ko-
lejnego zawodnika i trzeciego  
w stawce swojego ojca Tomasza 
Michalskiego. Maciej dzięki po-

kazowi wysokich umiejętności 
zajął również wysokie 3. miejsce 
w klasyfikacji generalnej. Pecha 
mieli natomiast Marcel i Tomasz 
Jarzębowscy, którzy z powodu de-
fektu samochodu nie ukończyli 
zawodów, choć zdążyli pokazać, 
że są naprawdę szybcy.

W klasie 6 kolejna wygrana 
głowieńskiego zawodnika. Tutaj 

wygrał Sebastian Podsiadłowicz, 
który był poza zasięgiem rywa-
li, deklasując wszystkich także  
w klasyfikacji generalnej, choć 
do końca sezonu pozostały jesz-
cze dwie odsłony Oes Tor Łódź. 
Pozostali głownianie muszą jesz-
cze powalczyć o dobre wyniki, ale 
także mają wielkie szanse na zdo-
minowanie klasyfikacji całego se-
zonu.

Zachęcamy kibiców do śledze-
nia wyników i wydarzeń zwią-
zanych z kierowcami z Głowna. 
Więcej informacji można uzy-
skać na stronie Rajdowe Głowno 
oraz Lukon Rally na Facebook'u, 
gdzie znajdują się relacje z wyści-
gów oraz zakulisowe spotrzeżenia 
zawodników. wp

Rajdowe Głowno staje się coraz mocniejszym punktem sportów motorowych na wojewódzkiej scenie. 

w kilku klasach 
głownianie stawali 
na podium, ale 
największe sukcesy 
odnieśli w klasie 5 i 6, 
gdzie zwyciężyli.
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Świetny początek
kadetek tK Basket
w Lidze Wojewódzkiej. str. 33


